
AUSTIN POLICE DEPARTMENT I .*-"P,il\r,r^"-t-L*.9*{}^tGENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-5072203 (NOT APPROVED) 0900 - I ASSAULT WINJURY-FAM/DATE VIOL

General Offense Information

Operational status : SUSPENDED - PENDING PROSECUTORIAL REVIEW
Reported on : Dec-28-2009 (Mon.) 0307
Occurred on : Dec-28-2009 (Mon.) 0307
Report submitted by : AP3l08 - FOX, RENEE AVERY
org unit : SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Location: 11815 JOHNNY WEISMULLER LN
Municipality: AUSTIN County: TRAVIS COUNTY
District : DA Beat : 3 Grid : 101
Bias: NONE (NO BIAS)
Family violence : NO

Offenses (Completed/Attempted)

Offense :#1 0900 - I ASSAULT WINJURY-FAM/DATE VIOL - COMPLETED
Location : RESIDENCES
Offender suspected of using : N/A
Weapon type : PERSONAL WEAPONS (HANDS FIST / FEET)

Offense :#2 8410 - 0 LEVEL I INQUIRY REPORT - COMPLETED
Location: RESIDENCES
Offender suspected of using : N/A

Offense : #3 3830 - 0 OFFICER INVOLVED SHOOTING - COMPLETED
Location: RESIDENCES
Offender suspected of using : N/A

Offense : #4 4008 - 0 OFFICER INVOLVED INCIDENT - COMPLETED
Location : RESIDENCES
Offender suspected of using : N/A

Offense : #5 4010 - 0 OTHER AGENCY INVOLVED INCIDENT - COI\IPLETED
Location: RESIDENCES
Offender suspected of using : N/A

Related Event(s)

GO 2009-3620161

Related Person(s)

VICTIM #1: YORK, KIMBERLY ELAINE SATTERWHITE
(Case Specific Information)

Sex:FEMALE
Race:BLACK
Date of birth :

Address : 11815 JOHNNY WEISMULLER LN. AUSTIN . TEXAS 78748-
Phone Numbers: CELL PHONE r

Master Name Index Reference
VICTIM #I: YORK. KIMBERLY ELAINE SATTERWHITE
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AUSTIN POLICE DEPARTMf,NT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

co 2009-s072203 (NoT AppRovED) 0900 - l ASSAULT W/INJURY-FAM/DATE V!q!

Sex: FEMALE
Race: BLACK
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN
Statement taken: YES
Type of injury:APPARENT MINOR INJURY
Victim of :

O9OO - 1 ASSAULT WINJURY.FAM/DATE VIOL - COMPLETED

Victim's Relationship to Offender: VICTIM WAS BOYFRIEND/GIRLFRIEND
Person's role : SUSPECT # 1

Person's name : JAMES. ROGER TYRONE

SUSPECT #1: JAMES, ROGERTYRONE
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race:BLACK
Date of birth :Dec-27-1971
Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
SUSPECT #l: JAMES. ROGER TYRONE
Sex:MALE
Race:BLACK
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth :Dec-27-1971
Aliases :JAMES,ROGERTYRONE

:JAMES, CEDRIC
: JAMES, LAMAR
:JAMES, TYRONE
:JAMES, CEDRIC LAMAR
:JAMES, ROGER
: JAMES. ROGER TYRON
: JAMES, ROGER
: JONES. ROGER TYRONE

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #1: HICKS, MILTONIA WARD
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: BLACT.
Date of birth :

Address : 9019 TEXAS SUN. AUSTIN. TEXAS 78748-
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AUSTTN POLICE DEPARTMENT
GENARAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-5072203 (NOT APPROVED)
':.

O9OO - 1 ASSAULT WINJURV-IIAM/DATE VIOI,

Phone Numbers: HOME : t

Additional remarks :

Master Name Index Reference
WITNESS #1: HICKS. MILTONIA WARD
Sex:FEMALE
Race: BLACK
Ethnicitv ; f{QN-rtlco r '\rrn
Date ofbirth:

WARD, MILTONIA
HICKS, MILTONIA
HICKS, MILTONIA W
WARD, MILTONIA
HICKS. MILTONIA WARD

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #2: CARTER, MICHAEL LAMONT
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race: BLACK
Date of birth :

Address: , TEXAS
Phone Numbers: CELL PHONE :

Occupation : POLICE OFFICER
Emplbyer : AUSTIN POLICE DEPARTMENT PO BOX 689001/AUSTIN, TX

Master Name Index Reference
WITNESS #2: CARTER. MICHAEL LAMONT
Sex:MALE
Race:BLACK
Ethnicity : NON-HISPANTr-
Date of birlh:
Aliases :CARTER, MICHAEL L

: CARTER. MICHAEL L

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN
Statement taken : YES

WITNESS #3: YOE, ROYDEL JAMES
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race:BLACK
Date of birth: .

Address : ITll RUTLAND DR #l28,AUSTIN, TEXAS 78758-
Phone Numbers: CELL PHONE :
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Master Name Index Reference
WITNESS #3: YOE, ROYDEL JAMES
Sex:MALE
Race:BLACK
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth : - -

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #4: JONES, RODNEY
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race:WHITF
Date of birth i -
Address: 1911 HEATHWOOD CIR, ROUND ROCK, TEXAS 78664'
Phone Numbers: HOME : SUSINESS :

Master Name Index Reference
WITNESS #4: JONES, RODNEY
Sex:MALE
Race:WHITE
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : NONRESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #5: MOONEY, JASON
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race:WHITE
Date of birth :

Address :, ALsrrN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #5: MOONEY. JASON
Sex:MALE
Race:WHITE
Ethnicity : UNKNOWN
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

RANDALL

WITNESS #6: YATES. KEVIN

For: AP2170 Friday June 18, 2010 Page:4 of81



AUSTIN POLICE DEPARTMENT

GO 2009-s072203 (NOT APPROVED) 0900

(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race: WHITE
Address: , AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #6: YATES. KEVIN
Sex: MALE
Race:WHITE
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

WITNESS #7: HELLMER, JEFF
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race: WHITE
Date of birth:
Address :, AUslIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #7: HELLMER. JEFFREY EDWARD
Sex:MALE
Race:WHITE
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

WITNESS #8: JOHNSON, CAINE
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race: WHITE
Address: , AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #8: JOHNSON, CAINE FITZGERALD
Sex: MALE
Race: WHITE
Date of birth : ,

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN
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AUSTTN POLICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

co 2009-5072203 (NOT APPROVED) 0900 - 1 ASSAULT W/TNJURY-FAM/DaTE VIOL

WITNESS #9: GARRETT, JACKIE
(Case Specific Information)

Sex:FEMALE
Race:WHITE
Date of birth :

Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #9: GARRETT, JACQUELINE PATRICE
Sex: FEMALE
Race:WHITE
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

WITNESS #10: RILEY. CYNDY
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: BLACK
Date of birth
Address: , AUst'IN , TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #10: RILEY. CYNTHIA
Sex: FEMALE
Race: BLACK
Ethnicity : NON-HISPANTr-
Date of birth :

Aliases :WRIGHT. CYNDY
:WRIGHT, CYNDY WRILEY
:WRIGHT. CYNTHIA RILEY

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #11: HERRERA, GEORGE
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race: WHITE
Date of birth : .., ,-
Address : l9lz E WTLLIAM CANNON #416 . AUSTIN . TEXAS 78744-
Phone Numbers: HOME :

Master Name Index Reference
WITNESS #11: HERRERA, GEORGE D
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT
c-E-NEIAt-o"r-n-fxb-r^n{iiobopv

co 2009-s072203 (NoT AppRovED) 0e00 - l ASSAULT WINJURY-FAM/q4rE r!e!
Sex:MALE
Race:WHITE
Ethnicity : HISPANIC
Date of birth:
Aliases : HERRERA.DANNY

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #12: CHEEKS, SHEDRICK
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race:BLACK
Date of birth :

Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #12: CHEEKS. SHEDRICK PAUL
Sex:MALE
Race:BLACK
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

WITNESS #13: VASQUEZ, TIMOTHY
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race: WHITF'
Date of birth:
Address: , AUSTIN, TEXAS
Employer : AUSTIN TRAVIS COUNTY

Master Name Index Reference
WITNESS #13: VASQUEZ, TIMOTHY
Sex: MALE
Race:WHITE
Date of birth

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

Case Specific Clothing Details

EMS

WITNESS #14: MAULDIN, NATHAN
(Case Specific Information)
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-s072203 (NOT APPROVEp)

Sex:MALE
Race:WHITE
Date of birth:
Address :, AIJSttN, TEXAS
Employer:AUSTIN TRAVIS COUNTY EMS

Master Name Index Reference
WITNESS #14: MAULDIN. NATHAN
Sex: MALE
Race: WHITE
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

O9OO. 1 ASSAULT W/INJURY-FAM/DATE VIOL

WITNESS #15: HALLER. LAWRENCE
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race:WHITE
Date of birth:
Address :, AUSTIN, TEXAS
Employer: AUSTIN TRAVIS COUNTY EMS

Master Name Index Reference
WITNESS #15: HALLER. LAWRENCE
Sex :MALE
Race:WHITE
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

WITNESS #16: MITCHELL, STEPHEN
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race:WHITtr.'
Date of birth:
Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #16: MITCHELL, STEPHEN
Sex: MALE
Race: WHITE
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN
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AUSTIN POTICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

co 2009-5072203 (NOT AppROVEp) 0900 - t ASSAULT W/INJURY-FAM/DATE VIOL

WITNESS #17: GOEBLER, JAMES ANTHONY
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race:WHITE
Date of birth :

Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #17: GOEBLER JAMES ANTHONY
Sex:MALE
Race:WHITE
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

WITNESS #18: READ. JENNIFER
(Case Specific Information)

Sex:FEMALE
Race:WHITE
Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #18: READ, JENNIFER ANN
Sex:FEMALE
Race:WHITE
Ethnicity : UNKNOWN
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #19: READ, JEREMY ALAN
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race:WHITE
Date of birth :

Address :, AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
WITNESS #19: READ. JEREMY ALAN
Sex: MALE
Race : WHITE
Ethnicity : UNKNOWN
Date of birth:.
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

co 2009-5072203 (NOT APPROVED) 0900 - l ASSAULT WTNJURY-FAM/DATE Y!9!

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #20: MCINTIRE, DEAN
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race: UNKNOWN
Date of birth: .
Address : 2604 MARCUS ABRAM, AUSTIN, TEXAS
PhoneNumbers:HOME: - - BUSINESS:

Master Name Index Reference
WITNESS #20: MCINTIRE, DEAN
Sex:MALE
Race: UNKNOWN
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WTTNESS #21: HOWERTON, TRACY
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: WHITE
Date of birth
Address : ll72l JOHNNY WEISMULLER . AUSTIN . TEXAS
Phone Numbers: HOME :

Master Name Index Reference
WITNESS #21: HOWERTON. TRACY
Sex:FEMALE
Race:WHITE
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #222 CIBULKA. CHRISTOPHER
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race:WHITE
Date of birth :

AddTCSS : 118TT JOHNNY WEISMULLER, AUSTIN
Phone Numbers: HOME : BUSINESS:

, TEXAS
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-5A72203 (NOT APPROVED) 0900 - l ASSAULT W/INJURY-FAM/DATE VIOL

Master Name Index Reference
WITNESS #22: CIBULKA. CHRISTOPHER PAUL
Sex: MALE
Race:WHITE
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth;

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #23: OAKS, AMANDA
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: WHITE
Date of birth :

Address : 11916 JOHNNY WEISMULLER " AUSTIN. TEXAS
Phone Numbers: HOME :

Master Name Index Reference
WITNESS #23: OAKS. AMANDA
Sex:FEMALE
Race:WHITE
Date of birth :

Linkage factors

BUSINESS

Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #242 GARZA, CARLOS
(Case Specific Information)

Sex: MALE
Race: WHITE
Date of birth:
AddTCSS : 118T2 JOHNNY WEISMULLER. AUSTIN. TEXAS
Phone Numbers: HOME :

Master Name Index Reference
WITNESS #242 GARZA, CARLOS
Sex: MALE
Race: WHITE
Ethnicity: HISPANIC
Date of birth:

IUSINESS:

Linkage factors
Resident status : RESIDENT Of AUSTIN
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-5072203 (NOT APPROVED) O9OO - I ASSAULT WINJURY.FAM/DATE VIOL

WITNESS #25: MARTINEZ, ESTHER
(Case Specilic Information)

Sex: FEMALE
Race:WHITE
Date of birth :

Address : 118000 JOHNNY WEISMULLER. AUSTIN . TEXAS
Phone Numbers: HOME :

Master Name Index Reference
WTTNESS #25: MARTINEZ. ESTHER
Sex: FEMALE
Race:WHITE
Ethnicity: HISPaivrr
Date of birth
Aliases :MARTINEZ. ESTER C

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #27: CLANTON, KIMBERLY
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: WHITF
Date of birth:
Address :2507 JESSE OWENS. AUSTIN. TEXAS
Phone Numbers: HOME : BUSINESS:

Master Name Index Reference
WITNESS #27: CLANTON, KIMBERLY
Sex: FEMALE
Race: WHITE
Date of birth: .

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #28: GOMEZ, VICTORIA
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: WHITE
Date of birth:
Address : 2508 JESSE OWENS. AUSTIN, TEXAS
Phone Numbers: HOME : BUSINESS r

Master Name Index Reference
WITNESS #28: GOMEZ. VICTORIA
Sex:FEMALE
Race:WHITE
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AUSTIN POLICE DEPAR-TMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-5072203 (NOT APPROVED) O9OO - l ASSAULT WINJURY.FAM/DATE VIOL

Date of birth :Feb-27-1992

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #29: COPPINGER, CYNTHIA
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race:WHITE
Date of birth : .
Address : 11818 JOHNNY WEISMULLER. AUSTIN . TEXAS
Phone Numbers: HOME : BUSINESS

Master Name Index Reference
WITNESS #29: COPPINGER. CYNTHIA ANNE
Sex:FEMALE
Race:WHITE
Ethnicity : UNKNOWN
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

WITNESS #30: DUHON. BARBARA
(Case Specific Information)

Sex: FEMALE
Race: WHITE
Date of birth :

Address : 11801 JOHNNY WEISMULLER, AUSTIN, TEXAS
Phone Numbers: HOME ; I BUSINESS :

Master Name Index Reference
WITNESS #30: DUHON. BARBARA
Sex:FEMALE
Race:WHITE
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

JUV-WITNESS #26: RAMIREZ, JAMISON
(Case Specific Information)

Sex:FEMALE
Race:WHITE
Date of birth:
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AUSTIN POLICE DOPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-5072203 (NOT APPROVED) O9OO - I ASSAULT WINJURY-FAM/DATE VIOL

Address :2801 MARCUS ABRAMS, AUSTIN, TEXAS
Phone Numbers: HOME I

Master Name Index Reference
JUV-WITNESS #26: RAMIREZ. JAMISON
Sex:FEMALE
Race: WHITE
Ethnicity : HISPANIC
Date of birth :

Linkage factors
Resident status : RESIDENT OF AUSTIN

SUBJECT #1: BERRY. JUSTIN
(Case Specific Information)

Sex :MALE
Race:WHITE
Date of birth :

Address : . AIJSI'IN . TEXAS
Occupation : PEACE OFFICER
Employer : AUSTIN POLICE DEPARTMENT

Master Name Index Reference
SUBJECT #1: BERRY. JUSTIN LEE
Sex:MALE
Race:WHITE
Ethnicity : NON-HISPANIC
Date of birth :

Aliases : BALLARD. JUSTIN

Linkage factors
Resident status : UNKNOWN

SUBJECT #2: RAMSEY, THEODORE
(Case Specific Information)

Sex:MALE
Race: WHITE
Address: , AUSTIN, TEXAS

Master Name Index Reference
SUBJECT #2: RAMSEY. THEODORE RICHARD TED
Sex:MALE
Race:WHITR
Date of birth:

Linkage factors
Resident status : NONRESIDENT OF AUSTIN
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"""** 
-"t"O

Document: SUPPLEMENIS
AuLhor: AP4858 - STEWART, WILLIAITI

subject: WRITTEN BY W. STEWART 4858
Related date/time: Dec-28-2009 0255

UPON ARRIVA], I BEGAN WALKING DOOR TO DOOR TO ASK ]F ANY OF THE NEIGHBORS IF
THEY HAD SEEN OR HEARD AIVYTHING AS TO THE SHOOTING. THE TtA FAMILY SAID
THEY DID NOT HEAR OR SEE ANYTHING. I SPOKE WITH THE FATHER AND MOTHER:

HA, NHAC KY A/M DOB
TRAN, KHANH NGUC A/F DOB :

NEITHER ONE ADMITTED TO HEARING OR SEETNG ANYTHING.

NOI

Document: SUPPIEMENIS
Author: AP4858 - STEWART, WILLIAM

SubjecL: IIIRITTEN BY W. STEWART
Re]aLed date/time: Dec-28-2009 0255

THE MARTINEZ HOUSE D]D NOT HEAR OR SEE ANYTHING.

NOl

Document,: SUPPLE}IENTS
Author: AP4858 - STEWART, glILLIAl,t

Subject: WRITTEN BY W. STEWART
RelaLed date/time: Dee-28-2009 0255

MONTALVO, JAVIER ALBERTO H/M DOB LQ-22-67,

SAID HE DID NOT SEE ANYONE OR HEAR ANYTHING I,AST NIGHT.

NOI

Document: SUPPLEMENTS
Author: AP5385 - WOYTKEWICZ, STEPHEN

Subject : NEIGHBORS (WOYTKEWICZ #5385)
Related date/t.ime: Dec-28-2009 0255

oN a2/28/2009 AT APPROXTMATELY 06L3 HOURS r ARRTVED ON SCENE rN THE 11800
BLOCK OF ,JOHNNY WEISMULLER TO ASSIST AT THE SCENE. WHTLE ON SCENE, T

CANVASSED PARTS OF .fOHNNY WEISMUIJLER AND MARCUS ABRAMS STARTING AT ABOUT
0645 HOURS TO ]NTERVIEW POTENTIAL WITNESSES TO THE INCIDENT. THE
ADDRESSES, PERSONS WITH WHOM I SPOKE AND RESULTS ARE AS FOLLOWS IN THE
ORDER I CONDUCTED THE INTERVIEWS:
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT,
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 200e-5072203 (NOT APPROVED) 0e00 - I ASSAULT WINJURY-FAII/D4II rle|-

1]-806,JOHNNY WEISMULLER.NO ANSWER

11808 .JOHNNY WEISMULLER-NO ANSWER

1,]-8]-2,JOHNNY WEISMULLER-NO ANSWER

1-1814 .]OHNNY WEISMULLER-NO ANSWER

1181.6 .'OHNNY WEISMULLER-

MARTIN, ROSALIND W/F SAID SHE GOT HOME AT ABOUT 2330 HOURS ON

t2/27/2009 AND WENT TO Sr,EEp AT ABOUT o2o0 HouRs oN L2/28/2009 AND sArD SHE
WAS UNAWARE ANYTHING HAPPENED.

118]-8,JOHNNY WEISMULLER-

COPPINGER, CYNTHIA W/F SAID SHE IS A LIGHT SLEEPER, THAT SHE
HEARD TWO GUNSHOTS AND SCREAMTNG AT AROUND O33O HOURS. CYNTHIA SAID SHE
WOKE UP HER HUSBAND, PAUL, AJ{D LOOKED OUT THE BACK WINDOW AND THEN OUT THE
FRONT. CYNTHIA SAID SHE SAW A GUY LYING ON THE STEPS AND HEARD A LADY TO
THE EAST OF HER RESIDENCE SCREAMING, ''IS HE OKAY?I'

COPPINGER, PAUL W/M SAID HE SAW THE SAME AS HIS WIFE, CYNTHIA.

]-]-820 .fOHNNY WEISMULLER-NO ANSWER

2803 MARCUS ABRAMS-

WAKRIM, .JOSH V/VI SAID HE WAS ALSEEP SINCE ABOUT 22OO HOURS ON
12/27/2009 AND WAS UNAWARE ANYTHING HAD OCCURRED. JOSH ALSO SAID HE DID
NOT WANT TO WAKE HIS UNIDENTIFIED W]FE AND UNIDENTIFIED CHILDREN, AND TTIAT
NONE OF THEM WERE AWARE OF THE INC]DENT.

2801 MARCUS ABRAMS-

RAMTREZ, JAMTSON W/F SAID SHE WAS AWAKE AT ABOUT 0345 HOURS AND
LY]NG DOWN WHEN SHE HEARD A FEW GUNSHOTS AND LOOKED OUT THE WINDOW AND
HEARD PEOPLE YELI,ING. JAM]SON SAID SHE JUST SAW FLASHLIGHTS OR CELL PHONE

LIGHTS AND NOTHING EIJSE.

RAMIREZ, JANICE W/F SAID SHE DID NOT SEE OR HEAR ANYTHING.

1-1-901 .]OHNNY WEISMULLER-NO ANSWER

11-81-9 JOHNNY WEISMULLER-

READ, .fEREMy W/M SArD HE AtilD HIS WrFE HAD JUST COME HOME FROM
VACATION AND WAS UNLOADING H]S CAR OUTSIDE. JEREMY SA]D HE SAW A SHERIFF'S
DEPUTY PARKED IN FRONT OF HIS HOUSE AND SAW A GIRL FROM TWO DOORS DOWN WALK
UP AND TALK TO THE DEPUTY. .JEREMY SAID HE HEARD THE GIRL SAY SHE }OAS ''JUST
LETTING YOU KNOW (SOMETHING ABOUT A GUN) . '' ,JEREMY SAID HE WENT INSIDE H]S
RESIDENCE AND WAS SITTING IN THE LIVING ROOM. .]EREMY STATED HE SAW AT
LEAST ONE APD CAR PUI,L UP AND .JEREMY TIAD THE DOOR CRACKED. JEREMY SAID HE

SAW THE APD GIIY AI{D THE DEPUTY WALK ''OVER THEREtr AND HEARD THEM YELLING,
'IGET DOWN''. .JEREMY SA]D HE SAW FLASHES AND SHUT HlS DOOR, SAYING HE
THOUGHT HE HEARD TWO SHOTS. JEREMY SA]D HE HEARD ONE OF THE OFFICERS SAY,
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AUSTIN POLICE DEPARTMENT
GENERAL OFFENSE HARDCOPY

GO 2009-s072203 (NOT APPROVED) O9OO. I ASSAULT WINJURY.FAM/DATE VIOL
IS HE? II .JEREMY SAID H

A}TYONE THERE? " ,]EREMY STATED HE COULD NOT SEE THE SUSPECT.

READ, JENNIFER W/F SAID SHE HEARD
CALIBER AND THE 2ND SOUNDED L]KE A SHOTGUN.

1].81-7 .JOHNNY WEISMULLER.

TWO SHOTS, THE F]RST A SMALLER

sMoLIK, NICHOLAS W/M SAID HE WOKE Up TO THE SOUND OF GIINSHOTS,
HE HEARD TWO, AND LOOKL]D OUT THE W]NDOW AND SAW COPS AND HIS (SUSPECT) BODY
LAYING THERE AND THEY WERE GIVING CPR.

SMOLIK, DONALD W/M SAID HE WAS WATCHING TV WI{EN HE HEARD NOISES,
A DOOR SLAM AND PEOPLE YELI,TNG. DONALD SAID HE LOOKED OIIT THE WINDOW AND
HEARD AN OFFICER YELLING, ''PUT IT DOWN'' OR trGET DOWNtr. DONALD SAID HE
HEARD AT LEAST TWO SHOTS. DONALD SAID HE GOT DOWN AND TOLD THE OTHER GUYS
(ROOMMATES) TO GET DOWN.

DUTY, PATRICK W/M SA]D HE WAS SLEEPING AND DONALD WOKE HIM UP
AND HE HEARD THE SHOTS GO OFF, HE THOUGHT HE HEARD TWO.

BOTH DONALD AND PATRICK SATD THEY THOUGHT THE INCIDENT OCCURRED ABOUT O3OO
oR 0330.

11813 JOHNNY WE]SMULLER-NO ANSWER.
DEPUTY HOGE #]-1-].3.

GONE TO WORK ACCORDING TO TCSO

I LATER SUBMITTED MY TAPE FOR EVIDENCE AT THE SOUTH SUB EVIDENCE ROOM,
WHICH I ACTIVATED WHEN I WAS CONDUCTING INTERVIEWS. I MAY FIAVE BEEN TOO
FAR FROM MY VEHICLE TO PICK UP THE AUDIO, AS I WAS PARKED NEAR THE OUTER
PERIMETER.

N.O.r.

Document: SUFPLEMENTS
Author: AP5929 - iIOYNER, TRAVIS

Re1at.ed date/time: Dec-28-2009 0455
ON 12/28/09 AT APPROXIMATELY O44O T RESPONDED TO THIS SCENE TO ASSIST WTTH
THE PER]METER AND TRAFF]C CONTROL. I BLOCKED TRAFFIC AT THE INTERSECT]ON OF
,JOHNNY WEISMULLER AND ,JAMES BAUSCH LN. I WATTED AT THIS POSITION UNTIL I
WAS REL]EVED.

DocumenL: VfCTIM
Author: AP3788

Subject: Crisis
Related date/Lime:

L2/28/Oe

SERVICES
- GEERHART, CONSTAI.ICE
Tea.ur
Dec-28-2009 0548

ON THIS DATE I RESPONDED TO 1l-815 JOHNNY WEISMULLER LN. TO ASSIST VS I,EAD
COUNSELOR .]. GARRETT. UPON ARRIVAI, I WAS BRIEFED BY GARRETT, WHO REQUESTED
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; HM: CP:

), GIRLFRIEND OF THE DECEASED, KUt'tlK uAMES ft2/27/'71',' MS.
SATTERWHITE CALIJED HIM trTYRONEff). PRIOR TO MEETING WITH HER CHTEF ACEVEDO
INFORMED US THAT MS. SATTERWH]TE NEEDED TO BE MOVED TO ANOTHER LOCATION. I
STATED THAT I COULD TAKE HER TO THE MAIN AND WAS TOLD THAT WOULD WORK.

MS. SATTERWHITE V'IAS CRYING WHEN I INTRODUCED MYSELF TO HER. SHE SAID THAT
SHE HAD TRIED TO GET HIS FAMILY TO COME TAKE HIM BY CALLING THEM WHEN TIE

WAS ACTING AGGRESSIVELY TOWARD HER. SHE SAID THAT HIS MOTHER TOLD HER TO

DO WTIAT SHE NEEDED TO DO. T REASSURED HER THAT SHE HAD DONE THE RIGHT
THING BY CALLING POLICE AND TTIAT SHE WASN'T LEFT WITH ANY OTHER OPTION.

I TRANSPORTED MS. SATTERWHITE TO THE MA]N POLICE STATTON AND WAS REDIRECTED
TO THE SIU OFFICES AT MOTOROLA. AS WE DROVE OUT OF THE NEIGHBORHOOD SHE
ASKED ME TO PULL INTO A CONVENIENCE STORE. THE STORE CLERK WAS STANDING
OUT FRONT AND SHE TOLD ME THAT SHE WANTED TO GET HfS NAME BECAUSE HE WAS

THE PERSON WHO I{AD LET HER USE THE PHONE EARI,IER ON TH]S DATE SO THAT SHE
COULD CALL HIS FAMILY AFTER HE UNPLUGGED THE PHONES. THE STORE CLERK SAID
HIS NAME WAS GEORGE AND GAVE THE STORE NUMBER AS 282-9478. HE SAID THAT HE
REMEMBERED MS. SATTERWHITE COM]NG IN EARLIER.

DURING TRANSPORT MS. SATTERWH]TE TOLD ME THAT SHE AND THE SUSPECT HAD BEEN
TOGETHER FOR 6 YEARS AND THAT SHE WAS PLANNING TO LEAVE HIM BUT HE DID NOT
KNOW THAT. SHE SAID TFTAT HE HAS BEEN ABUSIVE TOWARD HER DURING THEIR
RELATIONSHIP AND THAT SHE DIDN'T WANT TO LIVE WITH IT ANY I,ONGER. SHE SAID
THAT HE WOULD ACCUSE HER OF CHEATING ON HIM IF SHE WAS ON THE PHONE WITH A
MALE. MS. SATTERWHITE STATED THAT HE HAD AN INDECENCY CASE AGAINST HIM
THAT WAS GOING TO COURT IN MID .JANUARY. SHE SAID THAT HE HAD TOI,D HER HE
WASN'T GOING TO BE AROUND THAT LONG. MS. SATTERWH]TE SATD THAT SHE BELIEVED
THERE WOULD BE A NOTE IN THE HOUSE.

I TALKED WITH MS. SATTERWHITE ABOUT DOMESTIC VTOLENCE DYNAMICS. I ASKED
HER IF SHE HAS EVER TAI,KED WITH ANYONE ABOUT THE ABUSE. SHE SAID THAT SHE
TOLD HIS FAMII,Y ABOUT IT AND THAT HER DAUGHTERS ARE AWARE OF IT TO A
LIMITED EXTENT. SHE STATED SEVERAL TIMES THAT SHE HAD CALI,ED HIS FAMILY
FOR HELP V{ITH HIM TONIGHT. SHE SAID THAT HIS MOTHER TOLD HER TIIAT HE
WOULDN'T DO WTIAT SHE TOLD HIM TO DO EVEN IF SHE DID COME OVER. MS.
SATTERWHITE SAID THAT SHE HAD WANTED TO AVOID CALI,ING POLICE BUT FEI,T SHE
HAD TO BECAUSE SHE WAS AFRAID HE WAS GOING TO CONTINUE BEING VIOI,ENT. SHE
SAID TTIAT AT ONE PO]NT HE HAD TOLD HER TO GO AHEAD AND CALI, POLICE BUT THAT
HE THEN UNPLUGGED THE PHONES. SHE SAID THAT IS WHEN SHE WENT TO THE
CONVEN]ENCE STORE TO CALL HIS FAMILY FOR HELP. I VALIDATED MS.
SATTERWHITE'S FEELINGS AND REACTIONS AND TRANSITIONED HER TO DET. HAVENS.
VS G. MAKELKI ARRIVED ON SCENE TO REIJIEVE ME. NOT.

DocumenL: SUPPLEMENIS
Author: AP5437 - DEBES, VAI{CE

Rel-ated date/time: Dec-28-2009 0736
I RESPONDED TO THE SCENE OF A DISTURBANCE DOMESTIC (HOT SHOT) , AT 11.81-5
.]OHNNY WEISMUI.LER. AFTER THE OFFICER INVOI,VED SHOOT]NG OCCURRED ON SCENE I
HELPED SET UP THE CRIME SCENE TAPE AND THEN MADE THE INITfAL SWEEP LOOK]NG
FOR VTTAL PIECES OF EVTDENCE (].E. BULLET CASINGS, ETC.) AT THE SCENE.
AFTER THE PERIMETER WAS MADE SECURE AT THE SCENE I STARTED A CRTME SCENE
LOG FOR THE SCENE AND LOGGED IN ALL OFFICERS AND PERSONNELL FROM APD AND
ALSO TCSO OR ANY OTHER AGENCIES.
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AT APPROXIMATEITY 7:25 AM I fIANDED OVER THE CRIME SCENE LOG TO SGT' EVELETH
(D190) AND I CLEARED THE SCENE TO WRITE THIS SUPPI,EMENT REPORT. (SEE CRIME
SCENE LOG FOR PERSONS ON SCENE).

NOI

Document: VICTIM SERVICES
Author: AP3737 - !,IAKELKI, GARY G

Subject: crisis tean
RelaLed date/time: Dec-28-2009 0739

t2/28 CRTSTS COUNSELORS MAKELKT 3737 AND MARTTNEZ V722 RESPONDED TO THE
MOTOROLA OFFICE TO RELIEVE CRISIS 1.]. ON THIS CALL.

WE MET BRIEFIJY WITH KIMBERLY SATTERWHITE BEFORE SHE WAS TO GIVE HER
STATEMENT.

SHORTLY THEREAFTER HER FAMILY ARR]VED:

FATHER RUBEN SATTERWHITE
MOTHER NANCY SATTERWHITE
COUSIN BRENDA ROE
COUSIN TRACY ROE

WE CONTAINED THEM IN THE LOBBY OF THE BUILDING WHIIJE BRENDA GAVE HER
STATEMENT. WE PROVTDED COUNSE],ING TO THEM ABOUT THEIR FEELINGS AND
THOUGHTS SURROUNDING THE TNCIDENT. THEY INDICATED THAT ALI, THEY KNEW WAS
THAT THE TYRONNE JAMES HAD BEEN SHOT.

THEY WENT ON TO TELL HOW REVERED HE WAS IN THE FAMILY AND I'OVED BY ALL.
THEY INDICATED THAT KIMBERLY WAS A VERY PRTVATE PERSON AND THEY DID NOT
KNOW OF ANY DIFFICULTY THAT THEY HAD BEEN HAVING. THEY WERE VERY BAFFLED
AS TO WHY THIS HAPPENED.

HER MOTHER NANCY SATTERWHITE WAS EXTREMELY QUIET THROUGHOUT OUR VISIT WTTH
THEM.

THEY WERE JOINED BY THE REVERAND ARTHUR MCDONALD WHO PROVTDED MUCH COMFORT
TO THEM.

THEY WERE GIVEN INCIDENT NUMBERS AND VICTIM ASSISTANCE BROCHURE.

WE D]D EDUCATE THEM AS INVESTIGATIVE PROCESS AND APPROPRIATE WAYS TO DEAL
WITH KIMBERLY AIID TO LET HER TALK AS SHE BECAME WILLING TO TALK ABOUT
THINGS. WE GAVE THEM NO INDICATION OF MR. JAMES' PRIOR INCIDENTS AND
ARRESTS NOR ANY DEFINITIVE IDEA AS TO WHETHER HE WAS ALIVE OR DEAD. THEY
HAD TALKED TO HTS PARENTS WHO WERE AT THE SCENE.

WE WERE REIJIEVED BY CRIS1O PRIOR TO KIMBERLY FINISHTNG HER STATEMENT AND WE

BRTEFED HER AS TO WHAT HAD HAPPENED AND IDEAS AS TO HOW TO DEAT, WITH THE
FAMILY.

WE CLEARED SHORTLY THEREAFTER. NOI
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Document: VICTIM SERVICES
Author: AP3988 - GARRETT, iIACQUELINE

Rel-ated date/Lime: Dec-28-2009 0813
t2-27 -09

AUST]N POLICE DEPARTMENT CRlSlS TEAM COUNSEI,OR, JACKIE GARRETT #3988 WAS

REQUESTED TO ASSIST OFFICERS WITH A SHOOTING AT 1-L815 JOHNNY WEIMULLER LN.
WHEN I ARRIVF:D Tl{F: OF'FICERS ON SCENE REQUESTED THAT I SPEAK WITH KIMBERI.Y
SATTERWHITE . AS I WAS WALKING OVER TO THE PATROL CAR THAT SHE WAS

SITTING IN, FAMILY MEMBERS OF THE DECEASED, ROGER JAMES (L2-27-7I) ARRIVED
AND BEGAN ASKING WHAT TAPPENED. THEY WERE INFORMED BY THE SGT ON SCENE THAT
ROGER TIAD DIED. THEY BECAME HYSTERICAL AND T ATTEMPTED TO HELP THEM UP OFF
THE GROUND. IT BECAME APPARENT TFIAT THEY WERE VERY UPSET AT THE POLICE A}ID
I WAS NOT WELCOME TO STAND AND TALK WITH THEM.

I THEN WENT ovER To THE cAR WHERE KIMBERLY WAS SITT]NG A}TD BEGAI\T TALKING TO
HER. WHEN SHE SAW THE REACTION OF ROGER'S FAMILY SHE ASKED ME IF HE WAS

DEAD. KNOWING THAT ROGER'S FAMILY KNEW AND IT WAS OBVIOUS BY THEIR REACTION
TTiAT SOMETHING WAS VERY WRONG. I INFORMED HER THAT HE WAS DECEASED. SHE
BECAME HYSTERTCAL IN THE BACK OF THE CAR AND SCREAMING. I REMAINED THERE
WITH HER UNTIL SHE CALMED DOWN. SHE REQUESTED THAT SHE BE ABLE TO HUG HER
MOTHER AND PROMISED NOT TO TALK. I GOT APPROVAL FROM H69O FOR HER TO HUG

HER MOTHER, NANCY SATTERWHITE WHO WAS ON SCENE AND WANTING TO BE V{]TH HER
DAUGHTER. I STOOD BY WHILE THEY HUGGED. NO WORDS WERE EXCTANGED BETWEEN
THEM. I THEN HAD KTMBERLY GET BACK INTO THE CAR BECAUSE THE DECEASED FAMILY
STARTED COMTNG IN OUR DIRECTION AND I DID NOT WANT THERE TO BE ANY CONFLICT
BETWEEN THEM.

r THEN SAT IN THE CAR WITH KIMBERLY AND OFFERED HER SUPPORT. SHE STATED
THAT ROGER HAD BEEN, ''ACTIN A FOOL'' A],L DAY. SHE STATED THAT SHE CAI,LED HIS
FAMILY MEMBERS TO COME AND GET HIM ON SEVERAL OCCASIONS. SHE STATED THAT
SHE CALLED HIS BROTHER AND HE HUNG UP ON HER. SHE CALLED HIS MOTHER AND
REPORTED THAT HE WAS ACTING CRAZY AND SHE NEEDED TO COME GET HIM.SHE STATED
THAT HIS MOTHER TOLD HER TO CALL THE POLICE IF SHE NEEDED TO. SHE STATED
THAT SHE CALLED HIS FAMILY MEMBERS AND THAT SHE EVEN WENT TO A PAY PHONE AT
ONE POINT TO CAIJL HIS FAMILY TO COME BECAUSE HE HAD HER CELL PHONE. SHE
STATED THAT WHEN SHE RETURNED HOME THAT HE ASSAULTED HER AND SHE CALI,ED THE
POI,ICE. SHE STATED THAT SHE SNUCK OUT THE BACK OF THE HOUSE AND WENT AROUND
TO THE FRONT TO WAIT FOR OFFICERS TO ARRIVE. SHE STATED THAT WHEN THE
POLICE GOT THERE THEY KNOCKED AND KNOCKED ON THE FRONT DOOR BUT HE V'IOULD

NOT ANSWER. SHE STATED THAT ROGER KNEW THAT SHE CALLED THE POLICE AND TOLD
HER THAT HE WAS NOT GOING WITH THEM NO MATTER WHAT. SHE STATED THAT HE TOLD
HER THAT HE WOUI,D MAKE THEM SHOOT HIM BEFORE HE WENT TO JAIL. SHE INSISTED
TTIAT THERE MUST BE A SUTCIDE NOTE ]NSIDE THE RESIDENCE TTIAT HE LEFT BEHIND
TO EXPI,AIN WHY HE CAME TO THE DOOR WTTH A GUN. SHE ALSO STATED THAT HE HAS
BEEN DEPRESSED FOR A WHILE OVER SOME ON GOING I,EGAL MATTERS AND WAS
SUICIDAL. SHE SAID THIS ARREST FOR FV WOULD TIAVE BEEN A SLAP ON THE WR]ST
COMPARED TO WHAT HE HAD GOING ON RIGHT NOW WITH OTHER LEGAL TSSUES.

AT THIS POINT I STEPPED OUT OF THE CAR TO MEET WITH CRTS]-]. WHO HAD ARRIVED
ON SCENE. I ALSO TNFORMED CHIEF ACEVADO THAT HAD ARRIVED ON SCENE ABOUT
WFIAT KIMBERLY TOLD ME. I WAS INSTRUCTED TO MOVE KIMBERLY TO A SAFE LOCATION
WHERE SHE COULD GIVE HER STATEMENT ABOUT WHAT FAPPENED TONIGHT. KIMBERLY IS
WORRTED THAT ROGER'S FAMILY WILL BLAME HER FOR EVERYTHING THAT HAPPENED. I
NORMALIZED HER REACTIONS TO THE INCIDENT AND TALKED ABOUT COPING SKILLS AllD
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CRIS].1 TRANSPORTED KIMBERLY TO THE FV OFFICE WHERE SHE WAS INTERVIEWED. I
REMAINED ON SCENE TO PROVIDE SUPPORT TO THE OFFICER INVOLVED IN THE
SHOOTING AND TO OTHER POLICE OFFICERS TTIAT NEEDED ASSTSTANCE. I ALSO
PROVIDED COFFEE, A WARM CAR TO SIT IN, AND R]DES TO THE RESTROOM AT THE
EXXON AT MANCHACA AND SLAUGHTER FOR ROGERS FAMILY AS REQUESTED BY ASSISTANT
CHIEF ROBINSON.

I WAS CLEARED FROM THE SCENE BY COMMANDER O'BRIAN. NOI

DocumenL: VICTIM SERVICES
Author: AF3988 - GARRETT, .IACQIIELINE

Refated date/time: Dec-28-2009 0813
L2-27 -09

AUSTIN POLICE DEPARTMENT CRISIS TEAM COUNSELOR, JACKIE GARRETT #3988 WAS

REQUESTED TO ASSIST OFFICERS WITH A SHOOTING AT 11-81-5 ,JOHNNY WEIMULLER T,N.
WHEN I ARRIVED THE oFFICERS ON SCENE REQUESTED THAT I SPEAK WITH KIMBERI,Y
SATTERWHITE AS I WAS WALKING OVER TO THE PATROI, CAR TI{AT SHE WAS

SITTING IN, FAMILY MEMBERS OF THE DECEASED, ROGER .]AMES ARRIVED
AND BEGAN ASKING WHAT HAPPENED. THEY WERE INFORMED BY THE SGT ON SCENE THAT
ROGER HAD DIED. THEY BECAME HYSTERICAL AND I ATTEMPTED TO HELP THEM UP OFF
THE GROUND. IT BECAME APPARENT THAT THEY WERE VERY UPSET AT THE POLICE A}TD

] WAS NOT WELCOME TO STAND AND TALK WITH THEM.

I THEN WENT OVER TO THE CAR WHERE KIMBERLY WAS SITTING AND BEGAN TALKING TO
HER. WHEN SHE SAW THE REACTION OF ROGER'S FAMILY SHE ASKED ME ]F HE WAS

DEAD. KNOWING THAT ROGER'S FAMILY KNEW AND IT WAS OBVIOUS BY THEIR REACTION
TIIAT SOMETHING WAS VERY WRONG. I INFORMED HER THAT HE WAS DECEASED. SHE
BECAME HYSTERICAL TN THE BACK OF THE CAR AND SCREAMING. ] REMAINED THERE
WITH HER UNTIL SHE CALMED DOWN. SHE REQUESTED THAT SHE BE ABLE TO HUG HER
MOTHER AND PROMISED NOT TO TALK. I GOT APPROVAL FROM H69O FOR HER TO HUG

HER MOTHER, NANCY SATTERWHITE WHO WAS ON SCENE AND WANTING TO BE WTTH HER
DAUGHTER. I STOOD BY WHILE THEY HUGGED. NO WORDS WERE EXCIANGED BETWEEN
THEM. I THEN }IAD KIMBERLY GET BACK INTO THE CAR BECAUSE THE DECEASED FAMILY
STARTED COMING IN OUR DIRECTION AND I DID NOT WANT THERE TO BE ANY CONFLICT
BETWEEN THEM.

I THEN SAT IN THE CAR WITH KIMBERLY AND OFFERED HER SUPPORT. SHE STATED
THAT ROGER HAD BEEN, UACTIN A FOOLU AT,L DAY. SHE STATED TTIAT SHE CAI,LED HIS
FAMILY MEMBERS TO COME AND GET HIM ON SEVERAI, OCCASIONS. SHE STATED THAT
SHE CALLED HIS BROTHER AND HE HUNG UP ON HER. SHE CAI,LED HIS MOTHER AND
REPORTED THAT HE WAS ACTING CRAZY AND SHE NEEDED TO COME GET HTM.SHE STATED
THAT HIS MOTHER TOLD HER TO CALL THE POLICE IF SHE NEEDED TO. SHE STATED
THAT SHE CAI,I,ED HIS FAMILY MEMBERS AND TI{AT SHE EVEN WENT TO A PAY PHONE AT
ONE POINT TO CALL HIS FAMILY TO COME BECAUSE HE HAD HER CELL PHONE. SHE
STATED TI{AT WHEN SHE RETURNED HOME THAT HE ASSAULTED HER AND SHE CALLED THE
POLICE. SHE STATED THAT SHE SNUCK OUT THE BACK OF THE HOUSE AI{D WENT AROUND
TO THE FROI{T TO WA]T FOR OFFICERS TO ARRIVE. SHE STATED THAT WHEN THE
POI,]CE GOT THERE THEY KNOCKED AND IO{OCKED ON THE FRONT DOOR BUT HE WOULD

NOT ANSWER. SHE STATED TFIAT ROGER KNEW THAT SHE CALLED THE POLICE AND TOLD
HER THAT HE WAS NOT GOTNG WITH THEM NO MATTER WHAT. SHE STATED THAT HE TOLD
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HER THAT HE WOULD MAKE THEM SHOOT HIM BEFORE HE WENT TO JAfI'. SHll -LNUJ-!;'I!;
THAT THERE MUST BE A SUICIDE NOTE INSIDE THE RESIDENCE THAT HE I,EFT BEHIND
TO EXPLAIN WHY HE CAME TO THE DOOR WITH A GUN. SHE ALSO STATED THAT HE HAS
BEEN DEPRESSED FOR A WHILE OVER SOME ON GO]NG LEGAL MATTERS AND WAS
SUICIDAL. SHE SAID THIS ARREST FOR FV WOULD HAVE BEEN A SLAP ON THE WRIST
COMPARED TO WHAT HE HAD GOING ON RIGHT NOW WITH OTHER LEGAL ISSUES.

AT THIS POINT T STEPPED OUT OF THE CAR TO MEET WTTH CRIS]-]- WHO TIAD ARRIVED
ON SCENE. I ALSO INFORMED CHIEF ACEVADO THAT HAD ARRIVED ON SCENE ABOUT
WHAT KIMBERLY TOLD ME. I WAS INSTRUCTED TO MOVE KIMBERLY TO A SAFE LOCATION
WHERE SHE COULD GIVE HER STATEMENT ABOUT WHAT HAPPENED TONIGHT. KIMBERLY IS
WORRIED THAT ROGER'S FAMILY WILL BLAME HER FOR EVERYTHING THAT IIAPPENED. I
NORMALIZED HER REACTTONS TO THE INCIDENT AND TALKED ABOUT COPING SKILLS AND
HOW TO TAKE CARE OF HERSELF.

CRTSI]- TRANSPORTED KIMBERLY TO THE FV OFFICE WHERE SHE WAS INTERVIEWED. I
REMAINED ON SCENE TO PROVIDE SUPPORT TO THE OFFICER INVOLVED IN THE
SHOOTING AND TO OTHER POLICE OFFICERS THAT NEEDED ASSISTANCE. T AI,SO
PROV]DED COFFEE, A WARM CAR TO SIT IN, AND RIDES TO THE RESTROOM AT THE
EXXON AT MANCHACA AND SLAUGHTER FOR ROGERS FAMILY AS REQUESTED BY ASSISTANT
CHIEF ROBINSON.

I WAS CLEARED FROM THE SCENE BY COMMANDER O'BRIAN. NOI

Document: SUPPLEMEIfIS
Author: AF5299 - MOONEY, ,]ASON

Re]ated date/time: Dec-28-2009 0938
SEE STATEMENT GIVEN TO SIU ON DECEMBER 28, 2009.

NOI

J.MOONEY

Document: SUPPLEMENTS
Author: AP6461 - iIOHNSON, CAIN

Related date/time: Dec-28-2009 0942
SEE STATEMENT GIVEN TO SIU ON DECEMBER 28,2009.

C..TOHNSON
NOI

Document: SUPPLEMENIS
Author: AF3951 - MCCARTER, MICHAEL

SubjecL: Veh Hom Supplesrent
Re]ated date/time: Dec-28-2009 1003

ON 12-28-09 AT APPROXIMATELY sAM I WAS PAGED TO CONTACT SERGEAI\TT SHIRLEY
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WITH SPECIAL ]NVESTIGATIONS. I CALLED SERGEANT SH]RLEY AND I
OF AN OFF]CER-INVOLVED SHOOTING IN SOUTHWEST AUSTIN. I ADVISED HIM THAT I
WOULD BE RESPONDING TO THE SCENE. DETECTIVE ROBERSON AND I ARRIVED ON

SCENE AT APPROXIMATELY 7AM. I WAS MET BY COMMANDER BAKER AND DETECTIVE
VETRANO WHO BRIEFED ME ON WHAT WAS NEEDED FROM US. WE WERE CALLED TO THE
SCENE TO FORENSICALLY MAP THE EVIDENCE WHICH INCLUDED THE STREET, THE
HOUSES, VEHICLES AROUND THE HOME, AND ANY EVIDENCE OF VALUE AS DECIDED BY
THE LEAD INVESTIGATOR. DETECTIVE ROBERSON AND I MAPPED THE SCENE USING THE
SOKKIA TOTAT, STATION. UPON COMPI,ETION OF SCENE MAPPING AT APPROXIMATELY
9AM, I RETURNED TO THE VEHICULAR HOM]CIDE OFFICE TO DOWNLOAD THE SCENE
FII,ES AND ENTER THIS SUPPLEMENT. THE DIAGRAM HAS YET TO BE COMPLETED.

Document : SIIPPITEMENIS
Author: AP2202 - YATES, CARL KEVIN

Subj ect : Suppleurent
Relat.ed date/Lime: Dec-28-2009 1117

ON 122809 AT APPROXIMATELY 0255 DISPATCHED TO FAMILY DISTURBANCE CALL AT
11815 JOHNNY WETSMULI,ER. SEE WRITTEN STATEMENT GIVEN TO SIU FOR FURTHER
DETAILS.

NOI

Document: VICTIM SERVICES
Author: AP5251 - FULLILOVE, DONNA

Refated date/time: Dec-28-2009 LL22
L2-28-2009
APD VICTTM SERVICES COUNSELOR FULL]LOVE RELIEVED COUNSEI,OR MAKELKI ON A
FAMILY VIOLENCE/SHOOTING. UPON ARRIVAL MAKELKI ADVISED ME THAT
KIMBERLY STATTERWHITE
WAS PROVIDTNG A STATEMENT TO DETECTIVES. KIMBERLY'S FAMILY WAS WAITING FOR

HER. I SPOKE WITH THEM ABOUT WAYS THEY COULD BE SUPPORTIVE OF KIMBERLY AND
ANSWERED THEIR QUESTIONS ABOUT ABUSIVE RELATIONSHIPS. THEY STATED THEY
WOULD DO WHAT EVER WAS NECESSARY TO BE SUPPORTIVE OF KIMBERLY. AFTER
KIMBERLY PROVIDED HER STATEMENT I BRIEFI,Y SPOKE WITH HER ABOUT HER NATURAL
SUPPORT SYSTEM AND COPING STRATEGTES TI{AT SHE MAY EMPLOY. SHE SAID SHE HAD
A STRONG SUPPORT SYSTEM IN HER FAMILY AND CHURCH. SHE EXPRESSED THE DESIRE
TO CONTACT ROGER .JAMES FAMILY. I SUGGESTED SHE WAIT UNTIL SHE COIJLD GET
SOME REST. SHE STATED SHE WOULD. AT THE TIME WE TALKED KIMBERI,Y DlD NOT
EXPRESS ANY CONCERNS FOR HER SAFETY HOWEVER, WE TALKED ABOUT SAFETY
PLANNING. 1 ENCOURAGED KIMBERLY TO CONTACT VICTIM SERVICES FOR ADDITIONAL
INFORMATION AND REFERRALS .

I LATER CONTACTED KIMBERLY'S MOTHER NANCY SATTERWHITE AND ADVISED HER THAT
K]MBERLY'S HOUSE TIAD BEEN RELEASED BY OFFICERS. NOI

DocumenL: SUPPLEMENTS
Author: AP4659 - GOLDI,IAIV, AXEIJ

Related date/time: Dec-28-2009 1315
oN L2/28/09 r RESPONDED TO AN OFFTCER INVOLVED SHOOTING AT Ll-8L5.foHNNv
WEISMULLER TO RELIEVE NIGHTSHIFT OFFICERS.
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UPON ARRIVAL, I POSITIONED MY VEHICLE AT MARCUS ABRAMS AND JOHNNY
WEISMULLER AND ASSTSTED AS NEEDED WITH THE CRIME SCENE LOG, PAINTING 4
PATROL VEHICLES, AND DOING A ROUGH SKETCH OF THE CRTME SCENE.

I STAYED ONSCENE UNTII, TOLD TO SECURE.

Document: SUPPLEMENIS
Author: AP4940 - OLDIIAM, KRISTINA

Related date/time: Dec-28-2009 L335
oN !2/28/09, AT 0810, I REPLACED OFFTCER BARRETT #6150 ON THE OUTER
PERIMETER AT MARCUS ABRAMS BLVD AND RAYMOND CEWRY FOR A PERSONAL BREAK. I
WAS THERE FOR ABOUT 20 MINS WHEN D1-90 ADVISED TO COME IN CLOSER AND TAKE
DOWN SOME CRIME SCENE TAPE.

OFFICER BARRETT ARRIVED BACK AROUND O83O AND TOOK OVER MY POSITION ON THE
]NNER PERIMETER.

NOI.

Document: SUPPLEMENIS
Author: AP3758 - HIPOI,ITO, AtilIIHONY

Related date/time: Dec-28-2009 1350
oN t2/28/ 09 r WAS DTSPATCHED TO 11815 .JOHNNY WETSMULLER ON AN OFFTCER
INVOLVED ]NCIDENT. UPON MY ARRIVAL I ASSISTED IN SECURING THE OUTSIDE
PERIMETER. I ALSO WAS ABLE TO IDENTIFY THE FOLLOWING NE]GHBORS:

1-1,812,JOHNNY WEISMULLER

GARZA, CARLOS H/M
MARROQUIN, JACLYN H/F

GARZA STATED TIIAT HTM AND HIS GIRLFRIEND WERE ASLEEP A}ID HEARD A LOUD BANG
AROUND 315PM. HE DTD NOT LOOK OUT THE WINDOW AND D]D NOT SEE ANYTHING.

118].3 .fOHNNY WEISMULLER

CTBULKA, CHRTSTOPHER W/M:

CIBULKA STATED THAT HE HEARD TWO GUNSHOTS AT APPROX 32OAM AND LOOKED
OUTSIDE. HE DID NOT SEE ANYTHING BUT HEARD STRENS SO HE WENT BACK TO BED.

I STAYED ONSCENE AND ASSISTED WITH THE CRIME SCENE tJ}fTII, REI,EASED BY I,T
CURT]S.

NOI
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Document.: SUPPLEMENTS
Author: AP1468 - ROBINSON, PATTI cAY

Related dat.e/time : Dec-28-2009
ON MONDAY, L2-28-09, AT APPROX 3:39AM, I WAS PAGED BY COMMUNICATIONS
REGARD]NG AN OFFICER TNVOLVED SHOOTING AT 1181.5 .]OHNNY WEISMULLER IN WHICH
BOTH TCSO AlilD APD RESPONDED. AT APPROXIMATELY 3:50AM I WAS CONTACTED BY APD
COMMANDER .]UI,IE O'BRIEN WHO ADVISED THAT APD OFFICER .fUSTIN BERRY AI{D TCSO
DEPUTY THEODORE RAMSEY HAD RESPONDED TO A FAMILV DJSTURBANCE AT THE LISITED
ADDRESS AND SUBSEQUENTLY FIRED ONE ROUND EACH AT A SUBJECT WHO WAS

PRONOUNCED AT THE SCENE.

I ARRIVED AT THE SCENE AT APPROXIMATELY 4:35AM AND CONTACTED APD OFC MOONEY
WHO REQUESTED THAT 1 TAKE THE DECEDENT'S DRIVER'S LICENSE TO APD SGT HEI,MER
WHO WAS lNSlDE THE CRIME SCENE. I TOOK CUSTODY OF THE DL ISSUED TO JAMES,
ROGER B/M L2-27-7L, L1_706 BUDLEY DEGROOT, AUSTTN, TEXAS AT APPROX 4:42AltI.
AS I PROCEEDED INTO THE CRIME SCENE, 2 TCSO OFFICERS HAD ARRIVED AND NEEDED
AN ESCORT INTO THE CRIME SCENE. THEY WERE IDED AS TCSO SGT .JONES (IAD) AND
TCSO DET CANTY (IAD).

WE PROCEEDED II{TO THE CRIME SCENE FROM THE SOUTHWEST CORNER, CHECKING IN
WITH THE OFFICERS AT THE ]NNER PERIMETER. 1 LOCATED APD SGT HELMER INSIDE
THE PERIMETER AND HANDED OVER,JAMES' DL TO HIM AT APPROX 4:48AM'

I REMAINED AT THE SCENE UNTIL APPROX 9:48AM SPEAKING WITH APD AND TCSO
OFFICERS AND ,JAMES I FAMIIJY MEMBERS.

Document: SUPPLEMENTS
Author: AP2513 - HELLIIER, 'IEFFREY E

Related date/time : Dec-28-2009
ON L2/28/09, AT APPROX. 3AM, I RESPONDED TO A DfSTURBANCE A? 1l-815.TOHNNY
WEISMULLER. SEE STATEMENT PROVIDED TO SIU FOR DETAILS.

Document : SUPPtEMEtillfS
Author: AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN

Related date/time : Dec-29-2009 L248
ON 12/28/2009 AT APPROXIMATELY 3 A.M. 1 WAS AT THE HOMICIDE OFFICE ON A
SEPERATE INCIDENT WHEN I WAS NOTIFIED OF AN OFFTCER INVOI,VED SHOOTING AT
1]-815 .]OHNNY WEISMULLER LANE NEAR THE SOTITH CITY LIMITS. I WAS ADVISED THAT
AN APD OFFICER AS WELL AS A TRAVIS COUNTY SHERIFF'S DEPUTY TIAD FIRED SHOTS
AT THAT ONE SUBJECT WAS DECEASED. I WAS ADVISED THE OFFTCERS WERE
RESPONDING TO AN ASSAULT WITH INJURY INVOLVING FAMII,Y VIOIJENCE AND THAT THE
SUSPECT HAD POINTED A GUN AT OFFICERS. THERE WAS SOME CONFUSION FROM THE
CAIJL HISTORY AND WTIAT I WAS NOW HEARING CONCERNING THE TYPE WEAPON. THE
CALL HISTORY INDICATED THE SUSPECT IIAD A RIFLE BUT THE NEW INFORMATION WAS
THAT ]T WAS A SEMI-AUTO HANDGUN.

UPON MY ARRIVAL AT THE SCENE T OBSERVED NUMEROUS APD PERSONNEI, AND WELL AS
TCSO DEPUTIES AT THE SCENE. CHIEF ACEVEDO WAS AT THE SCENE AS WELL AS
SEVERAL ASSISTAI\TT CHIEFS AND COMMANDERS. I SPOKE TO CORPORAL YATES WHO

ADVISED ME TFIAT OFFTCERS HAD RESPONDED TO A DISTURBANCE AT THE LOCATION.
TCSO DEPUTY RAMSEY WAS CLOSE BY AND RESPONDED AS WELL ARRTVING AT THE SCENE
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CARTER ARRIVED. THE OFFICERS SPOKE TO THE FEMALE VICTTM OF THE DISTURBANCE
WHO WAS OUTSIDE OF THE RESIDENCE WHEN THEY ARRIVED. SHE EXPLAINED TO THEM
THAT HER BOYFRIEND AND ASSAULTED HER AND WAS ST]LL IN THE HOUSE. SHE STATED
TO THEM THAT SHE HAD A HANDGUN IN THE HOUSE AND THE MAGAZINE FOR THE GUN
WAS ]N THE GARAGE SOMEWHERE. SHE DID NOT KNOW IF HER BOYFR]END HAD GOTTEN
THE GUN AND MAGAZINE OR NOT. OFFICERS HAD APPROACHED THE RESIDENCE AND
ATTEMPTED TO VERBALLY GET COMPLIANCE FROM THE SUSPECT. SUSPECT EXITED THE
RESIDENCE WITH A GUN AND THEN WENT BACK IN. OFFICERS TO BETTER DEFENSIVE
POSITIONS AND SHORTLY THEREAFTER THE SUSPECT CAME OUT AGAIN AND PO]NTED THE
WEAPON AT THEM. DEPUTY RAMSEY FIRED ONE TIME FROM HIS SHOTGUN AI$D OFFICER
BERRY FIRED ONE TIME FROM HIS HANDGUN. THE SUSPECT WENT DOWN AI{D OFFICER
BERRY INITIATED CPR ON HIM WITHOUT SUCCESS.

I PROVIDED THIS INFORMATION TO SIU DETECTIVES S. BENNINGFIELD AND C.
VETRANO. I ADVISED ADDITIONAL SIU DETECTIVES THAT WITNESSES WOULD BE SENT
TO THE SIU OFFICE TO GIVE STATEMENTS. I SPOKE TO TCSO DETECTIVES AND TEXAS
RANGERS WHO WERE .]OINTLY WORKING THE INVESTIGATION WITH OUR PERSONNEL. IT
V{AS DECIDED A MULTI-AGENCY INVESTIGATION WOULD BE CONDUCTED WITH APD AS THE
LEAD. I PROVIDED FURTHER GUIDANCE TO INVESTIGATIVE PERSONNEI, AND WEI,L AS
CSU PERSONNEL. ] CONSULTED WITH A.D.A. CLAIRE DAWSON-BROWN AND MY CHAIN OF
COMMAND CONCERNING THE DETATLS GATHERED THUSFAR. UPON COMPLETION OF THE
CRIME SCENE INVESTIGATION I WENT TO THE SIU OFFICES. A AFTER ACTION MEETING
WAS CONDUCTED WITH ALL AGENCIES ]NVOLVED IN THE INVESTTGATION. ADDIT]ONAI,
WITNESSES NOT YET INTERVIEWED HAD BEEN IDENTIFIED AND ASSIGNMENTS WERE MADE
FOR FURTHER TNVESTIGATIVE FOLI,OW-UP.

Document: SUPPLEMENIS
Author: AP3105 - HERNAIIIDEZ, ANGELA DENISE

Related date/Lime: Dec-30-2009 1501
ON L2/29/09, I WAS ASKED TO ASSIST WITH THIS CASE BY DETECTIVE
BENNINGFIELD, THE LEAD INVESTIGATOR.

B:21 AM, 1 RECEIVED AN EMAIL FROM DETECTIVE CLIFF ROGERS ASKING ]F E]THER
DETECT]VE IIAVENS OR MYSELF COULD ADD CRIME ANALYST SHEILA HARGIS TO THE
ORIGINAL CASE NUMBER, 09-3620L6L, SINCE ]T WAS PRIVATIZED.

8:47 AM, I ADDED IIARGIS TO THE REPORT AND SEND

9:04 AM, DETECTIVE BENNINGFIELD ASKED ME IF 1
MEADOR WITH THE MULTI-MEDIA I,AB TO THE REPORT
SENT HER AN EMA]L NOTTFYING HER.

HER AN EMAIL NOTIFYTNG HER.

COULD ALSO ADD I(ATHERINE
AS WELL. I ADDED MEADOR AND

DETECTIVE BENNINGFIELD ASKED IF I WOULD ASS1ST HER BY CREATING A NOTEBOOK,
ORGANIZING THE INFORMATION TO DATE AND CREATING A SPREADSHEET WITH ALL OF
THE INVOLVED OFF]CERS AND WITNESSES, WHICH I COMPLETED BY THE END OF THIS
SAME DATE.

]-].:15 AM, SGT. SHIRLEY ASKED IF I WOULD HELP HIM BY WORKING ON THE OPEN
RECORDS REQUEST FOR THIS CASE. HE SENT AN EMAIL WITH THE DETAILS. I FOUND
THAT WE NEEDED TO PROVIDE A COPY OF THE REPORT TO CITY I,EGAL AND GET COPIES
OF OFFICER BERRY AND OFFICER CARTER'S IN-CAR VIDEOS TO P]O.

12:39 PM, I SENT AN EMAIL TO KATHERINE MEADOR ASKING FOR A COPY OF OFFICER
BERRY AND OFFICER CARTER'S IN-CAR VIDEOS FOR AN OPEN RECORDS REQUEST.
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1.:04 PM, MEADOR SENT AN EMAIL ADVISING THE COPIES OF BERRY AND CARTERS
IN-CAR VIDEOS WERE READY TO BE PICKED UP.

L2/30/O9 AT 1].:24 AI4, I CALLED TCLEOSE TO GET THE TRAINING RECORDS FOR
OFFICER 'JUSTTN BERRY AND TCSO DEPUTY THEODORE RAMSEY.

11-:29 AM, KIMBERLY ETHERIDGE WfTH TCLEOSE EMAILED BOTH BERRY AIr{D RAMSEY'S
TRAINING RECORDS. THESE WERE ADDED TO THE ORIG]NAL CASE FILE AND SAVED
WITH MY EMAILS RELATED TO THIS CASE.

11:55 AM, I EMAILED ALLEN SMILEY WITH THE CITY ATTORNEY'S OFFICE A COPY OF
THE ORIGINAL REPORT PURSUANT TO THE OPEN RECORDS REQUEST THAT SGT SHIRI,EY
ASKED ME TO WORK ON. SMILEY REPLIED THAT HE WAS ABLE TO OPEN THE REPORT.

] THEN CALLED HELENA WR]GHT WITH PTO, WHO SENT THE OPEN RECORDS REQUEST TO
FIND OUT WHO TO TAKE THE IN-CAR VIDEO TAPES TOO. WE AGREED THAT I WOULD

DROP OFF BERRY AND CARTER'S IN-CAR VIDEO TAPES TO HER THE FOLLOIIING DAY,
L2/30/Oe.

2:45 PM, I ASS]STED DETECTIVE TIAVENS AND UPLOADED THE THREE OF HIS BELOW
INTERVIEWS TO NETTRANSCRIPTS FOR TRANSCRIPTION;
-INTERV]EW WITH OFFICER .fUSTIN BERRY
-INTERVIEW WITH OFFICER MICHAEL CARTER
-3 INTERVIEWS WITH KIMBERLY SATTERWHITE

5:30 PM, WHILE STILL AT THE OFFICE, I RECEIVED A CALL FROM SGT. SHIRLEY WHO

ASKED ME TO PULL OFF]CER,JUSTIN BERRY'S IN-CAR VIDEO TAPE AND SEE IF I
COU],D F]ND HOW LONG 1T TOOK FROM THE TIME THE DECEDENT RETREATED BACK INTO
THE RESIDENCE AND WHEN THE FIRST GUN SHOT WAS FIRED. I WATCHED AND
LISTENED TO THE TAPE AND HEARD THE FOLLOWING;

03 : l-4 : 15 " POLICE, OPEN THE DOOR"
Q3:.L4:20 trY'ALL BETTER BACK UP'l
03:t4:25 YELLING BEGINS BY THE OFFICERS, 'TDROP THE WEAPONTI

03:14:30 "1-0-32, l-0-32n
03:L4:32 HEAR WHAT SOUNDS LIKE A DOOR SLAM
03 : 1-4 : 53 FIRST SHOT FIRED.

I IMMEDIATELY CAIJLED SGT.SHIRLEY BACK AND NOTIFIED HIM THAT 1T VIAS 21
SECONDS BETWEEN THE TIME THAT IT APPEARED THE DECEDENT RETREATED BACK INTO
THE RESIDENCE AND WHEN THE FIRST GUN SHOT WAS FIRED.

t2/3L/09 AT 9:40 AM, I DROPPED OFF OFFTCER,JUSTIN BERRY AND OFFICER MICHAEL
CARTER'S IN-CAR VTDEOS TO HELENA WRIGHT WITH PIO. THE ORIG]NAL S]U RELEASE
FORM WAS PLACED INTO THE ORIGINAL CASE FII,E THIS SAME DATE.

1-:58 PM, DETECTIVE CLIFF ROGERS ASKED IF I WOULD WORK ON THE GUN TRACE
SINCE I HAD ACCESS TO THE INFORMATION, ETRACE;
WWW.ATFONLINE.GOV/ETRACE/TRACE. ROGERS PROVIDED ME W]TH THE MAKE, MODEL
AND SERIAL NUMBER ON THE PISTOL AND I LOCATED THE REST :

LORCIN L38O
SERIAL NUMBER 020763
.380 CALIBER
MIRA LOMA, CALIFORNIA
SEM] -AIIIOMATIC
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2:26 PM, I CALLED THE ATF NATIONAL LOCATION AND I WAS TOLD THAT MY
LOGON/PASSWORD HAD EXPIRED 12/02/09. I SENT THE ]NFORMATION TO HAVE IT
RESTORED AND CALLED TEXAS RANGER GARTH DAVTS TO SEE ]F HE COULD ASSIST WITH
THE GUN TRACE.

3:06 PM, I SENT DAVIS AN EMAIL W]TH THE PISTOL INFORMATION AND HE WAS GO]NG
TO FORWARD ]T TO RANGER CODY MITCHELL WHO IS ASSISTING WITH THIS CASE TO
GET THE TRACE STARTED.

OL/04/!O AT ].1:54 AM, RANGER CODY MITCHELI, SENT AN EMAIL THAT HE SPOKE WITH
ATF A}ilD IT WAS BEING TAKEN CARE OF. HE ADV]SED HE WOULD GET THE
]NFORMAT]ON TO US AS SOON AS HE RECEIVED IT.

01./L3/]-O, I WAS ASKED BY DETECTIVE RENEE FOX IF I WOULD ASSIST HER WITH AN
INTERVIEW WITH THE DECEDENTS FAMTLY ON TH]S SAME DATE. AT 4 PM, MYSELF AND
DET FOX MET AT 81.0 E. SLAUGHTER LANE #].06 AND MET WITH BRENDA JAMES
(MOTHER), CATINA JAMES (SISTER) AND TONYA JAMES (SISTER). THIS MEETING WAS
DIGITALLY AUDTO RECORDED AND BEGAN AT APPROXIMATELY 4:10 PM.

PLEASE REFER TO THE AUDTO RECORDING OF THE ]NTERV]EW AND/OR THE
TRANSCRIPTION FOR DETAILS.

O2/OL/LO, I SAVED MY EMAILS RELATED TO THIS CASE ONTO A CD AND PI,ACED THE
CD WITH THE ORIGINAL CASE FILE-

Document. : SUPPLEMENTS
Author: AP4885 - VETRAT{O, CHRISTOPHER

Related date/time : Feb-03-2010
02-03-10

I WAS REQUESTED BY DET. BENNINGF]ELD TO CONTACT ONE OF THE PHONE NUMBERS
CONTACTED FROM KIMBERLY SATTERWHITE YORKS EET'T'TIT,AR PT{ONE ON THE DAY OF THE
INCIDENT. I CONTACTED HARVEY CRIDDLE AT THE CONVERSATION
WAS RECORDED ON A DIGITAL AUD]O RECORDER. CR]DDLE PROVTDED HIS INFORMATION
AS FOLLOWS:

HARVEY EUGENE CRIDDLE
]-0501 ROSE HAVEN, HOUSTON TX 77051.
TXDL
CELL MOM

CRIDDLE ADVISED THAT HE TIAD RECEIVED TO PHONE CAT,LS FROM ROGER TYRONE
,JAMES AT APPROXIMATELY AROUND O23O HOURS ON THE DAY OF THE INC]DEMT.
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DURING THE FIRST PHONE CALL, JAMES WAS BEING BELLIGERENT AND
CRIDDLE WAS TO KIMBERLY SATTERWHITE YORK. CRIDDLE STATED THAT HE ADVISED
.JAMES TTIAT 1T WAS NONE OF HIS BUSINESS AND DID NOT SAY ANYTHING EI,SE
BECAUSE HE DlD NOT WANT TO CAUSE MORE PROBLEMS. CRIDDI,E STATED THE CALL
ENDED WHEN HE HUNG UP ON JAMES. JAMES CALLED AGAIN AND AGAIN WAS
BELLIGERENT. CRIDDLE ADVISED HE DID NOT SAY ANYTHING AND ENDED THE CALL BY
I{ANGING UP. CRIDDLE STATED HE KNEW WHO WAS CALLING BECAUSE HE WAS CALLTNG
FROM KIMBERLY SATTERWHTTE YORKIS PHONE.

CRIDDLE THEN ATTEMPTED TO CONTACT KTMBERIJY SATTERWH]TE YORK VIA TELEPHONE
APPROXIMATEI,Y ONE HOUR LATER. HE THEN SENT A TEXT MESSAGE A LITTLE LATER
AGA]N TRYING TO CONTACT HER.

CRIDDLE ADVISED THAT HE WAS AWARE OF THE INCIDENT BECAUSE KIMBERLY
SATTERWHITE YORK HAD CONTACTED HIM AROUND ].100 TO 13OO HOI.IRS ON THE DAY OF
THE INCIDENT. CRIDDLE STATED THAT SHE INFORMED H]M OF THE TNCIDENT.
CRIDDLE STATED HE BELIEVED HE RECEIVED THE CALLS FROM ROGER TYRONE .]AMES
BECAUSE HE WAS DRUNK AGAIN AND .IAMES AND KIMBERLY SATTERWHITE YORK HAD
ALTERCATIONS BEFORE. CRIDDLE STATED THAT KIMBERLY SATTERWHITE YORK ADVISED
HTM THAT 'JAMES HAD GONE THROUGH HER CELLULAR PHONE WHEN SHE WAS ASI,EEP AND
THIS IS I,OHY HE RECEIVED THE CALLS FROM 'JAMES. CRIDDLE STATED HE TIAD NEVER
PERSONALLY MET JAMES.

CR]DDIJE ADVISED HE HAS KNOWN KIMBERLY SATTERWHITE YORK FOR APPROXIMATELY
TWO TO TWO AND ONE-EALF YEARS. HE MET AND BECAME FRTENDS WITH HER WHEN SHE
WORKED AT MILLER. CR]DDLE IS A TRUCK DRIVER AND AN ASS]STA}ilT PASTOR.
CRIDDIJE BEGAN DAT]NG KIMBERLY SATTERWHITE YORK APPROXIMATELY ONE YEAR AFTER
THEY MET. CRIDDLE STATED TI{AT KIMBERLY SATTERWHITE YORK DATED JAMES PRIOR
TO THEIR RELATIONSHIP. CRIDDLE ALSO STATED THAT HE AND KIMBERLY
SATTERWHITE YORK ARE STILL CLOSE FRIENDS AND THAT HE TALKS TO HER
APPROXIMATELY EVERY OTHER DAY.

THE AUDTO WAS UPLOADED TO NET TRANSCRIPTS FOR TRANSCRIPTION.

Document: SUPPLEMENTS
Author: AP1254 - PEDRAZA, ERNESTO

Subject: Entered by AP1378
Relat.ed date/Lime : fil,ac-22-2010 0935

IN L2/28/2009 ] WAS ADVISED OF A SHOOTING INVOLVING AN APD OFFICER ON
WEISMULLER STREET IN SOUTH AUST]N. THE WATCH COMMANDER CONTACTED ME AND I
NOTIFIED COMMANDER .JOHNSON AND AC ,JEFF ADICKES. I RESPONDED TO THE LOCATION
AND MET WITH AC ADICKES AND COMMANDER JOHNSON. MY RESPONSIBILITY V'IAS TO
SUPPORT PATROL AND COMMANDER JOHNSON. I DIDN'T TAKE ANY OTHER ACTION.
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Follow Up Report(s)

Follow Up # I
Assignment Information

Assigned to AP2453 - BENNINGFIELD, SANDRA Rank: DETECTIVE
Org unit : SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Capacity : LEAD INVESTIGATOR
Assigned on Dec-29-2009 (Tue.) 0026 by APl378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Report due on Feb-22-2010 (Mon.)

Submission Information
Submitted on Mar-22-2010 (Mon.) 1543
Follow Up completed: NO

Related text page(s)

Document : IMTESTIGATORTS REPORT
Author: AP2453 - BENNINGFIELD, SAIIDRA

Related date/time : Feb-15-2010
o9 -5072203

ON 1-2-28-09 AROUND 3:30AM I WAS NOTIFIED VIA PAGER TO RESPOND TO L1-8i-5
JOHNNY WEISMULLER IN REFERENCE TO AN OFFICER ]NVOLVED SHOOTING. I LEFT MY
RESIDENCE AROUND 3:50PM AND RESPONDED TO THE SCENE. I CONTACTED APD
COMMUNICATIONS AND ADVISED THEM THAT I WOULD BE ENROUTE TO THE SCENE. 1
ARRIVED ON SCENE AT APPROXIMATELY 4:34 AM. IT WAS A CLEAR COLD NIGHT.
WHEN I ENTERED THE CRIME SCENE AND I GAVE MY NAME AND ASSTGNED UNIT TO A
PATROL OFFICER WHO WAS KEEPING A CRIME SCENE I,OG. I THEN CONTACTED SGT.
SHIRLEY. HE ADVISED ME THAT I WOULD BE PRIMARY AT THE SCENE AND THE I,EAD
INVESTIGATOR OF THE INCIDENT. I WAS ]NFORMED THAT ONE APD OFF]CER F]RED
ONE SHOT AND ONE TCSO DEPUTY FIRSD ONE SHOT WITH HIS SHOT GUN. I WEIilT TO
FIND OUT WHERE THE OFFICERS INVOLVED ]N THE INCIDENT WERE LOCATED. I WAS
INFORMED THAT OFC. BERRY WAS TN A PATROL UNIT WEST OF THE CRIME SCENE AND
OFC. CARTER WAS IN ANOTHER VEHICLE. I WAS ADVISED BY CPL. YATES TTIAT OFC.
BERRY SHOT ONE ROUND AND OFC. CARTER D]D NOT FIRE HIS WEAPON. CPL. YATES
FURTHER EXPLAINED TO ME THAT A TCSO DEPUTY, DEPUTY RAMSEY, FIRED ONE SHOT
GUN ROIIND. DEPUTY RAMSEY WAS IN ANOTHER PATROL UNIT.

CHIEF ACEVADO ADVISED ME A}ID DET. VETRANO THAT THE DECEDEITTS NAME WAS ROGER
,JAMES T2-27-71-. I WAS LATER G]VEN JAMES DRIVERS I,ICENSE BY SGT. HELLMER.
THE FOLLOWTNG INFORMAT]ON WAS ON HIS DRIVERS' LICENSE:

ROGER TyRONr. ,raMtrs p,/M t2_2j_L9jL
CDL NUMBER
11-706 BUDLEY S DEGROOT

I INTRODUCED MYSELF TO OFC. BERRY AND OFC. CARTER.

AROUND 4:47AItt CHIEF ACEVADO AND DET. BOWEN TOOK OFC. BERRY TO USE THE
BATHROOM. I ASK THAT OFC. BERRY NOT WASH HlS HANDS AFTER USING THE
BATHROOM SO WE COULD STIIJL DO THE FIREARM RESIDUE TEST ON OFC. BERRY'S
HANDS. I WAS ADVISED BY DET. M]KE BOWEN THAT OFC. BERRY IIAD ALREADY WASHED
HIS HANDS EARLIER DUE TO THE FACT THAT OFC. BERRY PREFORMED CPR ON JAMES
AND OFC. BERRY HAD JAMES'S BLOOD ON HIS HANDS. f TOIJD DET. BOWEN THAT I
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BUT IN ORDER TO PREVENT ANY FURTHER EVIDENCE FROM BE

OFF I DIDN'T WA}ilT HIM TO WASH HIS EANDS FROM THIS POINT ON.

] WAS TOLD BY LT. STEVE BARNES THAT BOTH OFC. BERRY AND OFC. .]OHNSON
PREFORMED CPR ON JAMES. I NOTICED WIPES ON THE GROUND AROUND THE VEHfCLE
THAT OFC. BERRY WAS SITTING IN. A VISUAL INSPECTION OF THESE WIPES SHOWED

BLOOD ON THEM. I WAS LATER TOI,D BY OFC. BERRY TIIAT HE USED THESE WIPES TO
CLEAN HIS HAND OF THE BLOOD THAT WERE ON THEM

A BRIEFING WAS CONDUCTED BY CPL YATES TO SIU, IA, TCSO, TX. RANGERS, A\TD

THE UPPER ADMINISTRATION OF APD. CPL YATES STATED THAT THE OFFICERS WERE

RESPOND]NG TO A FAMILY VIOLENCE CALL. ONCE ON SCENE IT WAS DETERMINED THAT
AN OFFENSE OF ASSAULT WITH IN.fURY FAMILY VIOLENCE TIAD OCCURRED. THE
OFFTCERS WERE TOLD BY THE VICTIM OF THE FAMILY VIOLENCE, I,ATER IDENTIFIED
AS KIMBERLY SATTERWHITE YORK, THAT THERE WAS A WEAPON INSIDE THE RESIDENCE.
IT WAS LATER EXPLAINED THAT THE OFFICERS BELIEVED THE WEAPON SATTERVIHITE
WAS TALKING ABOUT WAS A RIFLE DUE TO THE FACT TIIAT SHE WAS TALKING ABOUT A
CLIP FOR THE WEAPON AND NOT DUE TO ANY INFORMAT]ON PROVIDED BY YORK. THE
OFFICERS WENT UP TO THE RESTDENCE AND Io{OCKED ON THE DOOR. THEY COULD TELL
TTIAT SOMEONE WAS INS]DE THE RES]DENCE BUT THAT NO ONE WAS COMING TO THE
DOOR. THEY DETERMINED THAT THEY HAD A BARRICADED SUB.JECT INSIDE THE HOUSE
AND BEGAN SETTING UP A PERIMETER AND BEGAN CALLING FOR MORE UNITS. WHILE
AT THE FRONT OF THE HOUSE .]AMES CAME OUT OF THE RESIDENCE WITH A GUN.
BERRY SHOT HIS WEAPON ONCE AITD RAMSEY SHOT HlS SHOTGUN ONCE. CPL YATES
STATED THAT CASING FROM THE SHOT GUN WAS ON A SILVER TRUCK IN THE DRIVEWAY
OF THE NEIGHBOR'S HOUSE. CPL YATES ALSO STATED TFIAT HE OBSERVED DEFECT IN
THE SLAB OF THE HOUSE TFIAT MIGHT BE FROM A BULLET. HE STATED THAT HE SAW
SOME DEBRIS BY THEDEFECT BUT WAS UNABLE TO TELL ]F IT WAS NEW OR NOT. HE
STATED HE D]D NOT I,OCATE THE SPENT CARTRIDGE FROM BERRY'S WEAPON. CPL
YATES STATED WHEN HE ARRIVED ON SCENE HE OBSERVED BERRY AND ,JOHNSON
PERFORMTNG CPR ON ,JAMES WITH BERRY DOING BREATH AND .IOHNSON DOING
COMPRESSIONS. CPL YATES ALSO STATED HE OBSERVED A CHROME HANDGUN UNDER A
BUSH BY THE HOUSE.

I PROCEEDED TO THE CRIME SCENE. FROM OUTSIDE THE CRIME SCENE TAPE FOR THE
INNER PERTMETER I MADE THE FOLLOWING OBSERVATIONS.

FROM THE FRONT OF 1-]-815 .]OHNNY WEISMIILLER, ] OBSERVED A RED CHEVROLET
LUMINA BEAR]NG TX. LP .fLT 393 PARKED HALF IN THE DRIVEWAY AND HALF OUT OF
THE DRIVEWAY, BIJOCKING THE SIDEWALK AND THE CURB OF THE STREET. THERE WAS

ALSO A WHITE PONTIAC PARKED IN FRONT OF 1L815 'JOHNNY WEISMUIJLER. THE FRONT
PORCH LIGHT OF 1-]-815.JOHNNY WEISMUI,LLER WAS ON. THE FRONT OF THE HOUSE WAS
PRIMARILY A GARAGE WITH THE SIDEWALK LEAD]NG FROM THE DRIVEWAY TO THE FRONT
DOOR. THE FRONT DOOR OF THE RES]DENCE WAS SET BACK FROM THE FRONT OF THE
GARAGE AND FACED JOHNNY WEISMULLER. THERE WAS ONE STEP THAT I,ED TO THE
FRONT PORCH. THE FRONT PORCH WAS SMALL AND IT WAS COVERED. THERE WAS A
SPACE BETWEEN THE GARAGE AND THE SIDEWALK LEADING TO FRONT DOOR. I
OBSERVED THE BODY OF ROGER TYRONE .JAMES LYING IN THTS SPACE WITH H]S HEAD
CLOSEST TO THE WALL OF THE GARAGE AND HIS FEET ON THE STEP OF THE FRONT
PORCH. I ALSO OBSERVED A SMALL BENCH ON THE FRONT PORCH WITH THE BACK OF
THE BENCH AGAINST THE COMMON WALL OF THE PORCH AND THE GARAGE.

I THEN WALKED IN FRONT OF 11-817,JOHNNY WEISMULLER. I OBSERVED THAT THE
LIGHT OVER THE NUMBERS OF THIS RESIDENCE ON THE GARAGE WAS TURNED ON.
THERE WAS A RED FORD FOUR DOOR F15O PARKED IN THE DRIVEWAY BEARING TX. IJP.
4O24AY. THE FORD WAS PARKED FURTHEST WAY FROM l-l-8L5 JOHNNy WEISMITLLER AND
CLOSEST TO THE FRONT DOOR OF ].]-81?.]OHNNY WEISMULLER. IN THE DRTVEWAY WAS
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ALSO A SILVER CHEVY PICK-UP TRUCK BEARING TX. LP. 04N,JY9. IT WAS LATER
DETERMINED THAT THIS WAS THE TRUCK TTIAT THE SHELL CASING FROM THE SHOT GUN
WAS ON. WHILE LOOKING NEXT TO THE FORD I OBSERVED WIIAT APPEARED TO BE A
SEMI-AI]TO CASING NEXT TO THE REAR PASSENGER DOOR IN THE GRASS OF THE FRONT
YARD.

ONCE C.S.U. SULLIVAN ARRIVED I WENT WITH HIM INSIDE THE INNER PERIMETER TO
TAKE OVERALL STILL PHOTOGRAPHS. IT WAS AT THIS POINT TEAT I GOT A C],OSER
VIEW OF WFIAT I BELIEVED TO BE A SEMI-AUTO SHELL CASING NEXT TO THE FORD.
ONCE WE WERE CLOSER IT WAS CONFIRMED TO BE A SEM]_AUTO SHELL CASTNG. THE
SHELL CASING WAS IN THE GRASS NEXT TO THE DRIVEWAY. C.S.U. SUI,LIVAN TOOK
PHOTOGRAPH OF THIS. I ALSO OBSERVED A SHOT GUN SHELL CASING ON THE FRONT
PASSENGER WINDOW OF THE CHEVY PICK UP. C.S.U. SULLIVAN TOOK A PHOTOGRAPH
OF THE SHOTGUN SHELL CASING. I AND C.S.U. SULLIVAN PROCEEDED TO 1.].8]-5
JOHNNY I/iEISMULLER. I OBSERVED A SMALL DEFECT UNDER THE BENCH ON THE FRONT
PORCH. THE HOLE WAS LOCATED WHERE THE SI,AB OF THE RESIDENCE STOP AND THE
SIDING OF THE RES]DENCE BEGAN. I ALSO OBSERVED SMALL WI{ITE RESIDUE ON THE
PORCH AROUND THE HOLE WHICH COULD POSSIBLY BE P]ECES OF THE CONCRETE.
C.S.U. SULLIVAN TOOK PHOTOGRAPH OF THIS. I OBSERVED JAMES BODY. HE HAD ON
A RED BUTTON DOWN SHIRT, SLACKS AND BLACK DRESS SHOES. .]AMES HAD A WOUND
TO HIS CHEST AND HIS SHIRT I{AS BLOODY. JAMES ARMS WERE OUT NEXT TO HIS
SIDE. PHOTOGRAPHS OF JAMES WERE TAKEN. I ALSO NOTICED A MASK AND OTHER
MEDTCAL SUPPIJIES ON THE WALKWAY BETVIEEN THE DRIVEWAY OF THE RESIDENCE A}TD
JAMES'S BODY. PHOTOGRAPHS WERE TAKEN OF THE LOCATION OF THESE ]TEMS. I
ALSO OBSERVED UNDER A BUSH AT THE CORNER OF THE FRONT PORCH AND NEXT TO THE
STEP OF THE PORCH A GUN. THIS GUN WAS CHROME IN COLOR AND WAS PARTIALLY
COVERED BY LEAVES. PHOTOGRAPHS WERE TAKEN OF THE WEAPON. NEXT TO THE
DRIVEWAY I OBSERVED A BUD LIGHT BEER BOTTLE. I WAS UNSURE TF THIS HAD AAIY

TNVOLVEMENT OF THE INCIDENT BUT I HAD C.S.U. SULLIVAN PHOTOGRAPH THIS ITEM.
ALL THE PHOTOGRAPHS TAKEN WERE OF THE ITEMS EXACTLY AS THEY WERE WHEN THEY

WERE FOUND AND WERE NOT MOVED IN ANY WAY.

WHEN C.S.U. DEAN ARRIVED ON SCENE 1 ASSISTED HIM WITH THE V]DEO OF THE
CRIME SCENE. HE VIDEO TAPED ALL THE ITEMS TIIAT WERE PHOTOGRAPHED BY C.S.U.
SULLIVAN. AFTER THE VIDEO WAS COMPLETED THE EVIDENCE WAS NUMBERED. THE
FOLLOWING NUMBERS WERE GIVEN TO THE EVIDENCE:

]--SEMI-AUTO SHELL CASING
2-SHOTGUN SHELL CASING
3-ROGER TYRONE JAMES BODY
4.CHROME GUN
5-DEFECT UNDER BENCH
6-MEDICAL SUPPLIES
7-BUD LTGHT BEER BOTTLE

ONCE THE EV]DENCE WAS MARKED I MET WITH BARRY AND EXPI,AfNED TO H]M THAT WE

WERE GOING TO DO A G.S.R. (GUN SHOT RESIDUE) TEST ON HIS HANDS. HE STATED
THAT HE UNDERSTOOD BUT EXPLAINED THAT HE FIAD CLEANED HIS HANDS W]TH WIPES
BECAUSE THERE WAS BLOOD ON THEM. HE STATED HE GOT.JAMES'S BLOOD ON HIS
HAND WHEN PERFORMING C.P.R. HE ALSO TOLD ME THAT THERE WAS BLOOD ON HIS
WATCH A}ID ON HIS .fACKET, WHICH WAS IN THE BACK SEAT OF THE MARKED I]NIT
(8562) He waS SITTING IN. BARRY ALSO STATED THAT HE WAS WEARING GLOVES

AND THERE V{AS BLOOD ON HTS GI,OVES. BARRY'S GI,OVES WERE IN HIS BACK POCKET.
I ASKED BARRY IF HE WOULD BE WILLING TO GO BACK TO THE FRONT OF THE

RESIDENCE AND EXPLAIN TO ME EXACTLY WHERE HE WAS WHEN EVERYTHING HAPPENED.
HE STATED THAT HE WAS BUT WOULD LIKE TOM STRIBLING, HIS ATTORNEY, TO BE
THERE WHEN THAT HAPPENED. I TOI,D HlM THAT WOUI,D BE POSSIBLE AND SOMEONE
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EXPLAINED TO C.S.U. SULLIVAN THAT BARRY AND CLEANED HIS HANDS. I ALSO TOI,D
C.S.U. SULLIVAN ABOUT THE GLOVES, WATCH AND .'ACKET. C.S.U. SULLTVAN SEIZED
THESE ITEMS AFTER THE G.S.R. SWAB WAS TAKEN.

I, BARRY AND TOM STRIBLING WALKED TO THE FRONT OF 1l-81-5.fOHNNY WEISMULLER.
ONCE THERE INVESTIGATORS FROM TCSO, THE TEXAS RANGERS AND SEVERAL MEMBERS
OF APD ADMINISTRATION GATHERED TO HEAR BARRY'S ACCOI'IflT. T BEGAN MY DIGITAI,
RECORDER. THE FOLLOWING IS A SUMMARY OF WTIAT BARRY SAID. FOR EXACT
VERBIAGE AND COMPLETE DETAII,S OF HIS ACCOUNT SEE THE AUDIO RECORDING OR THE
TRANSCRIPTION OF HTS STATEMENT.

STRIBLING STATED THAT THE ACCOUNT BARRY W]LL BE GIVEN IS WITHOUT HIM
WATCHING HIS VIDEO. HE POINTED TO WHERE HE HAD PARKED HIS VEHICLE AND
STATED THEY WALKED TO THE FRONT DOOR. CARTER STOOD BY THE BENCH ON THE
FRONT PORCH. HE TOOK POS]TION ON THE SIDE OF THE PORCH SO HE COULD SEE THE
FRONT DOOR AND THE SIDE OF THE HOUSE. THE TCSO DEPUTY WENT TO THE REAR OF
THE RESIDENCE TO WATCH THE BACK. THEY COULD TEI,I, SOMEONE WAS INSIDE THE
RESIDENCE AND HE WAS NOT COMING OUT. THE TCSO DEPUTY WENT TO GET HIS ilLONG

GUN'I WHILE THEY WERE AT THE FRONT DOOR. WHILE THE DEPUTY WAS GONE BARRY
TOOK HIS POSIT]ON AT THE REAR OF THE RESIDENCE BUT WHEN THE DEPUTY CAME
BACK BARRY RETURNED NEXT TO THE FRONT DOOR. WHEN.]AMES SAID YA'I,L BETTER
GET OUT OF THE WAY CARTER RAN OFF THE PORCH. BARRY SAW JAMES COME OUT WITH
THE GUN IN HIS HAND. BOTH HE AND THE DEPUTY RETREATED TO THE PICK-UP
TRUCKS. BARRY WAS UNSURE WHICH TRUCK HE WAS BEHIND HE .JUST KNEW HE WAS
BEHIND AN ENGINE BLOCK. HE REMEMBERS THE DEPUTY BEING TO HIS I,EFT. THE
DEPUTY FIRED A SHOT AND HE FIRED A SHOT AND ,JAMES WENT OUT OF VIEW. THEY
GAVE COMMANDS TO SHOW HIS HANDS AND THEY PROCEEDED TO WHERE .JAMES HAD
FALLEN. BARRY LOCATED THE WEAPON IN THE BUSH. BARRY ADVISED HE BELIEVED
THE FRONT PORCH LIGHT WAS ON BECAUSE IT WAS OFF AT FIRST AI{D THEN IT WAS
TURNED ON BY .]AMES.

DEPUTY RAMSEY WAS THEN ASKED TO MEET WITH C.S.U. SULLTVAN SO HIS HANDS
COULD BE SWABBED FOR A G.S.R. TEST. I WAS TOLD THAT RAMSEY ADVISED HE WAS
WEARING GLOVES AT THE TIME SO C.S.U. SULLMN ONLY SEIZED HIS GLOVES AND
DID NOT SWAB HIS TANDS. RAMSEY WAS ASKED IF HE WOULD GO TO THE FRONT OF
THE RESIDENCE AI\ID SHOW US WHERE HE WAS WHEN EVERYTHING HAPPENED AND HE
STATED T}IAT HE WOULD. HIS ATTORNEY, ALLEN BENNETT, WAS WITH HIM. ONCE
AGAIN MEMBERS FROM TCSO, TEXAS RANGERS AND A.P.D. ADMINISTRATION WERE
PRESENT FOR RAMSEY'S ACCOUNT. 1 BEGAN MY D]GITAL RECORDER. THE FOLLOWING
IS A SUMMARY OF WHAT BARRY SAID. FOR EXACT VERBIAGE AND COMPLETE DETAILS
OF HIS ACCOUNT SEE THE ATIDIO RECORD]NG OR THE TRANSCRIPTION OF H]S
STATEMENT.

RAMSEY STATED HE RESPONDED TO THE SCENE FROM MANCTACA AND KNEVI THAT HENRY
UNITS WERE ENROUTE BUT THEY WERE FAR AWAY. HE MET WTTH KIMBERIJY
SATTERWHITE YORK AND TALKED WITH HER BY HIS PATROL UNIT. HE OBSERVED
INJURY TO HER HEAD. SHE TOLD HIM THAT THERE WAS A GUN IN THE HOUSE BUT SHE
HAD TAKEN THE CLIP OUT OF THE GUN. HE ASKED SATTERWHITE ABOUT JAMES
CRIMINAL HISTORY AND SHE TOLD H]M ABOUT THE PENDING CRIMINAL CASE. TWO APD
OFFICERS ARRIVED ON SCENE. THEY WENT TO THE RESIDENCE. HE COVERED THE
BACK OF THE RES]DENCE WH]LE THE TWO APD OFFICERS WENT TO THE FRONT DOOR.
WHILE AT THE REAR OF THE RESIDENCE HE SAW A L]GHT TURN ON AND OFF IN THE
UPSTAIRS PART OF THE RESIDENCE. HE I,OOKED OVER THE FENCE AND HE COULD SEE
THE LIGHTS GOING ON AND OFF INSTDE. HE WENT TO HIS VEHICI,E AIVD GOT THE
SHOT GUN. WHEN HE WENT TO GET HIS GUN AN APD OFFICER TOOK HIS PLACE AT THE
REAR OF THE RESIDENCE. WHEN HE RETURNED HE WENT TO THE REAR OF THE
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YELLING FROM THE INSIDE. HE HEARD SOMEONE YELL, IIHEIS GOT A GUN,II OVER
AND OVER AGAIN. ONE APD OFFICER RAN AWAY FROM THE HOUSE AND THE OTHER APD
OFFICER PULLED HIS GUN AND WENT TO THE SIDE OF THE HOUSE. HE PIE'ED AROUND
THE HOUSE BUT DID NOT SEE JAMES. HE CONTINUED COVERING THE DOOR SO THE
OTHER APD OFFICER COULD MOVE AWAY FROM THE HOUSE. HE POSITIONED HIMSELF
OVER THE HOOD OF THE SILVER P]CK UP TRUCK AND THEN .JAMES CAME OUT OF THE
TRUCK WITH A GUN TN HTS HAND, HE THOUGHT THE GUN WAS IN HIS RIGHT HAND. HE

SAW .]AMES MAKE A SWEEPING MOTION WITH THE GUN AND STOPPED AT HIM. HE THEN
AIMED IT IN ANOTHER DIRECTION. RAMSEY DID NOT KNOW WHERE THE OTHER APD
OFFICER WAS AND THOUGHT HE MIGHT TIAVE BEEN AIMING THE GUN AT HIM. HE SAID
THAT HE THOUGHT HE WAS ABOUT TO SHOOT THE OTHER OFFICER SO HE SHOT AT HIM
ONCE WITH A ''SLUG''. ,JAMES FELL TO THE GROUND. RAMSEY PROCEEDS TO WHERE

,JAMES WAS AND STATED THAT IT APPEARED THAT .]AMES WAS NOT BREATHING.
RAMSEY MADE SURE THAT HE DIDN'T HAVE THE GUN AND HE SAW THE GUN SITTING BY
HIS FEET. RAMSEY STATED THIS LOOKED LIKE THE SAME GUN THAT 'JAMES HAD IN
HTS HAND. RAMSEY RECAI,IJED THAT THERE WAS ANOTHER SHOT AFTER HE SHOT BUT HE
DfD NOT KNOW WHERE THAT SHOT CAME FROM AND THOUGHT THAT JAMES MIGHT }IAVE
FIRED AT H]M OR THAT IF ONE OF THE APD OFFICERS HAD FIRED. RAMSEY STATED
THAT HE ASKED THE APD OFFICERS IF THEY HAD A MASK AND TO START CPR. SINCE
THEY DIDN'T KNOW IF ANYONE ELSE WAS IN THE HOUSE HE COVERED THE DOOR UNTIL
SOMEONE ELSE SHOWED UP AND THEN HE WENT INSIDE TO CLEAR THE HOUSE. RAMSEY
STATED THAT ,fAMES WAS STANDING TO THE LEFT OF THE POLE WHEN HE SAW HIM AND
HE MIGHT HAVE BEEN OFF OF THE PORCH. RAMSEY STATED THAT AS FAR AS HE COULD
REMEMBER THE FRONT PORCH LIGHT TO THE RESIDENCE WAS ON.

BOTH RAMSEY AND BERRY WERE ALLOWED TO LEAVE THE SCENE AT THIS POINT. BERRY
AGREED TO GO TO OUR OFFICE AT 4201, ED BLUESTEIN AI{D PROV]DE A STATEMENT AND
RAMSEY LEFT WITH TCSO PERSONAL AND HIS ATTORNEY.

I HAD C.S.U. SULLIVAN TAKE PHOTOGRAPHS FROM THE BACK FENCE LINE OF THE
HOUSE TO SHOW THE DISTANCE OF THE FENCE LINE AND WHAT COULD BE SEEN FROM
TH]S POINT OF VIEW.

1 THEN ATTEMPTED TO LOCATE CARTER SO WE COULD CONDUCT A G.S.R. TEST ON H]M.
] WAS TOLD THAT HE HAD BEEN TOLD TO LEAVE TO G]VE H]S STATEMENT AT 42OI ED

BLUESTEIN. ] ASKED TO CALL HIM AND HAVE HIM RETURN TO THE SCENE WHICH HE
DID. A G.S.R. TEST WAS CONDUCTED ON CARTER. CARTER THEN LEFT THE SCENE
AGAIN PRIOR TO CONDUCTING A WALK THROUGH DESCRIB]NG WHERE HE TIAD BEEN
DURING THE INCIDENT.

AROUND 7:34AM THE MEDICAL EXAMINER ARRIVED ON SCENE. I GAVE JAMESTS
DRTVERS LICENSE TO OLIVIA FROM THE MEDICAL EXAMINERS OFFICE. ] ESCORTED
THEM INTO THE INNER CR]ME SCENE AND WALKED THEM THROUGH THE EVENTS OF THE
NIGHT. DR. DOLTNAK, THE MEDICAL EXAMINER, OPENED THE SHIRT ON.JAMES TO
OBSERVE THE WOUND TO H]S CHEST. DR. DOLINAK DID NOT SEE ANY OTHER ENTRY
WOUNDS. DR. DOLINAK COMPLETED HIS PRTMARY EXAMINATION OF THE BODY.

AROUND 7:54AM I MET WITH TEXAS RANGER ScT. CODY MITCHELL. I ESCORTED
MTTCHELL INSIDE THE INNER CRIME SCENE. I WALKED HIM THROUGH THE EVENTS AS
I KNEW THEM AND SHOWED HIM WHERE EACH ITEM OF EVIDENCE WAS LOCATED. WHILE
INSPECTING THE FRONT PORCH MITCHELL OBSERVED A MARK ON THE PORCH TTIAT WAS

IN LINE WITH THE DEFECT IN THE SI,AB OF THE HOUSE. DUE TO THE LOCATION AND
TYPE OF THE MARK IT IS POSS]BLE THAT THIS MARK WAS A MARK LEFT WHEN THE
BULLET FIRED BY BARRY RICOCHET OFF OF THE PORCH TO THE SLAB OF THE HOUSE.
C.S.U. SULLIVAN WAS ADVISED OF THIS MARK AND HE PHOTOGRAPHED IT. HE LTSTED
THIS MARK AS EVIDENCE 5A.
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AROUND 8:05AM THE TRANSPORT UNIT FOR THE M.E.'S OFFICE HAD ARRIVED ON

SCENE. DR. DOLINAK ROLLED THE BODY OF ,JAMES EXPOSING HIS BACK. THERE DID
NOT APPEAR TO BE A WOUND ON THE BACK OF .IAMES. I OBSERVED SOME BLOOD
AROUND THE NECK OF .TAMES. TH]S BI,OOD APPEARED TO HAVE COME FROM THE FRONT
OF JAMES AND FLOWED AROUND HIS NECK TO THE BACK. THERE WAS L]TTLE BLOOD
LOCATED ON THE GROUND UNDER .JAMES.

DR. DOIJINAK REMOVED ITEMS FROM THE REAR PANTS POCKET OF JAMES. HE I,OCATED
A WALLET AND A CELL PHONE. THESE ITEMS WERE PLACED ON HIS PERSON AND THE
MEDICAL EXAMINERS OFFICER RETAIN CUSTODY OF THEM AT THIS TIME.

AFTER .]AMES WAS REMOVED FROM THE SCENE, C.S.U. SULLIVAN SEIZED EVIDENCE
NUMBERS 1 (SEMI AUTO SHELL), 2 (SHOT GUN CARTRIDGE), 6 (MEDICAL SUPPLIES),
AND 7 BEER BOTTIJE. C.S.U. SULLIVAN ALSO PICKED UP THE PIECES OF WHAT
APPEARED TO BE CONCRETE AROUND THE DEFECT ]N THE SLAB WITH TAPE. AROUND
8:5OAM THE CHROME GUN WAS RECOVERED FROM UNDER THE BUSH. THE GI'N WAS A
LORCIN L38O WITH SERIAI, NUMBER 020763. THE GUN'S SAFETY WAS OFF, IN THE
FTRE POS]TION. THERE WAS NO MAGAZINE IN THE GUN, THE CHAMBER WAS EMPTY AND
IT WAS NOT COCKED. C.S.U. SULLIVAN SEIZED THE GUN.

GREG KARIM, APD FIRE ARMS EXAMINER, INSPECTED THE MARK ON THE PATIO AND THE
DEFECT IN THE SI,AB. HE BELIEVED THAT THE DEFECT IN THE WAI,I, CAME FROM THE
SEMI-AUTO WEAPON AT{D THAT THE BULLET DID NOT ENTER THE RESIDENCE. I
CHECKED THE PORCH AGAIN IN ATTEMPT TO FIND THE BULLET AND FOUND A SMALI,
PIECE OF SOMETHING THAT APPEARED TO BE METAL. I ASKED KARIM ]F THIS ]S
WHAT POSSTBLY THE BULLET. HE ]NSPECTED THE PIECE OF METAI, I FOUND AND
STATED HE BEIJIEVED TTIAT WAS PART OF THE BULLET. C.S.U. SULLIVAN SEIZED
THIS ITEM. A TEST WAS CONDUCTED ON THE MARK ON THE PORCH TO SEE IF IT WAS
MADE BY A BULLET.

WH]LE STANDING OUTSTDE OF THE RESTDENCE I HEARD MITCHELL MAKE A STATEMENT
THAT THERE WAS A POSSIBILITY THAT JAMES EXITED THE RESIDENCE WTTH THE
INTENT FOR THE POLICE TO SHOOT AND KILL HIM. I ADVISED SGT. SHIRLEY OF
WHAT I HAD HEARD AND HE STATED THAT HE HAD BEEN INFORMED OF THE SAME THING.

I CONTACTED SGT. SHIRLEY AND ASKED HIM IF WE WERE GOING TO GET A SEARCH
WARRANT FOR INSIDE THE RESIDENCE. SGT. SHIRLEY ADVISED THAT DET. HAVENIS
WAS TALKTNG WITH THE RESIDENT OF THE HOUSE AND WAS GOING TO ASK FOR CONSENT
TO SEARCH THE RESIDENCE. A SHORT TIME LATER SGT. SHIRI,EY CALLED AND
ADVISED ME THAT DET. HAVEN'S HAD RECEIVED WRTTTEN CONSENT FOR US TO SEARCH
THE RESIDENCE. HE ADVISED THAT THE RESIDENT, KIMBERLY SATTERWHITE YORK,
HAD STATED THAT MOST OF THE D]STURBANCE SHE HAD EARLIER W]TH JAMES OCCURRED
]N THE MASTER BEDROOM.

THE FRONT DOOR TO THE RES]DENCE WAS SHUT BUT NOT LATCHED. ?HIS IS HOW THE
DOOR WAS OBSERVED UPON FIRST ENTERING THE INNER CRIME SCENE. AROUND
9:3OAM C.S.U. SULLIVAN, TEXAS RANGER MITCHELL, DET. VETRANO AND ] ENTERED
THE RESIDENCE. ALL OF THE LIGHTS INSIDE THE RESIDENCE WERE TURNED OFF.
UPON OPENING THE FRONT DOOR THERE WAS A SHORT HAI,LWAY IMMEDIATELY TO THE
LEFT WH]CH LEAD TO A BATHROOM. DIRECTLY NEXT TO THE HALLWAY WAS A
STAIRCASE LEADING UPSTAIRS. IF YOU PROCEEDED STRAIGHT ]NTO THE RESIDENCE
FROM THE FRONT DOOR IT LEAD TO THE LIVING ROOM.

FROM THE FRONT DOOR I OBSERVED A GI,ASS VASE AND SOME PETALS ON THE
STAIRCASE. IN THE LIVING ROOM THERE WAS ALSO DEBRIS ON THE FLOOR IN
FRONT OF THE COUCH. I ASKED DET. VETRANO TO MAKE A DIAGRAM OF THE INSIDE
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EFT OF THE LIVING ROOM WAS THE

EATING AREA. THERE WAS A DOOR OFF OF THE EATING AREA THAT I,ED TO THE BACK
YARD. THE BACK PORCH LIGHT WAS ON. OFF OF THE KITCHEN THERE WAS A DOOR

WHICH LEADS TO THE GARAGE. INSIDS THE GARAGE THERE WERE BOXES AI{D MISC.
ITEMS. C.S.U. SULLIVAN TOOK OVERALL PHOTOGRAPH OF INTERIOR OF THE
RESIDENCE. IN THE REFRIGERATOR MITCHELL OBSERVED THAT THERE WAS ONE BUD

LIGHT BEER BOTTLE SIMILAR TO THE ONE FOUND IN THE FRONT YARD. MITCHELL
ALSO FOTIND TWO BUD LIGHT BEER BOTTLES IN THE KTTCHEN TRASH CAN.

ONCE WE COMPLETED EXAMINING THE DOWNSTAIRS PART OF THE RESIDENCE SULLIVAN,
MITCHELL AND MYSELF WENT UPSTAIRS. AT THE TOP OF THE STATRS THERE WAS AN
OPEN ROOM. TO THE LEFT OF THE STAIRS THERE WAS A BATHROOM AND TWO

BEDROOMS. TO THE RIGHT OF THE STAIRS WAS THE MASTER BEDROOM. THE MASTER
BEDROOM DOOR HAD FRENCH DOORS. THE FRENCH DOORS HAD DAMAGE TO THE CENTER
FRAME AND TO THE TOP CORNER OF ONE OF THE DOORS. INSIDE THE MASTER BEDROOM

WAS THE CENTER FRAME OF THE DOOR. I ALSO OBSERVED A REAR BED POST OF THE
BED IN THIS ROOM WAS BROKEN OFF. THE BED POST WAS ON THE GROUND NEXT TO

THE REAR OF THE BED. THERE WAS MEDICATION ]N THE MASTER BEDROOM UNDER THE
NAIVIE OF KIM YORK. THE MEDICAT]ON WAS PRESCRIBED BY DR. HEATHER FALVO AND
WAS FILLED ON 11-5-09. THE MEDICATION WAS HCTZ TAB 25 MG AIVD CITALOPRAME
40 MG. THERE DID NOT SEEM TO BE AN OBVIOUS AMOUNT OF MEDICATION MISSING.
IN THE CLOSET OF THE MASTER BEDROOM I OBSERVED FEMALE CLOTHING.

I EXITED THE MASTER BEDROOM AND OBSERVED A PIECE OF THE FRENCH DOOR ON THE
GROUND ]N THE OPEN ROOM. THERE WERE CLOTHES ON THE FLOOR IN THIS ROOM AND
SOME OF THEM APPEARED TO BE MALE CLOTHES.

ONE OF THE EXTRA BEDROOMS CONTAINED A CRIB AND THE OTHER ONE

A DVD PLAYER WAS LOCATED IN THE MASTER BEDROOM AND DOWNSTAIRS
ROOM. MITCHELL CHECKED THE PLAYER AND FOUND PORNOGRAPHY TYPE
BOTH PLAYERS.

A BED.

IN THE LIVING
MOVIES IN

WE WENT BACK DOWNSTAIRS AND LOOKED IN THE BACK YARD. I OBSERVED THAT THE
SCREEN TO A DOWNSTAIRS LIVING ROOM WINDOW WAS OFF AND LOCATED ON THE
GROUND. BOTH THE LOCKS TO TH]S W]NDOW WERE UNLOCKED. THE LOCKS TO THE
OTHER TWO WINDOWS WERE BOTH LOCKED AND BOTH THE OTHER WINDOWS HAD THE
SCREEN ON THEM. ON THE OTHER SIDE OF THE WINDOW WTTH THE SCREEN OFF WAS

THE CHRISTMAS TREE. THERE WAS A WHITE PLASTIC BAG WTTH BUD LIGHT BEER
BOTTLES IN ]T TO THE LEFT OF THE BACK PORCH. THE GATE TO THE BACK YARD TS
LOCATED TO THE IJEFT OF THE PORCH AND IT WAS OPEN. MITCHELI, LOCATED SHOE
PRINTS BY THE PLASTIC BAG AND THE SHOE PRTNTS WERE SIMII,AR TO THE SHOE THAT
,JAMES WAS WEARING. C.S.U. SULLIVAN TOOK PHOTOGRAPHS OF THE SHOE PRINTS.

WHEN WE EXITED THE RESIDENCE MITCHELL OBSERVED WI{AT APPEARED TO BE BLOOD
SPLATTER ON THE PORCH POST. THERE WAS ALSO A SUBSTANCE THAT LOOKS SIMILAR
TO A SUBSTANCE THAT WAS OBSERVED IN AND AROUND JAMES MOUTH. C.S.U.
SULLIVATT WAS ASKED TO PHOTOGRAPH THIS AND TO SWAB IT.

LT. YARBROUGH ARRIVED ON SCENE AND ADVISED ME THAT YORK ASKED IF WE COULD
CALL HER WHEN WE WERE COMPLETED SEARCHING HER HOUSE AND SHE WOULD COME OVER
AND LOCK IT UP. HE GAVE ME A PIECE OF PAPER WHICH READ UKIM II.

I CONTACTED YORK AND ASKED HER WHERE INSIDE THE RESIDENCE THE MAGAZINE TO
THE GUN WAS LOCATED. SHE ADVISED ME THAT IT WAS IN A BOX IN THE GARAGE.
WHILE ON THE PHONE WITH HER SHE ASKED ABOUT HER CEIJL PHONE. I TOI,D HER I
DIDN'T KNOW WHERE ]T WAS LOCATED AND I WOULD CHECK ON IT AND CALL HER BACK.
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AFTER WE WERE COMPETED WITH THE RESIDENCE AND WERE READY TO CLEAR THE SCENE
YORK WAS CONTACTED. SHE WAS ADVISED THAT I,{E WERE COMPIJETED WITH HER
RESIDENCE. SHE ASKED ]F WE COULD JUST LOCK THE DOOR TO THE RES]DENCE AND
TO HER VEHTCLE, THE RED CHEVROLET LUMINA, SINCE HER PURSE WAS INSIDE HER
CAR. ] FELT UNCOMFORTABLE LOCKING A PURSE IN THE VEHTCI,E FOR SAFETY
REASONS. I TOOK HER PURSE INSIDE HER RESIDENCE AND PLACED IN ON THE
STAIRS. ] WAS UNABLE TO LOCK THE BOTTOM LOCK TO THE FRONT DOOR SO I LOCKED
THE TOP LOCK TO THE FRONT DOOR FROM THE INSIDE OF THE RESIDENCE AND EXITED
THROUGH THE BACK DOOR LOCKING THE BOTTOM LOCK OF THE FRONT DOOR. THE RED
CHEVROLET LUMINA WAS ALSO LOCKED.

AROUND 1-0:45AM I CALLED YORK AI{D INFORMED HER THAT WE IIAD LEFT HER
RESIDENCE. I TOLD HER THAT I HAD CHECKED ON HER CELL PHONE BUT DID NOT
LOCATE IT INSIDE THE RESIDENCE. SHE ASKED TFIAT T TRY TO F]ND IT AITD
INFORMED ME THAT HER CELL PHONE NUMBER WAS A}ID IT WAS A BLACK
PALM. I TOLD HER TiiAT I WOULD LET HER KNOW WHEN I FOUND OUT SOMETHING.
SHE STATED SHE WAS JUST AFRAID OF.]AMES'S FAMILY GETTING A HOLD OF IT.

I CLEARED THE SCENE AROUND l-0:50AM AND RETURNED TO 4201 ED BLUESTEIN.

ONCE RETURNING TO OUR OFFICE I BEGAN READING THE STATEMENTS GIVEN TO OTHER
DETECTIVES. IN THE STATEMENT GIVEN BY YORK I I,EARNED THAT SHE HAD BEEN ON
THE PHONE WHEN JAMES CAME HOME AND THAT THE DISTURBANCE WAS OVER THE FACT
TFIAT ,JAMES THOUGHT SHE WAS CHEATING ON HIM. YORK STATED SHE EAD LEFT THE
HOUSE AND WENT TO AN EXXON TO CALL JAMES ' S FAMILY FOR HEI,P A\ID THEY TOLD
HER TO CALL THE POLICE IF SHE NEEDED TO. SGT. SHIRLEY LATER ADVISED ME
THAT YORK IIAD DRIVEN A VICT]M SERV]CE PERSON TO THE EXXON AND THE CLERK WHO

WAS WORKING WHEN SHE WENT THERE TO USE THE PHONE HAD BEEN TDENTTFIED.

AROUND 2:30PM WE HAD A MEETING WITH TRAVIS COUNTY S.O., TEXAS RANGERS,
TRAVIS COUIVTY DTSTRICT ATTORNEY'S OFFICE, AND APD SIU. CRAIG SMITH WITH
TCSO MA,JOR CRIMES ADVISED TTIAT HE IIAS FOUND OUT THAT RAMSEY HAD REPORTED
THE MTCROPHONE OF HIS TN CAR CAMERA WASN'T WORKING A COUPLE OF WEEKS PRTOR.

SMITH STATED HE HAD AN E-MATL WITH RAMSEY'S REQUEST TO FIX THE MICROPHONE.
I ASKED IF WE COUI,D GET A COPY OF THAT E-MAIL AND HE STATED THAT WE COULD.
SMITH ALSO SUPPLIED ME WITH A COPY OF THE TRAVIS COUNTY IN CAR VIDEO FROM

RAMSEY'S VEHICLE. HE STATED TTIAT THEY WERE IN THE PROCESS OF MAKING
ANOTHER COPY AND THE OTHER COPY WOULD BE CLEARER DUE TO THE TYPE OF
DOWNLOAD THAT WAS PREFORMED. (TgT ONE HE SUPPLIED ME WTTH WAS A QUICK
DOWNLOAD AND THE OTHER ONE WOULD BE A MINUTE FOR MINUTE DOWNLOAD. ) WE

REVIEWED RAMSEY'S VIDEO. ON THIS VIDEO YOU CAN HEAR RADIO TRAFFIC AND HEAR
THE GUN SHOTS. SOME OF THE MOVEMENTS OF THE OFFICERS AND YORK CAN BE SEEN
ALONG WITH L]GHTS ON AND AROUND THE HOUSE.

WE THEN REVIEWED BERRY'S VIDEO. THE VIDEO ON THIS TAPE ISN'T VERY CLEAR
BUT YOU CAN SEE LIGHTS TN AND AROUND THE RESIDENCE. ON BERRY'S MICROPHONE
YOU CAN HEAR SOMEONE IDENTIFYING THEMSELVES AS AUSTIN POL]CE DEPARTMENT.
COMI\4ANDS OF trDROP THE WEAPONfl, ''10-32 L0.32il, AND ''DROP IT DROP ITtr CAN BE
HEARD. THE TWO SHOTS CAT{ ALSO BE HEARD ON BERRYIS VIDEO.

I WAS ADV]SED TTIAT ALLEN BENNETT WITH CHRIS GUNTERS OFFICE WAS RAMSEY'S
ATTORNEY. I CALI,ED BENNETT AND ASKED HIM IF RAMSEY WOULD BE WILLTNG TO
COME TN FOR A STATEMENT. HE STATED TFIAT HE WOULD BUT RAMSEY WAS SLEEPTNG
AND WANTED TO TALK TO HIM BEFORE SETTING UP AN APPOINTMENT. BENNETT ASKED
IF WE WANTED A WRITTEN STATEMENT OR TO TALK TO HIM. I ADVTSED HlM THAT I
WOULD RATHER TALK TO HIM AND HE SAID HE DIDN'T SEE A PROBI,EM WITH THAT. I
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]N THE MEETING T WAS INFORMED THAT THERE MAY BE A CONVERSATION CAUGHT ON
VIDEO BETWEEN JACKIE GARRETT, VICTIM SERVICES, AND KIM YORK WHERE KIM WAS
TALKING ABOUT HOW .JAMES WANTED TO KILL HIMSELF. I ASKED DET. ROBINSON TO
TRY TO LOCATE THIS VIDEO.

THE MEETING CONTINUED AND I GAVE A SHORT BRIEFING ON WTIAT HAD OCCURRED AS
WE KNEW IT AT THIS POINT. AT THE CONCI,USION OF THE MEETING IT WAS AGREED
TTIAT SMITH, M]TCHELL AND I WOULD STAY IN CONTACT WITH EACH OTHER AS WE

WORKED THE CASE.

I ASKED DET. ROGERS IF HE COULD TRY TO DETERMINE WHO OWNED THE WHITE
PONTIAC PARKED IN FRONT OF THE RESIDENCE. DET. ROGERS LEFT AND A SHORT
TIME LATER CAME BACK AND ADVISED THAT VEHICLE WAS FOUND TO BELONG TO THE
NEXT DOOR NEIGHBORS.

AFTER THE MEETING AND DISCUSSING ALL THE FACTS I DETERMINED THAT THE
FOLLOWING AREAS NEEDED FOLLOW UP:

1) GET A FORMAL STATEMENT FROM JAMES'S CURRENT GIRLFRIEND-DET VETRANO HAD
SPOKEN W]TH THE CURRENT GIRLFRIEND ON SCENE AND ADVISED HE VIOULD CONDUCT
ANY FOLLOW UP WITH HER.

2) FTND OUT WHO YORK WAS TAIJKING TO ON THE PHONE WHEN ''AMES CAME HOME '
FOLLOW UP WITH YORK WITH HER PHONE AND CONSENT FOR DNA FROM HER FOR
EL]MINATION SAMPLE FOR THE CHROME GUN. DET. HAVEN'S TOOK HER STATEMENT AND
IT WAS DECIDED THAT HE DO ANY FOLLOW UP NEEDED WITH YORK.

3) FIND ANY AND ALL ]N CAR VIDEOS WITH CONVERSATION BETWEEN ,]ACKIE GARRERT
AND YORK. ALSO TO GET A FORMAL STATEMENT FROM GARRETT. DET. ROBINSON
ADVISED SHE WOULD DO THIS.

4) TALK TO.JAMES'S MOTHER AND SISTER AND FIND OUT ABOUT ANY PHONE CALLS
MADE BY YORK TO THEM. DET. FOX WAS ASSIGNED THIS TASK.

5) GET A STATEMENT FROM THE EXXON CLERK WHO OBSERVED YORK USE THE PHONE AND
RETRIEVE THE VIDEO FROM THE STORE. DET. ROGERS STATED HE WOULD DO THIS
SINCE HE WAS FAMILIAR WITH THE EXXON SYSTEM.

5) CONDUCT A CAIVVASS OF THE NE]GHBORHOOD AND FIND ANYONE WHO SAW OR HEARD
ANYTHING AND GET A WRITTEN STATEMENT FROM THEM. DET. VETRANO AND DET.
HAVEN'S ADVISED THEY WOULD DO THIS.

7) GET WRITTEN STATEMENTS FROM EMS AND AFD PERSONAL WHO MADE THE SCENE.
DET. ROBINSON WAS ASS]GNED THE TASK.

8) DEPUTY RAMSEY NEEDED TO BE INTERVIEW AND T WAS GOING TO CONDUCT THIS
INTERVIEW WITH RANGER MITCHEIJL.

9) EVIDENCE NEEDED TO BE SUBMITTED FOR ANALYSTS AND DET. TAVENS VOLUNTEERED
TO COMPLETE THE SUBMISSION FORM.

1-O) FIND OUT ANY BACKGROUND TNFORMATION ON.JAMES. I ASSIGNED MYSELF TO DO
THIS.

]-]-) GET A COPY OF ALL MEDIA REPORT OF THIS INCIDENT. DET. ROBINSON WAS
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AFTER ASSIGNING THE TASK THAT NEEDED TO BE DONE THE MEETING WAS CONCI,UDED.

1,2 -29 - 09

RANGER MITCHELL CALLED AND ASKED ME IF I KNEW IF EITHER OFC. CARTER OR OFC.
BERRY CARRIED A BACK UP WEAPON AND IF THEY DID IF THEY WERE INSPECTED BY
GREG KARIM. I ADVISED HIM THAT I DID NOT BUT I WOULD CHECK ON IT AND GET
BACK TO HIM. I CALLED GREG KARIM AND HE STATED HE DID NOT CHECK A BACK UP
WEAPON FOR OFC. CARTER OR OFC. BERRY. I THEN CALLED OFC. CARTER AITD HE

ADVISED TI{AT HE DID NOT CARRY A BACK UP WEAPON. T THEN CALL TOM STRTBLING,
OFC. BERRY'S ATTORNEY, A}ID ASKED H]M TO FIND OUT TF OFC. BERRY CARRIED A
BACK UP WEAPON. T,ATER IN THE DAY TOM STRIBLING CAIJLED ME BACK AND ADV]SED
ME THAT OFC. BERRY DID NOT CARRY A BACK UP WEAPON. I CALI,ED RANGER
MITCHELL AND ADVISED HIM OF MY FINDINGS.

AROUND ]-1AM I CALLED ALLEN BENNETT TO SET UP AN APPOINTMEI{T FOR DEPUTY
RAMSEY TO COME IN FOR A STATEMENT. I WAS TOLD THAT BENNETT WAS IN A
MEETING. I LEFT MY NAME AND PHONE NUMBER AND REQUESTED A CALI, BACK.

LT. YARBROUGH, FROM I.A., BROUGHT ME ONE DVD COPY OF EACH OF THE IN CAR
VIDEO'S THAT WERE SEIZED AT THE SCENE. THESE DVD'S WERE PLACED IN THE CASE
NOTEBOOK.

DET. ROBINSON ADVISED ME THAT SHE WOTILD BE INTERVIEWING.JACKTE GARRETT IN
REFERENCE TO THE CONVERSATION SHE HAD WITH KIMBERLY YORK THE MORNING OF
DEC. 28TH. WE DTSCUSSED POINTS THAT I WANTED DET. ROBTNSON TO TOUCH ON AND
I ALSO REQUESTED A WR]TTEN STATEMENT FROM JACK]E GARRETT.

1 REVIEWED THE CRIME SCENE PHOTOGRAPHS TTIAT WERE TAKEN AT THE SCENE. THE
PHOTOGRAPHS DEPICTED THE SCENE AS I SAW IT.

WHILE AT THE OFFICE I WAS INFORMED BY DET. FOX TIIAT SHE WAS TOLD BY DET.
GASLIN THAT K]MBERLY SATTERWHITE YORK WAS THE EX-WIFE OF A SON OF DET.
LESLTE YORK. I WAS NOT TOLD OF THE SON/EX-HUSBANDS NAME. r LET DET.
ROGERS KNOW ABOUT THIS POSSIBLE RELATIONSH]P SO HE WOULD HAVE A STARTING
POINT FOR THE GUN TRACE SINCE YORK HAD STATED THE GUN WAS HER EX-HUSBA}ilDS
GUN THAT HE LEFT TN HER POSSESSION WHEN THEY DIVORCED.

IN THE AFTERNOON DET. HAVENS AND I WENT TO KIMBERLY SATTERWHITE YORKIS
PARENTS HOUSE TO SPEAK WITH HER. DET. IIAVENS TIAD SPOKEN WITH YORK AND SHE
AGREED TO MEET WITH US FOR SOME FOLLOW UP QUEST]ONS.

UPON ARR]VAI, WE WERE INFORMED BY HER FATHER THAT SHE WAS NOT BACK FROM THE
HOUSE ON,JOHNNY WEISMULLER. DET. HAVENS A}ID I WAITED IN FRONT OF THE HOUSE
FOR HER TO RETURN. WHEN SHE RETURNED SHE LEAD INTO THE KITCHEN OF THE
HOUSE WHERE WE CONDUCTED THE INTERV]EW. DET. HAVENS EXPLAINED TO YORK THAT
WE WOULD LIKE TO HAVE A SAMPLE OF HER SALIVA FOR DNA TESTING OF THE GUN.
YORK AGREED TO GIVE A SALIVA SAMPLE AND SIGNED CONSENT FOR SALIVA FORM. I
TOOK THE BUCCAL SWAB FROM YORK. ONCE ]T WAS PI,ACED IN THE BAG I GAVE IT TO
DET. TAVENS. DET. HAVENS ASKED YORK FOR CONSENT TO SEARCH HER CELL PHONE.
YORK GAVE DET. HAVENS CONSENT AND SIGNED A CONSENT TO SEARCH FORM FOR THE
PHONE.

] THEN ASKED YORK SOME QUESTIONS ]N REFERENCE TO SOME STATEMENTS SHE HAD
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THE FAMILY AND THEY REQUESTED THAT SHE DIDN'T TALK ABOUT THAT AIVYMORE. THE
ABOVE IS A SUMMARY OF WHAT WAS SAID AND FOR EXACT VERBIAGE AND COMPLETE
DETAILS OF HER STATEMENT SEE EITHER THE AUD]O RECORDING OR THE
TRANSCRIPTION OF THE TNTERVIEW.

YORK VIAS ASKED ABOUT HER TN,JURIES THAT SHE RECEIVED FROM JAMES THE NIGHT OF
DEC. 28TH. SHE ADVISED THAT SHE HAD A BUMP ON HER HEAD BUT IT HAD DONE

DOWN. SHE LIFTED HER HAIR AND I COULD SEE A SCAB ON HER FOREHEAD BY HER
HAIRLINE. DET. HAVENS TOOK PHOTOGRAPHS OF THIS IN.]URY. YORK ADVISED SHE
WAS GOING TO A DOCTOR LATER THAT DAY BECAUSE SHE HAD KNOTS ON HER HEAD THAT
CAN'T BE SEEN DUE TO HER HA]R.

1_2-30-09

ON THIS DATE I REVIEWED THE INTERVIEWS TTIAT WERE CONDUCTED BY OTHER
DETECTTVES IN SIU. 1 WATCHED THE VIDEOS, LISTENED TO THE AUDIO RECORDING
AND/OR READ THEIR WRITTEN STATEMENT. I ALSo REVIEWED THE IN CAR VIDEOIS
FROM OFC. BERRY, OFC. CARTER AND DEPUTY RAMSEYIS VEHICLE.

AFTER REVIEWING THE TN CAR VIDEO'S AND I HEARD SEVERAL COMMENTS MADE BY
YORK IN REFERENCE TO ,JAMES STATE OF MIND WH]LE SHE WAS IN THE BACK SEAT OF
OFC. BERRY'S VEHICLE THESE OCCURRED AT THE END OF PART ONE OF OFC. BERRY'S
IN CAR VIDEO TAPE. AT ONE POINT (3:3'7:25\ YORK IS ON THE PHONE TO HER
FATHER AND SHE SAID THAT ''TYRONE WAS READY TO COMMIT SUICIDE CAUSE HE GOES
TO COURT ON THE L2TH". YORK ALSO STATES AT 3:43:55 "HE IIAD TO IIAVE LEFT A
NOTE IN THE HOUSE. il

DET. ROBINSON WENT TO MULTI-MEDIA TO PICK UP PART 2 OF OFC. CARTERS AND
OFC. BERRY'S IN CAR RECORDING. SHE CALLED ME AND ADVISED TTIAT SGT.
STRESSING FROM I.A. INFORMED HER THAT HE HAD TO PICK UP THE COPY OF THE
DVD'S. I ADVISED DET. ROBINSON TO LET HIM PICK UP WHAT HE NEEDED. HE ONLY
PTCKED UP PART 2 OF OFC. CARTERS IN CAR VIDEO. I TALKED WTTH LT. YARBROUGH
WITH IA ABOUT THE INCIDENT WITH THE VIDEOS. T ASKED HIM IF TA WAS ORDERING
THE COPIES AND PICKING UP ALL THE COPIES ]F THEY WERE GOING TO BE
RESPONSIBLE FOR ORDERING THE COPIES FOR THE OPEN RECORDS REQUEST AND ANY
OTHER DVD'S THAT WE WOULD NEED. HE STATED THAT THEY WOULD NOT AND THAT HE
HAD EXTRA DVD'S FROM THE OTHER COPIES THAT WERE MADE AND HE WOULD SEND THEM
OVER LATER IN THE DAY SO WE CAN DISTR]BUTE THEM HOWEVER IT IS NEEDED.
LATER IN THE DAY SGT STRESSING BROUGHT OVER THE DVD'S FOR OFC. CARTERS IN
CAR VIDEO AND TWO COPIES OF ALL THE OTHER IN CAR VTDEOS.

DET. ROBINSON RETURNED FROM MULTT-MEDIA AI{D GAVE ME THE COPIES OF PART 2
FROM OFC. BERRY'S VEHICLE. TH]S RECORDING IS TITLED EITHER PART 2 BERRY OR
DEBES. THE NAME OF DEBES IS DUE TO THE FACT THAT WHEN THE VHS TAPE WAS

PULLED FROM OFC. BERRY'S VEHICLE OFC. BERRY DID NOT HAVE AN EXTRA VHS TAPE
TO PUT IN THE RECORDER SO SGT. HELLMER ASKED OFC. DEBES TO GET HIS EXTRA
VHS TAPE AND PUT IT IN OFC. BERRY'S VEHTCLE WHICH HE DID.

I REV]EWED PART 2 RECORD]NG FROM OFC. BERRY'S VEHICLE. THE BEGINNING OF
THE RECORDING (4:05:07) SHOWS AN OFFICER IN THE FRONT DRIVERS SEAT OF
BERRY'S VEHICLE. IT APPEARS HE MAY BE MOVING THE VEHICLE. THE CAMERA TO
THE VIDEO IS TURNED FACING THE BACK SEAT, ,]ACKIE GARRETT BEGINS TALKING
TO YORK ABOUT COMING TO THE STATION TO GIVE A STATEMENT. WHILE THEY WERE
TALK]NG THE ]NTERNAL LIGHT TO THE VEHICLE WAS ON. YORK BEGIN SAYING HOW

SHE HAD CALLED HTS FAMILY TFIAT NIGHT ABOUT THEY WAY .]AMES WAS ACTING.
(4:10:36) YORK SAID THAT HE TOLD HER THAT IT WAS GOING TO IIAPPEN. GARRET
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THE POLICE HE SAID THAT 'tI'M NOT GOTNG'" NITS GOING TO BE A SUICIDE OVER
HERE" (4:12:13) YORK WAS TAKEN OUT OF OFC. BERRY'S VEHICLE TO BE
TRANSPORTED TO OUR OFFICE FOR A STATEMENT. (4:1-7:45)

I ATTEMPTED TO CALI, ALLEN BENNETT TO SET UP A TIME FOR DEPUTY RAMSEY TO

COME IN FOR AN INTERVIEW. I CALLED AROUND 1:45PM. I WAS TOLD THAT BENNETT
WAS ON THE PHONE A}TD THAT HE WOULD CALL ME BACK. T LEFT MY NAME AND PHONE

NUMBER.

12-31-09

ON THIS DATE 1 REVIEWED KIMBERLY SATTERWHITE YORKS'S WRITTEN STATEMENT. T

WAS ALSO BEING ADVISED BY DET. HAVEN'S ABOUT THE ATTEMPTS RECOVER THE CAI,I,
H]STORY OFF OF YORK'S CELL PHONE. DET. HAVEN'S ADVISED THAT THE CELL PHONE
WAS BROKEN AND OUR HIGH TECH UNIT WOUIJD NOT BE ABLE TO RECOVER ANY
INFORMATION. IT WAS DECIDED TO RETURN THE CELL PHONE TO YORK WHICH DET.
HAVEN'S DID ON THIS DATE.

AROUND 1:15PM I CALLED ALLEN BENNETT TO SET UP A TIME FOR DEPUTY RAMSEY TO

COME IN FOR AN INTERVIEW. I WAS ASKED IF I WOULD LEAVE A MESSAGE. I LEFT
MY NAME AND PHONE NUMBER.

1-4-09

ON THIS DATE I WAS CONTACTED BY SGT. HELLMER. HE STATED THAT OFC. BERRY
HAD BEEN CLEARED TO RETURN TO WORK AND WAS WONDERING TF OFC. BERRY COULD
GET HIS DUTY WEAPON BACK. I ADVISE SGT. HELLMER THAT I WOUI,D HAVE TO CHECK
WITH GREG KARIM AND SEE TF HE TIAD COMPLETED HlS EXAMINATION OF OFC. BERRYIS
WEAPON. I TOLD SGT. HELLMER I WOULD CALL H]M BACK AND LET HIM KNOW.

I CONTACTED GREG KARIM AND ASKED HIM ABOUT THE STATUS OF OFC. BERRY'S DUTY
WEAPON. HE STATED THAT HE HAD .JUST RECEIVED ]T BACK FROM THE DNA LAB AND
THAT HE WOULD WORK ON OFC. BERRY'S WEAPON AND HE SHOULD BE DONE WITH IT BY
WEDNESDAYJAN 5TH, 201"0. 1 CALLED SGT. HELLMER BACK AND ADVISED HIM OF
WHAT GREG KARTM T{AD TOLD ME. I TOLD SGT. HELLMER THAT I WOULD CALI, WHEN

THE GIIN WAS READY TO BE PICKED UP.

I SENT LT. YARBROUGH AN E-MAIL TO VERIFY THAT INTERNAL AFFAIRS WOULD NOT
NEED OFC. BERRY'S WEAPON AFTER GREG KARIM WAS DONE WITH HIT.

AROUND 12:15PMM I CALLED ALLEN BENNETT TO SEE IF DEPUTY RAMSEY WOULD BE
COMTNG IN TO GIVE A STATEMENT. I WAS TOLD THAT HE EAD JUST LEFT THE
OFFTCE. I LEFT A MESSAGE REQUESTING HIM TO CAI,L ME AND I,EFT MY NAME AND
PHONE NUMBER.

1-5-1_0

ON 1-5-1.0 I CALLED BENNETT AND ONCE AGATN LEFT A MESSAGE FOR HIM. I LEFT
MY WORK PHONE NUMBER ALONG WITH MY PAGER NUMBER. AROUND 5:4OPM I RECEIVED
A PAGE TO BENNETT'S WORK PHONE NUMBER. I CALLED HIM BACK. BENNETT
ADVISED THAT RAMSEY WOULD BE ABLE TO COME IN FOR A STATEMENT ON ].-7-1-O AT
1PM. I ASKED IF HE COULD ASK RAMSEY IF HE HAD ANY EXTRA SHOTGUN SHELLS
THAT WERE THE SAME AS THE ONES HE IIAD ]N HIS SHOT GUN AT THE TIME OF THE
SHOOTING FOR BALLISTIC TESTING. HE ADVISED HE WOULD ASK DEPUTY RAMSEY AND
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INFORMED HIM WHERE OUR OFFICE WAS LOCATED.

ON THIS DATE I MET WITH CLATRE DAWSON-BROWN AND GAVE HIS
AND 2 OF OFC. BERRY'S AND OFC. CARTERS IN CAR VTDEO'S.

COPIES OF PART 1

I RECEIVED EVIDENCE LOG INNER OFFICE MAIL. 1 REVIEWED WHAT WAS ON THERE TO

MAKE SURE IT WAS CONSISTENT WITH THE TTEMS TIIAT I REQUESTED TO BE SEIZED
AND THAT I KNEW OF ALL ITEMS SE]ZED. THE LIST CONTA]NED ALL THE ITEMS I
REQUESTED TO BE SEIZED AND ALL THE ITEMS LISTED I HAD BEEN MADE AWARE OF.

l_-6-10

UPON ARRIVAL TO THE OFFICE ON THIS DATE 1 CONTACTED RANGER MITCHEI,L, ADA
DAWSON-BROWN AND DET. SMITH AND ADVISED THEM THAT DEPUTY RAMSEY WOUI,D BE
COMING IN FOR HIS STATEMENT ON 1-7-10 AT 1PM.

r CONTACTED ADA DAWSON-BROWN AND ASKED HER IF SHE SAW ANY REASON NOT TO

RELEASE OFC. BERRY'S DUTY WEAPON TO H]M WHEN GREG KARIM WAS DONE TEST]NG
IT. SHE ADVISED THAT SHE DTD NOT HAVE A PROBI,EM RELEASING THE GUN BACK TO

HIM ONCE GREG KARIM WAS DONE WITH HIS TESTS. SHE DID ASK FOR ME TO MAKE

SURE I.A. DIDN'T NEED THE DUTY WEAPON FOR ANY REASON. RECE]VED E-MAIL FROM

KARIM SAYING GUN IS DONE AND IN EVIDENCE.

LATER IN THE DAY I RECEIVED NOTIFICATTON FROM LT. YARBROUGH THAT I.A. WOULD

NOT NEED OFC. BERRY'S DIITY WEAPON AND TIIAT 1T WAS ALRIGHT WITH HIM FOR THE
GUN TO BE RELEASED.

GREG KARIM NOTIFIED ME THAT HE WAS DONE WITH THE TESTS ON OFC. BERRY'S DUTY
WEAPON AND HE HAD PLACED IT BACK IN EV]DENCE. I WROTE A SUPPI,EMENT TO THE
REPORT STATING OFC. BERRY'S DUTY WEAPON MAY BE RELEASED BACK TO HIM.

I CALLED OFC. BERRY AND NOTIFIED HIM THAT H]S WEAPON COULD BE PICKED UP AT
THE EVIDENCE ROOM AT THE EAST SUB.

ON THIS DATE I RECEIVED AN E-MAIL FROM RANGER MITCHELI, THAT CONTAINED THE
RESULTS OF THE GUN TRACE. I FORWARD THE E-MAIL TO DET. ROGERS FOR FOLLOW

UP.

f REVIEWED THE ENHANCED COPY OF DEPUTY RAMSEY'S IN CAR VIDEO. W}IILE
WATCHING THIS I WAS ABLE TO SEE OFC. BERRY AND OFC. CARTER ON THE PASSENGER
SIDE OF THE RED PICK UP TRUCK. TH]S WAS ABI,E TO CLARIFY THE LOCATION OF

OFC. BERRY SINCE HE WASN'T SURE IF HE WAS BEHIND THE RED PICK UP TRUCK OR

THE SILVER PICK UP TRUCK. WHILE WATCHING THE VIDEO IT ALSO APPEARED TO

ME THAT DEPUTY RAMSEY WAS TAKING PHOTOGRAPHS OF THE CRIME SCENE AFTER THE
SHOOTING. I MADE A NOTE OF THIS TO ASK DURING THE INTERVIEW WITH DEPUTY
RAMSEY.

oN TH]S DATE SGT. WALKER WITH I.A. REQUESTED COPTES OF STATEMENTS AIID DVD|S
THAT WE HAD FOR THIS CASE. I MADE COPIES OF THE WRITTEN STATEMENTS WE TIAD

AT TH]S TIME. 1 ALSO MADE A COPY OF DEPUTY RAMSEY IN CAR VIDEO. I MADE A
COPY OF THE AUDIO RECORDING OF OFC. BERRY AND DEPUTY RAMSEY AT THE SCENE
AND THE INTERVIEWS WITH OFC. BERRY, CINDY WRIGHT, .]ACKTE GARRETT, KIMBERLY
YORK AND TCSO RADIO TRAFFIC. SGT. WALKER CAME TO MY OFFICER LATER IN THE
DAY AND PICKED UP THESE ITEMS.
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1-7-10

ON THIS DATE T PREPARED FOR DEPUTY RAMSEY'S INTERVIEW. TEXAS RANGER
MITCHELL ARR]VED EARLY AND WE DISCUSSED POINTS TTIAT NEEDED TO BRING UP. I
ASKED RANGER MITCHELL IF HE HAD ANY INFORMATION REGARDING DEPUTY RAMSEY
TAKING PHOTOGRAPHS AT THE CRTME SCENE. HE STATED THAT HE DID NOT. I TOLD
HIM I OBSERVED WTIAT APPEARED TO BE DEPUTY RAMSEY TAKING PHOTOGRAPHS AIID
SHOWED H]M THE VIDEO. WHEN DETECTIVE SMITH FROM TCSO ARRfVED RANGER
MITCHELL ASKED HIM ABOUT THE PHOTOGRAPHS. DET. SMITH ADVISED THAT DEPUTY
RAMSEY DlD TAKE PHOTOGRAPHS AT THE SCENE AND THE CAMERA WITH THE
PHOTOGRAPHS WERE TURNED OVER THE MORNING OF THE SHOOTING TO HIS SERGEANT
AND THEY WERE DOhINLOADED TNTO TCSO'S SYSTEM. WE ASKED FOR A COPY OF THESE
PHOTOGRAPHS AND DET. SMITH ADVISED HE WOUI,D SEND THEM OVER. I AI,SO
REQUESTED A COMPLETE COPY OF THEIR REPORT TO THTS DATE AND DET. SMITH
ADVISED HE WOULD GET ONE FOR ME.

DEPUTY RAMSEY ARRIVED WTTH HIS ATTORNEY ALLEN BENNETT AROUND ]-PM. I WENT

DOWNSTAIRS TO ESCORT HIM TO THE INTERVIEW ROOM. I ADVISED THEM PRIOR TO
ENTERING THE ROOM THAT THE INTERVIEW WOULD BE AUDIO AND VIDEO RECORDED. I
TOLD THEM THAT AFTER THE INTERVIEW IF THEY WANTED TO WE COULD TYPE A
WRTTTEN STATEMENT. DEPUTY RAMSEY ADVISED ME THAT HE HAD WRITTEN A
STATEMENT ALREADY. 1 TOLD HIM THAT I WOULD GET THE STATEMENT FROM HIM IN
THE INTERVIEW. DEPUTY RAMSEY ALSO ADVISED ME TTIAT HE HAD ONE SHOTGUN SI,UG
THAT WAS THE SAME AS WHAT HE HAD IN HIS SHOTGUN AT THE TIME OF THE
SHOOTING. I RECEIVED THIS SHOTGUN SLUG FROM HlM AFTER THE INTERVIEW.

I AND RANGER MITCHELL WERE IN THE INTERVIEW ROOM AND DET. SMITH WATCHED
FROM ANOTHER ROOM.

DEPUTY RAMSEY GAVE A DETAIL STATEMENT INCLUDING WHY HE RESPONDED TO THE
CALL, THE EVENTS BEFORE THE SHOOTING, AT THE TIME OF THE SHOOTTNG AND AFTER
THE SHOOTING. HE ALSO PROVIDED A FIVE PAGE TYPED STATEMENT. FOR DETAILS
OF HIS STATEMENT SEE THE AUDIO RECORDING, VIDEO RECORDTNG, TRANSCRIPTION OF
HIS STATEMENT OR HIS WRITTEN STATEMENT.

l_-u-l_u

ON THIS DATE I MET WITH KATHERINE MEADOR AND DISCUSSED THE POSSIBILITY OF
COMBINING THE VIDEO FROM DEPUTY RAMSEY'S IN CAR CAMERA RECORDING WITH THE
AUD]O FROM OFC. BERRYS TN CAR CAMERA RECORDING. SHE ADVISED THAT SHE
SHOULD BE ABLE TO DO TIIAT AND I GAVE HER A COPY OF THE RECORDING FROM
DEPUTY RAMSEY'S IN CAR CAMERA. T EXPLAINED TO HER THAT FROM WATCHING BOTH
THE VIDEO'S IT APPEARS THAT THE TIME STAMP ON THE RECORDINGS ARE CLOSE TO
THREE MINUTES OFF. SHE ADVISED THAT SHE COULD FIND A POINT ON THE VIDEO'S
THAT ARE THE SAME AND MATCH THEM UP FROM THAT POINT. 1 ALSO ASKED HER TO
SEPARATE THE AUDIO RECORDING FROM OFC. BERRY'S VEHTC],E TO ONLY INCLUDE THE
EXTERNAL MICROPHONE.

L-11_-10
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SUBMITTED THE AUDIO RECORDING FOR OFC. BERRY'S, OFC. CARTER, CPL. YATES,
SGT. HELLMER, OFC. CARTER PART2, OFC. BERRY PART 2, OFC. WOYTKEWICZ, OFC.
JOHNSON, AND OFC. MOONEY fN CAR VIDEO. I ALSO SUBMITTED THE AUDIO
RECORDING FROM DEPUTY RAMSEY'S INTERVIEW INTO TRANSCR]PTION.

1-12-10

ON THIS DATE I RECEIVED AN E-MAIL FROM TRANSCRIPTION STATING THE AUDIO OF
CPL YATES ]N CAR VIDEO WAS VERY HARD TO HEAR/UNDERSTAND. THEY ASKED IF
ANOTHER COPY OF THE AUDIO COULD BE MADE. I REVIEWED CPL. YATES IN CAR
VTDEO. I COULD TELL THAT THERE SEEMED TO BE A LOT OF BACKGROUND NOISE
COMING FROM THE INTERNAL M]CROPHONE (THE M]CROPHONE RECORDING INSIDE HIS
VEHICLE) ON HIS VIDEO. I CALLED KATHERINE MEADOR AND ASKED IF SHE COUI,D
MAKE ANOTHER COPY OF CPL. YATES rN CAR AUDIO ONLY USING THE EXTERNAL
MICROPHONE. SHE STATED TTIAT SHE WOULD ASK SAMANTTA HENDERSON TO DO THAT
FOR ME.

I CONTINUED TO REVIEW CPL. YATES V]DEO AND FOUND THAT HE ARRIVED ON SCENE
AT 4:l-9:30 AND HE WAS DRMNG UNIT NUMBER 8595. THE VIDEO SHOWS THAT CPL.
YATES PARKED HIS VEHICLE BEHIND OFC. BERRY'S VEHICLE. HIS IN CAR VIDEO
SHOWS WHEN OFC. BERRY'S POLICE VEHICLE WAS MOVED FROM WHERE IT V'IAS LOCATED
WHEN THE SHOOTING HAPPENED.

1-13-1_0

ON TH]S DATE I REVIEWED THE IN CAR VTDEO RECORDTNG FROM OFC. BERRYIS
VEHICLE IN ORDER TO CREATE A TIME LTNE OF WI{AT I SAW. FROM THE VIDEO I
DETERMINED THAT OFC. BERRY WAS DRIVING UN]T 7941-. I WROTE DOWN THE TIMES
OF SIGNIFICANT EVENTS THAT I HEARD OR SAW. SOME OF THE MA.]OR EVENTS WERE
AS FOLLOWS:

START 2:56:L2
ON SCENE 3:Q5:26
MET WITH DEPUTY RAMSEY AND YORK 3:05:26
OFFICERS AND DEPUTY WALK TOWARD RESIDENCE 3:07:.42
l-ST KNOCK ON DOOR 3:09: l-5
OFC. BERRY STATES "AUSTIN POLICE DEPARTMENT" 3:09:40
OFC. BERRY CALLS FOR SUPERVISOR TO THE SCENE 3:11-:33
OFC. BERRY ADVISED SUBJECT 15 BARRICADED 3 : l-2:03
DEPUTY RAMSEY ADVISE HE WILL GET ULONG GUN" 3:L2:55
HEARD SOUND CONSISTENT WITH RACKING SHOTGUN 3:L3:47
OFC. BERRY CALLS FOR MORE OFFICERS FOR PERIMETER 3:13:55
PORCH LIGHT TIIRNED ON 3 :14:09
HEARD TTAUSTIN POLICE OPEN THE DOORtr 3:L4:I6
HEAR JAMES I'YOU ALL BETTER BACK UP" 3:L4:20
OFC. BERRY ADVISES trDROP THE WEAPONil 3:14:25
OFC. BERRY ADVISES ilto-32, L0-32" 3:L4:30
HEAR NOISE CONSISTENT WITH DOOR SLAMMING 3:t4:32
PORCH LIGHT TURNED OFF 3:14:36
DEPUTY RAMSEY STATES "DROP 1Ttr THREE TIMES 3:L4:52
1ST SHOT HEARD 3 :1-4 :53
2ND SHOT HEARD 3 :1,4 :55
OFC. BERRY RADIO'S FOR EMS 3:15:38
PORCH LIGHT TURNED ON 3: L6:09
DEPUTY RAMSEY AND OFC. BERRY ADVISED THEY FIRED 3:16:16
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EY STATES .J BREATHING 3:,L7 :

OFC. BERRY OBSERVED RUNNING TO HIS VEHICLE 3:18:25
HEAR OFC. BERRY COUNTING (CPR) 3:19:53
OFFICERS OBSERVED ENTERING THE RESIDENCE 3:20:13
OFFICER OBSERVED LEAVING THE RESIDENCE 3:2L:42
YORK PLACED IN BACK OF OFC. BERRY'S VEHICLE 3:2L:59
BERRY'S VEHICLE fS MOVED 3 : 25 :55
AFD ON SCENE 3:26:30
YORK CALLS PERSON SHE CALLS rrrlanDYrr 3:26:32
YORK TELLS trDAnDY'r THAT JAMES WANTED TO COMMIT SUICIDE 3:37:.25
YORK SAYS THAT JAMES HAD BEEN TALKING ABOUT KILLING HIMSELF 3:37:36
YORK ADVTSED OF JAMESTS DEATH 3:42:26
YORK ADVISED THAT "HE r:AD TO HAVE LEFT A NOTEU 3:43:55
GARRETT ASKED IF .fAMES TIAD THREATENED TO HURT HIMSELF A}ilD

YORK ADVISE YES 3:44:.04

WHILE I WAS WORKING ON THE TIME L]NE I WAS CONTACTED BY SGT. SHIRLEY AND
ASKED IF I WOULD BE ABLE TO TAKE A STATEMENT FROM CHIEF ACEVEDO AT 4PM ON

THTS DATE. I ADVTSED HIM TFIAT I HAD PRIOR PI,ANS AND WOULD NOT BE ABI,E TO
MAKE IT. THE INTERVIEW WAS SCHEDULED FOR 3:30PM ON L-14-L0 TO BE CONDUCTED
OVER THE PHONE. SGT. SHIRLEY ADVISED ME HE WAS IN CHIEF ROBINSON'S
OFFICE AND THAT SHE HAD ADVISED THAT SHE WAS TOI,D THAT .JAMES ]DENTIFICATION
CARD WAS ON HIS SHIRT. SHE DID NOT SEE THE ID CARD ON H]S SHIRT BUT WAS

GIVEN JAMES ID CARD.

I ASKED DET. HAVENS IF OFC. BERRY HAD TOLD HIM WHERE HE HAD I,OCATED JAMES'S
DRTVERS LICENSE. HE REVIEWED OFC. BERRY'S STATEMENT AND FOUND THE OFC.
BERRY ADVISED HE GOT THE DR]VERS LICENSE FROM JAMES'S POCKET. T ASKED DET.
HAVEN'S IF HE COULD GET WITH TOM STRIBLING, OFC. BERRY'S ATTORNEY, TO
CLARIFY WHICH POCKET.

DET. FOX ADVISED ME THAT SHE HAD SCHEDULED AN APPOINTMENT TO INTERVIEW THE
,JAMES FAMILY AT THEIR RESIDENCE AT 4PM ON THIS DATE. SHE ADVISED THAT SHE
WOULD TAKE DET. HERNANDEZ WITH HER TO THE TNTERVIEW. WE TAT,KED ABOUT
SUB.JECTS THAT T WOULD LIKE FOR HER TO TALK ABOUT INCLUDING ANY PHONE CAILS
THAT WERE MADE TO THE FAMILY THAT NIGHT, THE HISTORY OF YORK AND JAMES A}ID
OTHER POINTS. IT WAS AGREED THAT THEY WOULD AUDIO RECORD THAT INTERVIEW
AND TF NEEDED A WRITTEN STATEMENT FROM THEM AT A LATER TIME.

AFTER THE INTERVIEW DET. FOX BR]EFED ABOTIT JAMES FAMILY STATEMENT. SHE
ADVISED THAT THE .]AMES FAMILY STATED THAT BOTH YORK AND JAMES CALLED THEM
AFTER THE Ff RST FIGHT. .fAMES REPORTED THAT WHEN HE HAD GOTTEN HOME HE FIAD

CAUGHT YORK WATCHING PORNOGRAPHY ON THE T.V. AND HAV]NG PHONE SEX WITH
SOMEONE. DET. FOX ADVISED SHE HAD RECE]VED THE PHONE NUMBERS FROM THE
.TAMES FAMTLY FOR OUR USE. FOR EXACT VERBIAGE OF THE STATEMENT AND COMPLETE
DETAILS REI,ATED TO THE INTERVIEW SEE DET. FOX SUPPLEMENT, THE AUD]O
RECORDING AI{D/OR THE TRANSCRIPTION OF THE INTERVTEW.

1-r_4-10

ON THIS DATE I CHECKED THE INVOLVEMENT ON ROGER TYRONE .]AMES AND HIS
FAMILY. TT HAD BEEN REPORTED IN A PRIOR ATTEMPTED SUICIDE CASE 96-0080070
THAT JAMES WANTED TO KILL HIMSELF DUE TO THE FACT THAT HIS BROTHER HAD JUST
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HIS COUSIN IIAD COMMI ICIDE. IN THIS REPORT JAMES HAD

DRINKING AND ATTEMPTED TO RI.]N OUT A SECOND STORY WINDOW.

I FOUND IN AUSTIN POLICE REPORT 93-2520231 TTIAT \TAMES'S COUSIN HAD SHOT
HIMSELF IN HEAD. ACCORDING TO THE REPORT ,fAMES'S COUSIN HAD AN ASSAULT
CASE PENDING AND HE HAD FOUND OUT THAT HIS GIRLFRIEND HAD BEEN TEI,LING
NEIGHBOR ABOUT HIS ARREST AND THE FACT THAT HE MAY BE GOING TO 'JAII,.

IN AUSTIN POLICE REPORT 09-]-360542 TITLED P.I. AI{D ASSAULT INFORMATION ON

5-]-9-09 IT IS REPORTED THAT THERE WAS A POSSIBI,E FAMILY VIOLENCE BETWEEN
JAMES AND YORK. YORKS DAUGHTER CHRISTINA YORK REPORTED TTIAT SHE OBSERVED

'JAMES CHOKING YORK AND SLAMMING EITHER YORK'S HEAD OR CHEST INTO THE
STEER]NG WHEEL. BOTH YORK AND ,JAMES ADVISED THEY WERE WRESTLING BECAUSE
JAMES WANTED TO DRIVE THE VEHICLE AND YORK DIDN'T WANT HIM TO BECAUSE HE
TIAD BEEN DRINKING. NEITHER ONE REPORTED THAT THEY FELT THEY WERE IN DANGER
OF BEING ]N.fURED.

1 WENT TO MULT]-MEDIA AND GAVE KATHERINE MEADOR A COPY OF THE ORIGINAL DVD
RECORDING OF DEPUTY RAMSEY'S IN CAR VIDEO. KATHERTNE MEADOR STATED THAT
SHE NEEDED THIS RECORDING IN ORDER TO MAKE A MIX OF THE VIDEO FROM DEPUTY
RAMSEY'S VEHICLE WITH THE AUDIO FROM OFC. BERRY IN CAR VIDEO.

I CALLED RANGER CODY MITCHELL TO UPDATE HIM ABOUT THE STATUS OF THE CASE.
I ADVISED HTM OF WHAT I HAD DONE AND WHAT WAS LEFT TO DO. IT I,'IAS AGREED
THAT ONCE EVERYTHING WAS DONE I WE WOULD HAVE A MEETING AND GO OVER THE
CASE.

DET. TIAVENS ADVISED ME THAT THE CELL PHONE SUBPOENA FOR KIM SATTERWHITE
YORK'S CELL PHONE AND THE E.M.S. SUBPOENA WERE IN. HE ADVISED ME THAT HE
WOULD FAX THEM OFF TO THE APPROPRIATE PERSONNEL.

I BEGAN REVIEWTNG DEPUTY RAMSEY'S IN CAR VIDEO IN ORDER TO CREATE A TIME
LINE OF THE EVENTS THAT OCCURRED. DEPUTY RAMSEY'S EXTERNAL MICROPHONE WAS
NOT WORKING. DEPUTY RAMSEY HAD REPORTED THAT HIS M]CROPHONE WAS NOT
WORKING THE DAY BEFORE.

1-l_5-l_0

ON THIS DATE AT APPROXIMATELY 9AM I TIAD AN APPOINTMENT TO TAKE A STATEMENT
FROM CHIEF ACEVEDO IN REFERENCE TO HIS ACTIVITIES AT THE CR]ME SCENE. THE
INTERVIEW WAS CONDUCTED IN THE CHIEF'S OFFICE AND WAS AUDIO RECORDED. THE
FOLLOWING IS A SUMMARY OF THE CHIEF'S STATEMENT, FOR EXACT VERBIAGE AND
COMPLETE DETAILS OF HIS STATEMENT SEE EITHER THE AUDIO RECORDING OR THE
TRANSCRIPTION OF HIS STATEMENT.

THE CHIEF WAS ADVISED OF THE OFFICER INVOLVED SHOOTING INVOLVING APD AND
RESPONDED TO THE SCENE. HE ARRIVED ON THE SCENE AT APPROXIMATELY 4AM.
UPON ARRIVAL HE CONTACTED THE INCIDENT COMMANDER WHO WAS A SGT. HE
OBSERVED .]AMES BROTHER AND INFORMED .TAMES BROTHER THAT HE WOULD TAT,K TO HIM
LATER. THE CHIEF WAS BRIEFED ABOUT THE INCIDENT. HE DIRECTED THE UNITS ON
SCENE TO MOVE THE CRIME SCENE FURTHER BACK. HE THEN BEGAN MAKING THE
NOTIFICATIONS THAT NEEDED TO BE SCENE. CHTEF STATED THAT HE DTD NOT GO UP
TO WHERE .]AMES WAS LOCATED A}ID STAYED ON THE STREET.

THE CHIEF TALKED TO THE OFFICERS INVOLVED. HE ALSO TOOK OFC. BERRY TO A
GAS STATION TO USE THE BATHROOM AND HE TOLD OFC. BERRY NOT TO WASH HIS
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. AFTER OFC. BERRY USED THE BATHROOM HE TOOK HIM BACK

WHEN OFC. CATER TOI,D THE CHIEF WHAT TAPPENED OFC. CATER TOLD HIM THAT HE
TOOK COVER BEHIND A VEHICLE WHEN THE SHOTS WERE FIRED.

THE CHIEF STATED THAT HE TALKED WITH JACKIE GARRETT AND THE VICTIM, KIM
SATTERWH]TE YORK, TOI,D HER THAT JAMES WAS FACING SOME CIIARGES AND THAT HE

TOLD HER THAT HE WASN'T GO TO GO TO COURT AND INFERRED THAT HE WAS GOING TO

D]E THAT MORNING. HE SAID THAT HE INFORMED PEOPLE TO MAKE SURE S.I.U. KNEW

OF THESE STATEMENTS.

HE LATER TALKED WITH THE DECEDENT'S FAMILY AND ASKED ABOUT THE CTIARGES
.JAMES WAS FACTNG. THE SISTER OF JAMES AND SHE STATED THAT HE DID HAVE
CHARGES PENDING BUT HIS ATTORNEY TOLD HIM THAT HE WAS CONFIDENT THAT HE

WOUI,D WIN THE CASE.

THE CHIEF STATED THAT HE I{AD REVIEWED AI,L THE TAPES.

THE CHIEF STATED THAT WAS ALL HE REMEMBERED BUT IF HE REMEMBERED MORE HE
WOIILD LET ME KNOW.

UPON RETURNING TO THE OFFICE I SUBMITTED THE AUDIO RECORDING OF THE CHIEF'S
STATEMENT TO TRANSCRIPTION.

I CONTINUED TO REVIEW DEPUTY RAMSEY'S IN CAR VIDEO AND CREATED A TIME LINE
OF WHAT I SAW. THE EXTERNAL MICROPHONE FOR DEPUTY RAMSEY WAS NOT WORKING
SO THE ONLY AUDIO WAS TNSIDE THE VEHICLE. I WROTE DOWN THE TIMES OF
SIGNIFICANT EVENTS TFIAT I HEARD OR SAW. SOME OF THE MAJOR EVENTS WERE AS
FOLLOWS:

VIDEO STARTS 2:39:.3L
ON SCENE 3:01:45
DEPUIY RAMSEY MET WITH YORK 3:02:10
OFC. CARTER ON SCENE 3 :08 :31
OFFICERS/DEPUTY WALK TO RESIDENCE 3:11-:41
OFC. BERRY ADVTSE JAMES BARRICADED WITH GUN 3:15:10
DEPUTY RAMSEY BACK AT HIS VEHICLE 3:L5:44
PORCH LIGHT COMES ON 3 : l-7: l-l-
OFC. BERRY RADIO'S "10-32 LO-32" 3:17:33
PORCH LIGHT TURNED OFF 3 :1-7:38
OFC. BERRY AND CARTER SEEN ON PASSENGER SIDE OF TRUCK 3:L7242
l-ST SHOT HEARD 3 : l-7:55
2ND SHOT HEARD/SEEN FROM OFF]CER ON PASSENGER SIDE OF TRUCK 3:L7:57
DEPUTY RAMSEY RADIOS SHOTS FIRED 3:l-8:04
DEPUTY RAMSEY CALLS FOR EMS 3:18:36
OFC. CARTER MEETS WITH YORK 3:24:42
OFFICERS APPEAR TO BE ENTERING THE RESIDENCE 3:23:23
OFFICERS APPEAR TO BE EXITING THE RESIDENCE 3:24-40
DEPUTY RAMSEY TAKING PHOTOGRAPHS 3:31:56

ONCE I HAD COMPLETED DEPUTY RAMSEY TIME LINE I MADE A COPY OF HIS T]ME ],INE
AND THE TIME LINE I T{AD CREATED FROM OFC. BERRYIS VIDEO AND GAVE THEM TO
TESS SHERMAN SO SHE CAN MAKE A COMPUTER GENERATED GRAPH OF THE TIME I,INE.

1-1-9-1_0
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ON THIS DATE I PICKED UP THE DVD KATHERINE MEADOR IN MULTI-MEDIA TVIADE WHICH
COMBINED THE VIDEO FROM DEPUTY RAMSEY'S TN CAR V]DEO WITH THE AUDIO OF OFC.
BERRY'S IN CAR V]DEO. THE TIME STAMP IN THE VIDEO IS FROM DEPUTY RAMSEY
VEH]CLE AND THE POINT TI{AT KATHERINE ALIGNED THE TWO RECORDINGS WAS WHEN

THE UPSTAIRS L]GHT INSIDE THE HOUSE WAS TURNED ON.

WHILE KATHERINE MEADOR WAS SHOWTNG ME THE COMBINED DVD SHE SHOWED ME HOW

OFC. BERRY,S VIDEO APPEARED AFTER IT WAS LIGHTENED. I COULD TELIJ THAT BY
HER LIGHTENING THE VIDEO I WAS ABLE TO MAKE OUT A IJOT MORE MOVEMENT. I
ASKED THAT SHE MAKE A DVD OF THE LIGHTENED VIDEO FROM OFC. BERRYIS VEHICI.E.

KATHERINE MEADOR WAS ALSO ABI,E TO PULL JUST THE AUDIO OFF OF DEPUTY
RAMSEY'S RECORDTNG AND PUT IT ON A CD FOR ME. UPON RETURNING TO THE OFFICE
I SUBMITTED THE AUDIO FROM DEPUTY RAMSEY'S IN CAR RECORDING TO
TRANSCR]PTION.

1-20-1_0

ON THIS DATE I WENT TO MULTI-MEDIA AT THE EAST SUB. I PICKED UP THE
ENHANCED RECORDING OF OFC. BERRY'S fN CAR VIDEO FROM KATHERINE MEADOR. THE
ENFANCED RECORDING SHOWS THE RECORDING LIGHTER AND ONLY HAS THE AUDIO FROM
HIS EXTERNAL MICROPHONE.

WHTLE THERE KATHERINE MEADOR GAVE ME THE VHS TAPES FROM OFC. BERRY AND OFC.
CARTERS VEHICLE. THESE VHS TAPES WERE THE TAPES THAT WERE PUT TN OFC.
BERRY'S AND OFC. CARTERS VEHICLE AFTER THE VHS TAPES THAT RECORDED THE
SHOOTING WERE REMOVED BY SGT. HELLMER. THESE VOERE RECORDED TO DVDIS AND
DOCUMENTED AS BERRY 2 AND CARTER 2. KATHERINE MEADOR TIAD RECEIVED THESE
VHS TAPES DIRECTLY FROM PCO. THE TAPES WERE REQUESTED IN ATTEMPT TO FIND A
CONVERSATION THAT OCCURRED BETWEEN .fACKIE GARRETT AND KIM SATTERWHITE YORK.
1 WENT TO THE EAST SUB EVIDENCE ROOM AND TURNED BOTH THE TAPES IN AS

EVIDENCE.

UPON RETURNING TO THE OFFICE I REVTEWED BERRY'S ENHANCED VIDEO. IN THE
VIDEO 1T IS POSSIBLE TO SEE THE MOVEMENT OF OFC. BERRY AND OFC. CARTER.
AFTER OFC. BERRY AND OFC. CARTER RETREATED FROM THE FRONT DOOR OF THE
RESIDENCE ONE OFFICER IS OBSERVED RETREATING BEHIND THE RED PICK UP TRUCK
FROM THE REAR (BELIEVED TO BE OFC. CARTER) AND ANOTHER TS OBSERVED
RETREATING TO THE RED PICK UP TRUCK FROM THE FRONT OF THE TRUCK (BEL]EVED
TO BE OFC. BERRY). BOTH OFFICERS MEET AT THE REAR OF THE RED PTCK UP
TRUCK. DEPUTY RAMSEY CAN NOT BE SEEN. A FLASH LIGHT TS OBSERVED LIGHTING
THE 2ND STORY WINDOW, WHICH IS LOCATED ABOVE THE FRONT DOOR OF THE
RESIDENCE. YOU CAN HEAR BOTH OFFTCERS SAYING ''GET BACKN ]N RESPONSE TO
YORK ASKING WHAT WAS GOING ON. DEPUTY RAMSEY IS HEARD YELI,]NG ilDROP IT,
DROP IT, DROP ITn. AT THIS POINT ONE OF THE OFFICERS, 1T 13 BELIEVED TO BE
OFC. BERRY, MOVING TO THE FRONT OF THE RED P]CK-UP TRUCK. THE FIRST SHOT
IS HEARD AND A SHORT TIME LATER A SECOND SHOT IS HEARD. I DID NOT SEE
ANYTHTNG THAT APPEARED TO BE A FLASH FROM A GUN.

L-2L-LO

ON THIS DATE I CREATED A T]ME LINE OFF OF OFC. CARTERS IN CAR VIDEO. I
WROTE DOWN THE TIMES OF SIGNIFICANT EVENTS THAT I HEARD OR SAW. SOME OF
THE MA.]OR EVENTS WERE AS FOLLOWS:
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AT

ARRIVES ON SCENE AT
1ST KNOCKING ON DOOR

1-ST SHOT HEARD
2ND SHOT HEARD

2:59:L7
3:09: l-9

3 :12:05
]-ST TDENTIFYING THEMSELVES AS AUSTIN POLICE DEPARTMENT 3:12:35
OFC. BERRY HEARD ON RADIO ADVTSING SUB,JECT IS BARRICADED 3:L4:58
DEPUTY RAMSEY AT HIS VEHICLE 3:15:43
SOUND CONSISTENT WITH RACKING A ROUND ]NTO SHOTGUN
.JAMES HEARD SAYING 'IYOU ALL BETTER BACK UPU
HEAR COMMAND IIDROP THE WEAPON'I 3:t7 :29
OFC. CARTER ADVISES ON RADIO BARRICADED SUB,JECT W]TH RIFLE
DEPUTY RAMSEY YELLS 'IDROP IT, DROP IT, DROP IT" 3:17:42

5 : J-b :56
3:17:11

3:]-'7 :29

3:L7 :44
3 :L7 :45

YORK STATES "HE WANTED YOU ALL TO KILL HIM" TWICE 3:23:00
TAPE STOPS 3 :42 :48

THE NOTES I TOOK TO MAKE THE TIME LINE WILL BE PLACED IN THE CASE .IACKET.
I TURNED OVER A COPY OF MY NOTES TO TESS SHERMAN SO SHE CAN MAKE A COMPUTER
GENERATED GRAPH OF THE TIME L]NE.

I TOUCHED BASE WITH DET. CRAIG SMITH WITH TCSO. DET. SMITH REQUESTED A
COUPLE OF OUR V]DEOS FOR THEIR INTERNAI, AFFAIRS INVESTIGATION. I TOI,D HIM
THAT I COULD GET HIM A COPY OF ALL THE IN CAR VIDEO'S AND THE MTX OF DEPUTY
RAMSEY VIDEO WTTH OFC. BERRY'S AUDIO AND THE ENHANCE VIDEO FROM OFC.
BERRY'S VEH]CLE. HE STATED TTIAT WOULD BE GOOD AND ADVISED HE WOULD PICK
THEM UP ON L-22-1_0.

ON THTS DATE I CONTACTED ROBYN HOOD IN APD COMMUNICATTONS. I ASKED HER IF
TT WAS POSSTBLE TO GET A T]ME STAMP FOR ALL RADIO TRAFFTC FOR THE TIME
LINE. SHE STATED TTIAT RADIO TRAFF]C CREATES A TIME STAMP EVERY TIME
SOMETHING IS TRANSMITTED OVER THE RADIO. SHE SAID THAT THE RADTO TRAFF]C
FOR THIS EVENT WOULD BE SO LONG TF{AT IT WOULD NOT BE POSSIBLE TO SEND ALL
THE TTMES FOR EACH TRANSMISSION. SHE ADVISED THAT IF THERE WAS ONE
TRANSMISSION THAT WAS DONE SHE WOULD BE ABLE TO PULL UP THE TIME FOR THAT
TRANSMISSION BUT FOR THE ENTIRE RADIO TRAFFIC FOR THIS EVENT WOULD BE
EXTREMELY I,ARGE. ] ADVISED HER T}{AT AT THIS TIME ] WOULD NOT NEED ANY
TIMES FOR THE RADIO TRAFFIC BUT ]F AT A LATER DATE I FOUND CERTAIN
TRANSMISSIONS THAT T NEEDED A TIME FOR I WOULD LET HER KNOW.

1 aa 1nL'ZZ-LW

I RECE]VED THE TNFORMATION REQUESTED FROM EMS AS A RESULT OF A GRAND ,JURY
SUBPOENA.

t -25-10

ON THIS DATE DET. CRAIG SMITH W]TH TCSO CAME TO MY OFFICE AND PICKED UP A
COPY OF ALL THE IN CAR CAMERA RECORDINGS EXCLUDING DEPUTY RAMSEYIS.

L-26 -1,0

ON THIS DATE MYSELF AND DET. ROGERS WENT TO THE MEDTCAL EXAMINER'S OFFICER
AND PICKED UP THE MEDICAL EXAMINERS REPORT. THE REPORT SHOWS THAT IN THE
OPINION OF THE M.E. ROGER TYRONE ,JAMES DIED AS THE RESULT OF A SHOTGUN
WOUND OF THE CHEST. THE REPORT INDICATES THAT THE PRO.]ECTILE DIRECTION IS
FRONT TO BACK, RIGHT TO LEFT AND SLIGHTLY DOWN. TNCLUDED IN THE REPORT IS
THE TOX]COLOGY FOR JAMES. THE TOXICOLOGY SHOWS THAT .]AMES'S BAC WAS .22
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JAMES'S BLOOD OR URINE.
TANCES THAT

DET. ROGERS AND I THEN WENT TO THE EAST SUB AND PICKED UP THE ENHANCED
AUDTO RECORDING (EXTERNAL MIC ONLY) FOR CPL. YATES fN CAR VIDEO. UPON
RETURNING TO THE OFFICE I SUBMITTED THIS ENHANCED AUDIO RECORDING TO
TRANSCRIPTION.

I SENT GREG KARIM AN E-MAIL INFORMING HIM THAT I HAD RECEIVED THE MEDICAL
EXAMINER REPORT. HE ASKED IF HE COULD GET A COPY OF THE REPORT. I SCANNED
THE REPORT IN THE PR]NTER AND E-MAILED ]T TO ME. FROM MY E-MAII, SYSTEM I
E-MAII,ED THE REPORT TO GREG KARIM. I ALSO E-MAILED RANGER CODY MITCHELI, A
COPY OF THE REPORT. I CALLED DET. CRAIG SMITH WITH TCSO AI{D LEFT A VOICE
MESSAGE ADVISING HIM THAT THE REPORT WAS IN AIVD THAT I COULD E-MAIL IT TO
H]M IF HE NEEDED IT.
I a- 1nL-at-Lv

THE INFORMAT]ON REQUESTED V]A A GRAND .]URY SUBPOENA FROM SPRINT WAS
RECEIVED.

2 -3 -1-O

] TALKED WITH RODNEY
SATTERWHITE YORK AND
MORNING OF 12-28-10.

2-4-L0

ON THIS DATE
HE SIGNED A

2-5-L0

ON THIS DATE
EXAM]NATION.

2-8-10

'JONES AND HE STATED THAT HE DID NOT KNOW KIMBERLY
HAD NOT RECEIVED A PHONE CALL FROM HER PHONE ON THE

I GAVE SGT. WALKER WITH IA A COMPLETE COPY OF THE CASE JACKET.
RELEASE FORM WHICH WAS PLACED IN THE CASE .JACKET.

GREG KARIM NOTIFIED ME THAT HE HAD COMPI,ETED THE FIREARM
HE SUPPLTED ME WITH A DISC CONTAINING A COPY OF HIS REPORT.

I SUPPLIED CRATG SMITH, TCSO, AND CODY MITCHELL, TEXAS RANGER, WITH A
COMPETE COPY OF THE CASE .TACKET. CRAIG SMITH ASKED ABOUT RELEASING DEPUTY
RAMSEY'S WEAPON AND I TOLD HlM THAT GREG KAR]M WAS DONE W]TH IT AND I VfOULD
WRITE A SUPPLEMENT RELEASING IT. 1 GAVE CRAIG SMITH THE PHONE NUMBER TO
THE EAST SUB EVIDENCE ROOM ALONG WITH THE CASE NUMBER THE SHOTGUN WAS
TURNED IN UNDER.

I TEXT CLAIRE DAWSON-BROWN AND ASKED HER IF I COULD RELEASE THE WEAPON BACK
TO RAMSEY. 1 CHECKED WITH SGT. SHIRLEY AND HE ADVISED I COULD RELEASE THE
WEAPON IF IT WAS APPROVED BY DAWSON-BROWN.

CLAIRE DAWSON-BROWN RESPONDED AND STATED SINCE THAT WAS THE WEAPON USED
TT{AT SHOT ,JAMES SHE WANTED TO KEEP IT UNTIL AT LEAST THE GRAND .JURY HEARS
THE CASE.

Z- IT- LU

ON THIS DATE DEPUTY RAMSEY CALLED ME AND REQUESTED HIS GLOVES BE RETURNED
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TO H]M HER IF DEPUTY RAMSEY'S
GLOVES COULD BE RELEASED TO HIM. SHE STATED THAT DUE TO THE FACT THAT
DEPUTY RAMSEY STATED TI{AT HE FIRED THE SHOTGUN IN BOTH A WRITTEN AI{D VIDEO
STATEMENT SHE SAW NO NEED TO CONDUCT A GSR TEST ON THE GLOVES. SHE ADV]SED
THAT THE GLOVES COULD BE RELEASED BACK TO DEPUTY RAMSEY. T COMPLETED A
SUPPLEMENT STATING THE GLOVES MAY BE REI,EASED AND SE}i:T IT TO APD EVIDENCE
ROOM.

2-L2-LO

I HAVE BEEN NOTIF]ED THAT THE DNA ANALYSIS CONDUCTED IN THIS CASE HAD BEEN
COMPLETED. 1 CHECKED THE SUPPLEMENT SUBMITTED BY ELIZABETH MORR]S. IN
MORRTS SUPPLEMENT SHE CONCLUDED THAT THE BLOOD LOCATED ON BERRYIS GLOVE
CAME FROM JAMES EXCLUDING ANY IDENTTCAL SIBLINGS.

A SWAB WAS TAKEN FROM THE BEER BOTTLE LOCATED IN THE FRONT YARD AND THE DNA
FROM THE SWAB OF THE BOTTLE SHOWS THAT HE IS THE MA.JOR COMPONENT OF THAT
SWAB EXCLUDING ANY IDENTICAL SIBLINGS.

A DNA PROFILE FROM THE STAIN LOCATED ON THE FRONT PORCH SHOWS THAT JAMES IS
THE MA.]OR COMPONENT OF THAT SWAB EXCLUDING ANY IDENTICAL SIBLINGS.

A DNA PROFILE FROM THE SWAB OF THE PISTOL (TAKEN FROM THE TRIGGER, INSIDE
THE TRIGGER GUARD, THE RELEASE BUTTON AND THE GROOVED SIDES OF THE SL]DE)
IS CONSISTENT WITH A MIXTURE OF DNA. .fAMES CAN NOT BE EXCI,UDED AS A
CONTR]BUTOR TO THE STAIN. THE PROBABILITY OF SELECTING AN UNRELATED PERSON
AT RANDOM VIHO COULD BE A CONTRIBUTOR TO THE SWAB IS 1 IN 175,600 FOR
CAUCASIANS, ]- IN 90,660 FOR BLACKS AND 1IN 31-5,]-OO FOR HISPAN]CS.

A DNA PROFTLE FROM THE SWAB OF THE GRIPS OF THE PISTOL IS CONSISTENT WITH A
MIXTURE OF AT LEAST THREE INDIVIDUALS. JAMES CAN NOT BE EXCI,UDED AS A
CONTRIBUTOR. THE PROBABTLITY OF SELECTING AN UNREI,ATED PERSON AT RANDOM
WHO COULD BE A CONTRIBUTOR TO THIS STAIN IS 1 ]N 179 FOR CAUCASIANS, 1 IN
189 FOR BI,ACKS AND 1 ]N 355 FOR HISPANICS.

2-22-LO

ON 2-1-9-10 OFC BERRY CALLED ME IN RESPONSE TO AN E-MAIL I SENT REQUESTING A
PHONE CALL FROM HIM. T ASKED OFC BERRY ABOUT.JAMES' DRIVERS LICENSE. OFC
BERRY STATED HE FOUND IT IN .JAMES' FRONT SHIRT POCKET. HE STATED WHILE HE
WAS PERFORMING CPR THE DL CAME OUT OF .TAMES SHIRT POCKET. OFC BERRY STATED
THAT WHEN HE FOUND THE DRIVERS LICENSE HE FELT TT WAS STRANGE BECAUSE HE
FELT CARRYTNG A DRIVERS LICENSE TN A SHIRT POCKET AT 3AM WHEN THE PERSON
WAS HOME DTDNIT SEEM NORMAL FOR HIM. OFC BERRY STATED ]T WAS AT THIS POINT
THAT HE FIRST THOUGHT THAT .fAMES MAY HAVE WANTED TO COMMIT SUICIDE WHEN HE
CAME OUT OF THE HOUSE.

I CALLED RODNEY .]AMES AND ASKED IF I COULD COME BY FOR HTM TO SIGN A
WRITTEN STATEMENT. HE STATED HE WOULD BE WILLING TO DO TTIAT BUT WANTED TO
CLEARIFY TIIAT HE WAS rN TOI^IN ON L2-28-O9. HE STATED HE STILL DOES NOT
REMEMBER RECEIVING A PHONE CALL FROM YORK OR .TAMES. HE ADVISES THAT HE
DOES NOT KNOW THAT MANY AFRICAN AMERICAN PEOPLE AND DOESN'T KNOW EITHER
YORK OR ,JAMES. WE SET UP AN APPOINTMENT FOR HIM TO SIGN HIS STATEMENT ON
!2-24-09 AROUND 3PM.

TESS SHERMAN SUPPLIED ME WITH A COPY OF THE TIME LINE TO BE REVIEWED. IT
CONTAINED THE TIME LINE FOR OFC BERRY, OFC CARTER, DEPUTY RAMSEY, APD CAD
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3-3-10

A CANVAS OF JOHNNY WEISMULLER AND THE AD.fOINING STREETS WAS CONDUCTED
WITHIN A COUPLE DAYS OF THE SHOOT]NG. IF NO ONE ANSWERED THE DOOR AT THE
TIME OF THE CANVAS A FLYER WAS LEFT AT THE RESIDENCE REQUESTING THEY
CONTACT US IF THEY HAD INFORMATION REGARDING THE SHOOTING. WE RECEIVED
SEVERAL PHONE CALLS FROM THE FLYERS AND TOOK STATEMENTS FROM THOSE WHO

CONTACTED US. IF SOMEONE WAS CONTACTED BUT WE WERE UNABLE TO CONTACT THEM
FOR A FOLLOW UP WRITTEN STATEMENT ANOTHER FLYER WAS LEFT AT THEIR RESIDENCE
REQUESTING THEY CALL US. THE NEWS WAS ALSO MONITORED FOR POTENTIAL
WITNESSES AND ONE WITNESS WAS LOCATED AND A WRITTEN STATEMENT V{AS OBTAINED
FROM HIM.

THE CANVAS SPREAD SHEET WILL BE SCANNED INTO THE OFFENSE REPORT.

Follow Up#2
Assignment Information

Assigned to AP2512 - HAVENS, DOUGLAS A Rank: DETECTIVE
Org unit: SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Capacity : SUPPLEMENTAL
Assigned on Dec-29-2009 (Tue.) 1008 by AP2SL2 - HAVENS, DOUGLAS A
Report due on Jun-27-2010 (Sun.)

Submission Information
Submitted on Feb-18-2010 (Thu.)
Checked by : AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Approved on Mar-08-2010 (Mon.) by APl378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Follow Up completed : YES

Related text page(s)

Document: SUPPLEMENIS
AuLhor z AP25L2 - IIAVENS, DOUGLAS A

Subject.: OIS Inquiry Support
Related date/time : Dec-30-2009

- ^ /^^ /^^^^LZ/26/ZVVYi

AT APPROXIMATELY 3:3OAM ON t2/28/20Q9, r RECETVED NOTTFICATION VrA PAGER
FROM SIU SUPERVISOR SGT R SHIRLEY REGARDING AND OFFICER INVOI,VED SHOOTING
AT ]-]-815,IOHNNY WEISMULLER. SGT SHIRLEY INSTRUCTED ME TO RESPOND TO THE SIU
OFFICES IN ORDER TO OBTAIN STATEMENTS AND CONDUCT INTERVIEWS.

UPON ARRIVAL AT THE CITY OF AUSTIN ''MOTOROLA BUILDING'" I AWAITED WORD ON
WITNESSES. SGT SH]RLEY INFORMED ME VIA TELEPHONE TTIAT APD VICTIM SERVICE
COUNSELOR CONSTANCE GEERHART WOULD TRANSPORT THE GIRLFRIEND OF THE SUB,JECT
SHOT BY POLICE TO THE MOTOROI,A BU]LDING. l SET UP INTERVIEW ROOM #]- TO
RECEIVE HER.

SHORTLY AFTER CONSTANCE ARRIVED W]TH THE WITNESS, SHE INFORMED ME THAT A
NUMBER OF FAMILY MEMBERS FIAD COME DOWN WITH HER. THE WITNESS WAS IDENTIFIED
TO ME AS KTMBERLY SATTERWHITE. PRIOR TO MY SPEAK]NG W]TH KIMBERLY,
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COUNSELOR THAT THE DECEASED BOYFRTEND I{AD A TR]AL DATE SET FOR JANUARY 2O].0
ON AN INDECENCY WITH CHILD CHARGE. KIMBERLY HAD EVIDENTLY INDICATED THAT
THE DECEDENT TOLD HER HE FIAD NO INTENTION OF MAKING THIS COURT APPEARANCE.

A COUPLE OTHER VICTIM SERVICE COUNSELORS HAD PRECEDED CONSTAIICE TO THE
MOTOROLA BUILDING. THESE COUNSELORS INDICATED TO ME THAT MOST OF THE FAMILY
MEMBERS ACCOMPA}TY]NG KIMBERLY SEEMED CALM AND CORDIAL; HOWEVER, KfMBERLY'S
FATHER, LATER IDENTIFIED AS RUBEN SATTERWHITE, APPEARED AGITATED AT THE
SCENE AND SEEMED TO OPPOSE ANY COOPERATTON WITH POLICE. THEY EXPRESSED SOME
CONCERN ABOUT THE POSSIBILITY OF RUBEN CAUSING A DISTURBANCE. I CALLED FOR
PATROL SUPPORT, WHICH ARRIVED IN SHORT ORDER. I IIAD REQUESTED PATROL ENTER
THROUGH THE BACK ENTRANCE SO AS NOT TO ALERT THE FAMILY, WAITING IN THE
CENTRAL LOBBY, OF THEIR PRESENCE. I F{AD OBSERVED THE FAMILY UP TO THAT
POINT AND SAW ABSOIJUTELY NO S]GN WHATSOEVER OF ANY TNCLINATION TOWARD
UNREST, ALTHOUGH I DID OBSERVE RUBEN EXHIBITING SIGNS THAT HE WAS NOT
REALLY HAPPY WITH THE WHOLE SITUATION. THIS SEEMED UNDERSTANDABLE UNDER THE
CIRCUMSTANCES. I RELEASED PATROIJ FROM THE SCENE, GIVEN THAT T OBSERVED NO
SIGNS THAT THETR INTERVENTION WOULD BE REQUIRED.

VICTIM SERVICE ESCORTED KIMBERLY TO INTERVIEW ROOM #]-. KIMBERLY INFORMED ME
THAT SHE WOULD NOT MAKE A STATEMENT UNTIL SHE HAD CONSULTED WITH HER
FATHER. AS HER COOPERATTON IN TH]S MATTER WAS ENTIRELY VOI,UNTARY IN NATURE,
I SAW NO REASON TO REFUSE THIS DEMAND. I TOOK KIMBERLY BACK OUT TO THE
BREAKROOM AREA, WHERE SHE MET WITH RUBEN AND THEIR MINISTER. THE MINISTER
]DENTIFIED HIMSELF TO ME AS ARTHUR MCDONAI,D. AS THE LENGTH OF THEIR
CONSULTATTON CONTINUED TO GROW, T DECIDED TO CUT OFF THE RECORDINGS FOR THE
INITIAL CONTACT (DVD VIDEO AND DIGITAL AUDIO). THESE RECORDINGS WERE
RETAINED FOR THE CASE FILE.

AFTER SOME TIME, KIMBERLY INFORMED ME THAT SHE HAD DECIDED TO MAKE A
STATEMENT; HOWEVER, SHE TNSISTED THAT RUBEN ATTEND THE INTERVIEW WTTH HER.
THIS V'IAS A CONDITION OF MAKTNG A STATEMENT. AGAIN, HER COOPERATION WAS
ENTIRELY VOLUNTARY AND ] SAW NO MECHANISM AVAT],ABLE THAT WOULD AI,LOW ME TO
REFUSE THIS REQUEST AND STILL OBTA]N HER STATEMENT. ] DlD FEEL CONCERN TI-IAT
KIMBERLY WOULD NOT BE ENTTRELY FORTHCOMING WITH HER FATHER PRESENT BECAUSE
SHE MIGHT FEAR HIS DISAPPROVAL OVER HER TOLERATTNG ACTIONS BY THE BOYFRIEND
(ROGER JAMES) THAT HE CONSIDERED UNNACCEPTABLE. T DO NOT KNOW WHETHER THIS

WAS A FACTOR. RUBEN DID NOT ACTIVELY INTERFERE IN THE INTERVIEW ]N ANY WAY
THOUGH. HE PRETTY MUCH SPOKE ONLY WHEN ASKED ABOUT SOMETHING. KIMBERLY
IDENTIFTED HERSELF AS KIMBERLY SATTERWHITE YORK. T OBTAINED A SWORN
STATEMENT IN WRITING FROM KIMBERLY. THE INTERVIEW WAS RECORDED ON DVD VIDEO
AND DIGITAL AUDIO. REFER TO STATEMENT AND RECORDINGS FOR SPEC]FIC
INFORMATION FROM KIMBERLY. RUBEN SATTERWHITE (DOB: ) PROVIDED HIS
ADDRESS AS 703 ALETTIA LN, ALONG WITH PHONE NUMBERS (HOME) AND
r ) (CELL) . KIMBERLY PROVIDED HER MOTHER'S CELL, vtIONE ) AS A
MEANS OF CONTACTING HER WHILE HER OWN PHONE WAS OUT OF POCKET.

AFTER OBTAINING KIMBERLY'S STATEMENT, I CUT OFF THE RECORDINGS AND ALLOWED
KIMBERLY TO GET READY TO LEAVE WITH HER FAMILY. I RECE]VED A CALL FROM SGT
SHIRLEY INDICATING TIIAT INVESTIGATORS AT THE SCENE NEEDED ME TO ASK
KIMBERLY WHETHER SHE WOULD CONSENT TO A SEARCH OF HER RESIDENCE AT 11-8]-5
JOHNNY WEISMULLER LN. f STARTED NEW DVD VIDEO AND DIGITAL AUDIO RECORDINGS.
KIMBERLY SIGNED A WRITTEN CONSENT TO THE SEARCH OF HER RESIDENCE. KIMBERLY
THEN LEFT WITH FAMILY MEMBERS.

AFTER SOME TIME, OFFICERS WHO TIAD SECONDARY INVOLVEMENT IN THE INCIDENT
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STATEMENTS FROM OFFICER CANE, OFFICER MOONEY, CPL YATES, AND SGT HELLMER.

IAD SGT M GUTIERREZ HAD COLLECTED THE PERTINENT CAR CAMERA VHS TAPES FROM

THE PATROL CARS AT THE SCENE. HE SUBSEQUENTLY BROUGHT THEM TO THE MOTOROLA
BUILDING. HE INITIATED THE DUBBING OF A VHS COPY OF THE TAPE OBTAINED FROM

THE PATROL CAR USED BY OFFICER ,JUSTIN BERRY.

OFFICER MICTIAEL CARTER, WHO WAS PRESENT FOR THE SHOOT]NG, ARRIVED I,ATER
THAT MORNING WITH ATTORNEY TOM STRIBLING. AT THE DIRECT]ON OF THE CHIEF OF
POLICE, AND VERTFIED THROUGH SGT SHIRLEY, I ALLOWED MR STRIBLING AI{D
OFFICER CARTER TO REVIEW HIS CAR CAMERA RECORDING PRIOR TO HIS MAKING A
STATEMENT. BECAUSE OF RESOURCE CONSTRAINTS, WE HAD NOT BEEN ABLE TO MAKE A
COPY OF THE CAR CAMERA VIDEOTAPE. WITH THE APPROVAL OF SGT SHIRI,EY, I
ALLOWED THEM TO VTEW THE ORIGINAL VIDEOTAPE. I WAS PRESENT FOR THE REV]EW
IN ORDER TO MAINTAIN OVERSIGHT AND CONTROL OF THE TAPE. AFTER THEY FINISHED
THE VIEWING, I RETURNED THE TAPE TO SGT GUTIERREZ. I THEN OBTATNED A SWORN
STATEMENT IN WRITING. MR STRIBLING WAS PRESENT FOR THE INTERVIEW. 1

RECORDED THE INTERVTEW ON DVD VIDEO AND DIGITAL AUDIO. REFER TO STATEMENT
AND RECORDINGS FOR SPECIFIC INFORMATION FROM OFFICER CARTER.

OFFICER .IUSTIN BERRY, WHO IIAD FIRED HIS SIDEARM DURING THE INCIDENT,
ARRIVED DURING THIS TIME. WHEN THE DUBBING PROCESS FIN]SHED, I ALLOWED
OFFTCER BERRY AND MR STRIBLING TO V]EW THE COPY TAPE. I WAS NOT PRESENT FOR
THIS VIEWING BECAUSE NO CUSTODIAL ISSUES ASSOCIATED WITH EVIDENCE ATTACHED
TO THE COPY TAPE. AFTER THEY FINISHED THE VIEWING, I CONDUCTED AN INTERVIEW
WITH OFFICER BERRY. ON THE ADVICE OF MR STRIBLING, OFF]CER BERRY PLACED
CONDITIONS ON VOLUNTEERING TO INTERVIEW. HE AND MR STRTBLTNG STIPUI,ATED
THAT NO VIDEO RECORDING BE MADE AND NO VTRITTEN STATEMENT BE OBTAINED.
OFFICER BERRY WOULD MAKE HIS STATEMENT ONLY IF AUD]O RECORDING AI,ONE WAS
USED. AS OFFICER BERRY'S COOPERATION WITH SIU WAS STRICTLY VOLUNTARY, I
AGREED TO THESE CONDITIONS. THE INTERVIEW WAS RECORDED ON DIGTTAL AUDTO
ONLY. REFER TO THE AUDIO RECORDING FOR SPECTFIC INFORMATION FROM OFFICER
BERRY.

1,2 / 2e / 2OA9 :

I CONTINUED SUPPORT FOR THE OIS FOLLOW-UP
REQUESTS FOR FORENSIC PROCESSING OF ITEMS

1-) OFC BERRY GLOVES - DNA
2\ OFC BERRY .JACKET - DNA
3) LORCTN PISTOL - DNA & FINGERPRINT
4) BEER BOTTLE - DNA & FINGERPRINT
5) SWABS FROM PORCH P]LLAR - DNA
6) ROGER JAMES REFERENCE SAMPLE - DNA

INQUIRY BY SUBMITTING LIMS
SEIZED PURSUANT TO THIS CASE.

I SPOKE AGAIN WITH KIMBERLY SATTERWHITE YORK VlA TELEPHONE. K]MBERI,Y
INDICATED THAT SHE AMENABLE TO CONSENTING TO EXAMINATION OF HER CELL PHONE,
FOUND ON THE PERSON OF ROGER ,JAMES, AND BUCCAL SWABS TO PROVIDE A REFERENCE
SAMPLE OF HER DNA.

I ACCOMPAN]ED LEAD INVESTIGATOR DETECTIVE S BENN]NGFIELD TO 703 ALETHA LN,
WHERE KIMBERLY WAS STAYING WITH HER PARENTS. K]MBERLY MET WITH US THERE.
DETECTIVE BENNINGFIELD CONDUCTED A BRIEF SECONDARY INTERVIEW TO CI,ARIFY
SOME MATTERS. SHE RECORDED TH]S ON DIGITAL AUDIO. REFER TO RECORDING FOR
SPECIFIC INFORMAT]ON FROM K]MBERLY. KIMBERLY SIGNED WRITTEN CONSENT FORMS
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HAVING A I'IQ{OT'I ON HER FOREHEAD FROM THE STRUGGLE WITH ROGER. DET
BENNINGFIELD HAD ALLOWED FOR A DAY TO PASS TO ALLOW ANY SUCH IN.JURY TIME TO

''BLOOM''. ON THIS DATE, KIMBERLY REPORTED THAT THE SWEI,LING FIAD GONE DOWN

BUT A BRUISE MARK WAS STII,I, VISIBLE. WE OBTAINED ]- OVERAI,L PHOTOGRAPH OF
KIMBERLY ALONG WITH 1. SPECIFIC PHOTOGRAPH OF THE ]N.fURY. THE REMAINING
VISTBLE INJURY, AS POTNTED OUT BY KIMBERLY, CONSISTED OF A SMALL DARK SPOT.
THIS SPOT V'IAS SOMEWIIAT REMINISCENT OF A SQUARE, ABOUT A QUARTER OF AN INCH
ACROSS OR SLIGHTLY LARGER. DET BENNINGFIELD PROCEEDED TO OBTAIN BUCCAL
SWABS, WH]CH SHE THEN PLACED ]NSIDE A STANDARD USPEX'' BOX. I TOOK CUSTODY
OF THE BOX. UPON RETURN TO THE SIU OFFICES, 1 SECURED THE BOX IN MY LOCKED
OFFICE.

12 /30 /2009 :

DETECTTVE H ROBINSON AND I WENT TO THE ESUB ON THIS DATE. 1 SUBMITTED THE
BUCCAIJ SWABS FROM KIMBERLY INTO EVIDENCE VIA DROP BOX # 067. T LATER
SUBMfTTED A LIMS REQUEST FOR DNA PROCESSING ON IT. I ALSO UPLOADED THE 2
PHOTOGRAPHS OF KIMBERLY TO THE SECURE SERVER FOR DIGITAL IMAGERY.

I NEXT TRIED TO OBTAIN KIMBERI,Y'S CELL PHONE, WHICH WAS FOUND ON ROGER'S
BODY. I DISCOVERED THAT THE PHONE WAS LISTED ON THE VERSADEX PROPERTY L]ST
BUT I{AD NOT ACTUALLY BEEN SUBMITTED TO THE EVIDENCE ROOM. FORENSIC D]VISION
SUPERVISOR J PENA HAD LAB STAFF (I FARRELL) FOLLOW ESTABLISHED PROCEDURE TO
OBTAIN THE PHONE FROM ITS TEMPORARY STORAGE IN THE LAB FACILITY. FARRELI,
TURNED THE PHONE OVER TO ME. I TRANSPORTED THE PHONE TO MARVTN GILLEY TN
THE COMPUTER FORENSIC LABORATORY. DET GILLEY INFORMED ME THAT THE PHONE'S
BATTERY WAS DEAD AND HE COUI,D DO NOTHING. NO CHARGER FOR THAT PARTICUI,AR
PHONE APPEARED TO BE AVAILABLE IN THE LAB OR IN THE MOTOROLA BUILDING. DET
H ROB]NSON CALLED A SPRINT STORE AT ]-201 BARBARA JORDAN BLVD. STAFF
INDICATED THAT THEY COULD CTIARGE THE BATTERY PROVIDED WE BROUGHT THE PHONE
TO THEM. UPON ARRIVAL THERE, STAFF REPORTED THEY HAD FOUND A SPARE POWER
ADAPTOR. THEY NO LONGER NEEDED THIS PARTICULAR DEVICE. THE SPRINT STORE
DONATED THTS CHARGER TO THE COMPUTER FORENSIC LAB. I BROUGHT THE PHONE AND
CHARGER BACK TO DET GILLEY FOR EXAMINATION.

LATER IN THE DAY, DET GILLEY TNFORMED ME TFIAT THE PHONE IN QUESTION
APPEARED TO HAVE A PROBLEM. EVEN AFTER CTIARGING FOR AN HOUR, THE PHONE
WOULD DISPLAY A PALM COMPANY LOGO AND APPEAR TO WANT TO START UP BUT WOULD

'JUST KEEP SHOWING THAT SYMBOL. DET GILLEY REPORTED THAT HE HAD NO MEANS TO
EXAMINE ANY DATA ON THE PHONE IF THE PHONE FAILED TO BOOT UP. WE AGREED TO
LET THE PHONE CHARGE OVERNIGHT AND SEE WHETHER ]T WOULD BOOT UP THE
FOLLOWING DAY.

12/3L/2009:

ON THIS DATE, DET GILLEY EXAMINED THE PHONE AND VERIFIED THAT, DESP]TE
CHARGING OVERNTGHT, THE PHONE WOULD NOT BOOT UP. I SPOKE WITH KIMBERLY VIA
TELEPHONE. SHE INDICATED THAT SHE HAD EXPERIENCED SOME PROBLEMS WITH THE
PHONE BEFORE AND SPECULATED TTNT THE BATTERY WAS DRA]NED. ] APPRISED HER OF
OUR EFFORT TO CHARGE THE BATTERY. KIMBERLY THOUGHT THAT, AT THIS POTNT,
SOMETHING MUST HAVE HAPPENED TO THE PHONE, POSSIBLY WHILE ROGER ,fAMES fiAD
IT. SHE INDICATED SHE WOULD TAKE IT TO A SPRINT REPAIR LOCATION AFTER SHE
GOT THE PHONE BACK.

AT THIS POINT, THE PHONE HAD NO EVIDENTIARY VALUE. DET GILI,EY HAD TOI,D ME
TFIAT HE COULD NOT EXAMINE IT WTTHOUT IT BOOTING UP. I ALREADY HAD
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DISTR]CT ATTORNEY CI,AIRE DAWSON-BROWN TO RETURN THE PHONE AFTER EXAMINATION.

I PROCEEDED TO 703 ALETHA LN AND MET WITH KIMBERLV cl{opTT,rr AFTER 1l"AM.
KIMBERLY VIEWED A DL PICTURE OF ROYDEL JAMES YOE AND
VERIFIED THAT THIS WAS THE ROYDEL WITH WHOM SHE WAS SPEAKING WHEN ROGER
JAMES INTERRIIPTED HER ON THE NIGHT ]N QUESTION. KIMBERLY PROVIDED HIS PHONE
NUMBER AS SHE ALSO REPORTED THAT ROGER JAMES WAS R]GHT HANDED AS
FAR AS SHE KNEW. KIMBERLY SIGNED AN SIU RELEASE FORM FOR THE PHONE.

0L/04/20t0:

ABOUT 9:2OAM, I CALLED THE PHONE NT]MBER KIMBERLY HAD PROVIDED FOR ROYDEL
YOE AND LEFT VOICE MA]L ASKING THAT HE CALL ME.

I SENT AN E-MAIL REQUEST TO NICOLE WAGGONER AT THE DA OFFICE FOR SUBPOENAS
TO OBTAIN THE EMS "RUNSHEET" AND RECORDS FROM SPRTNT FOR KIMBERLY'S CELL
PHONE. NICOLE LATER CAIJIJED ME TO TNFORM ME TFIAT SHE DOES NOT HANDI,E
suBpoENA REQUESTS FOR OrS TNCTDENTS. THESE cO THROUGH NORMA HTLBIG, WHO HAD
HELPED ME ON PAST OCCASIONS.NICOLE HAD FORWARDED MY REQUEST TO NORMA.

or/ o6 / 20to I

HAVING HAD NO SUCCESS REACHING ROYDEI, YOE VIA TELEPHONE, FELLOW SIU
DETECTIVE C ROGERS AND I PROCEEDED TO HlS I,IKELY ADDRESS AT 171-1. RUTLAND DR
#128. AFTER SOME REPEATED KNOCKING AT THE DOOR, ROYDEL OPENED THE DOOR AND
MET WITH US. 1 RECOGNIZED HIM AS ROYDEL FROM HIS ID CARD PICTURE AND
TMAGEBANK PICTURE.

I RECORDED THE BRIEF CONVERSAT]ON ON DIGITAL AUDIO. REFER TO RECORDING FOR
SPECIFIC INFORMATION FROM ROYDEL. ROYDEL AGREED TO COME TO THE SIU OFFICES
AT ABOUT 8AM ON FR]DAY OL/08/2OLO IN ORDER TO SWEAR OUT A STATEMENT.

ot/a8/20L0:

ROYDEL YOE FATLED TO SHOW FOR HIS APPOINTMENT. I CALLED HIS PHONE ABOUT
1OAM AND LEFT ANOTHER VOICE MAIL ASKING THAT HE CALL ME BACK.

0a/t2/201a:

ROYDEL YOE HAD CONTACTED FELLOW SIU DETECTTVE C ROGERS AI{D SCHEDULED A NEW
APPOINTMENT FOR 12 NOON ON THIS DATE. ROYDEL AGAIN FAILED TO SHOW A}TD WE

RECEIVED NO CAIJLS FROM HIM. I CALLED H]S PHONE AGAIN AND LEFT ANOTHER VOICE
MAIL ASKING THAT HE CALL TO SCHEDULE A NEW APPOINTMENT. I INFORMED HIM TI{AT
WE COULD EVEN ARRANGE TO MEET HIM SOMEWHERE.

0L/L4/2A10:

ROYDEL YOE CALLED AND SET UP A NEW APPO]NTMENT FOR SOMETTME IN THE VICINITY
OF 1-2:30PM TO 1:00PM ON FRIDAY 01,/1,5/20L0.

I PICKED UP THE SUBPOENAS FOR THE EMS RUNSHEET AND FOR THE SPRINT RECORDS
ON KIMBERLY YORK'S PHONE. I SENT OUT THE EMS SUBPOENA TO CUSTODIAN OF
RECORDS ERMINIA IIMIIIAJIE'I LOPEZ VIA E-MAIL. I SENT A FAX COPY OF THE SPR]NT
SUBPOENA TO THE SPRINT SUBPOENA COMPLIANCE OFFICE.

01/!5/2otol
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ROYDEL YOE ARRIVED FOR HIS APPO]NTMENT. I OBTAfNED A SWORN STATEMENT FROM

HIM VERIFYING TFIAT HE WAS ON THE PHONE W]TH KIM WHEN HE HEARD A MAIJE VOICE
ASK WHOM SHE WAS TAI,KING TO. KIM SAID SHE WOULD CALL ROYDEI, BACK AND HUNG

UP. I RECORDED THE INTERVIEW ON DVD VIDEO AND DIGITAL AUDIO. I HAD PREPARED
PART OF ROYDEL'S STATEMENT, BASED ON OUR CONVERSAT]ON AT HIS APARTMENT,
AHEAD OF TIME. I HAD PUT THE DATE OF HIS ORIG]NAL EXPECTED APPOINTMENT ON

THE FORM (OI/08/20].0). WHEN f UPDATED THE STATEMENT FOR HfM TO SIGN ON THIS
DATE, I NEGLECTED TO UPDATE THE DATE I TOOK THE OATH. I MADE A PEN AND INK
CORRECTION ON THE STATEMENT TO REFLECT THE CORRECT SWEARING DATE.

IN OFFICER BERRY'S INTERVIEW, HE MENTIONED SEEING ROGER.JAMES'S DL STICKING
OUT OF A trPOCKETtr AS HE STARTED ADMINISTERING CPR. THIS RA]SED SOME K]ND OF

SUSPICION IN OFFICER BERRY'S MIND BUT HE DID NOT ELABORATE ON 1T AT THE
TIME OF THE INTERVIEW. ON THIS DATE, I SENT E-MAIL TO CLEAT/APA ATTORNEY
TOM STRIBLING ASKING HIM TO CONSULT WITH OFFICER BERRY AND ASK WHICH POCKET
HE WAS REFERRING TO AND WHAT THIS OBSERVATION CAUSED HIM TO SUSPECT. MR

STRIBLING REPLIED THAT HE WOULD DO SO AND GET BACK TO ME THE FOI,LOWING WEEK.

ot/27/20L0:

oN 0t/26/2QL0, SPRTNT SENT THE SUBPOENAED RECORD VIA E-MArL. r PROVIDED
THIS TO LEAD INVESTIGATOR DETECTIVE S BENNINGF]ELD ON THIS DATE. DET
BENNINGFIEI,D PO]NTED OUT TTIAT ATTORNEY TOM STRIBLTNG HAD NOT RESPONDED TO
ouR spEcrFrc QUESTIONS FOR OFFTCER BERRY. r SENT E-MArIr TO MR STRTBLTNG ON

THIS DATE ASKING WHETHER HE HAD GOTTEN A CHANCE TO POSE THE QUESTIONS TO
OFFICER BERRY.

02/a3/20t0:

BASED ON INFORMATION FROM THE SPRINT RECORDS FOR KIMBERLY'S PHONE, I CALLED
AND SPOKE WITH MILTONIA IITOI{YAII HICKS. TONYA TOLD ME SHE WAS A FRIEND OF
KIMBERLY SATTERV{HITE YORK. TONYA WAS ASI,EEP THE NIGHT TYRONE GOT SHOT. SHE
EVENTUALLY RECEIVED NOTIFICATION OF THE INCIDENT AFTER ABOUT 5:30AM. SHE
CHECKED HER PHONE AITD FOUND 2 CALLS FROM KIMBERLY'S PHONE THAT CAME IN
RIGHT AROUND 3:25AM AS BEST SHE COULD RECALL. THEY SHOWED UP ONLY AS
I'MISSED CALLS''. SHE FOUND NO VOICE MAIL MESSAGES ASSOCIATED WITH THE CALLS.

I RECORDED THIS PHONE INTERVIEW ON DIGITAL AUDIO.

I DISCUSSED TONYAIS INFORMATTON WITH LEAD INVEST]GATOR DETECTIVE S

BENNINGFIELD. DET BENNINGF]ELD REQUESTED THAT I OBTAIN A SWORN STATEMENT
FROM TONYA DOCUMENTING WTIAT SHE HAD TOLD ME VIA TELEPHONE. I CALLED TONYA
AGAIN. SHE WAS OUT RI/NNING ERRANDS AT THE TIME BUT EXPECTED TO HAVE
RETURNED TO HER RESIDENCE BY 2:30PM. I AGREED TO STOP BY THERE SO SHE COULD
SIGN A SWORN STATEMENT REFLECTING A WHAT WE DISCUSSED VIA TEI,EPHONE.

FELLOW STU DETECTIVE C ROGERS AND I ACTUALLY ARR]VED AT TONYA'S HOUSE ABOUT
2:45PM OR SO. I EXPLAINED THE STATEMENT FORM TO TONYA, WHO REVIEWED HER
STATEMENT AND SIGNED 1T. I RECORDED THE BRIEF STATEMENT SIGNING INTERVIEW
ON D]G]TAL AUDTO.

a2/:-8/2oLol

APA ATTORNEY TOM STRTBLING HAD NOT SENT THE PROMISED RESPONSE TO MY E-MAIL
INQUIRY. DETECTIVE BENNINGFIELD AND I ENDED UP CONSULTING WITH HIM DIRECTLY
WHEN HE CAME TO THE SIU OFFICES ON 02/09/20].0 FOR AN UNRELATED MATTER. MR
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OFFICER BERRY DIRECTLY WITH THE SPECIFIC QUESTTONS INVOLVED, WHICH
DETECTIVE BENNINGFIELD IND]CATED SHE WOULD DO.

INITIAIJ INQUIRY SUPPORT HAS BEEN COMPLETED AT THIS TIME.

Follow Up # 3
Assignment Information

Assigned to AP5834 - DANNENMAIE& LAURA Rank: CIVILIAN
org unit: vICTIM SERVICES (FAMILY VIOLENCE)
Capacity : VICTIM ASSISTANT
Assigned on Dec-29-2009 (Tue.) 1604 by AP3732 - CLARK, KACHINA
Report due on Jan-28-2010 (Thu.)

Submission Information
Submitted on Jan-08-2010 (Fri.)
Approved on Jan-18-2010 (Mon.) by AP3732 - CLARK, KACHINA
Follow Up completed: YES

Related text page(s)

Document: INITIAL REPORT
Al-rThOT: AP5834 - DANNENMAIER, LAURA

Subject: vietim contact
Related date/time : ilan-28-2010

ON THIS DATE I, LAURA DANNENMA]ER AP5834, WAS CONTACTED BY KIM YORK. WE

DISCUSSED HER CVC APPLICATION.

NOI

Document: VICTIM SERVICES
Author: AP5834 - DANNENMAIER, LAURA

Subject: contact with Kim York
Related date/time :,fan-05-2010

ON THIS DATE I, LAURA DAI{NENMAIER AP5834, CONTACTED VICTIM KIM YORK FOR
FOLLOW UP SERVICES AT THE REQUEST OF MY SUPERVISOR.

] INTRODUCED MYSELF AND EXPIIAINED THAT WAS CALLING TO FOI,LOW UP AND PROVIDE
]NFORMATION ABOUT COUNSELING AND RESOURCES. WE D]SCUSSED TRAUMA SYMPTOMS
SHE IS EXPERIENCING. I PROVIDED SUPPORT AND ENCOURAGEMENT. I NORMALIZED HER
FEELINGS OF CONFUSION, SADNESS, ANGER AND GRIEF. I PROVIDED INFORMATION
ABOUT HOW TO ALLEVIATE SYMPTOMS SHE IS EXPERIENCING. I PROVIDED APPROPRIATE
COUNSELING REFERRALS TO SAFEPLACE AND CAPITAL AREA MENTAL HEALTH. I
DISCUSSED CR]ME VICTIM'S COMPENSATION WITH HER FOR ASSISTANCE WITH
RELOCATION. I MADE AN APPO]NTMENT To MEET HER O1l08/10 TO ASSIST W]TH THE
APPLICAT]ON.

AFTER SPEAKING WITH YORK T CONTACTED CVC TO VERIFY ELTGTBILITY
REQUIREMENTS.

1 IJEFT A MESSAGE AT SAFEPLACE FOR THE DIRECTOR OF COUNSELING SERVICES SO
THAT 1 COULD ADVOCATE FOR THE VICTIM.
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ON THIS DATE I ASSISTED YORK IN
HOME OF HER MOTHER.

I REMAIN AVAILARLE TO ASSIST.
NOI

COMPLETING AN APPLICATION FOR CVC AT THE

Follow Up # 4
Assignment Information

Assigned to AP3958 - ROBINSON, HEATHER
Org unit : SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Capacity : SUPPLEMENTAL
Assigned on Dec-30-2009 (Wed.) 0810 by AP3958 - ROBINSON, HEATHER
Report due on Jan-29-2010 (Fri.)

Submission Information
Submitted on Jan-20-2010 (Wed.) 0801
Checked by : APl378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Approved on Feb-01-2010 (Mon.) by AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Follow Up completed : YES

Related text page(s)

Document: SUFPLEMENIS
Author: AP3958 - ROBINSON, HEATHER

Related date/time: Dee-30-2009 0811
ON L2/28/09 AT AROUND 6:30AM I wAS CALLED BY DET. ROGERS CONCERNING TH]S
TNCIDENT. DET. ROGERS STATED THAT SEVERAL WITNESSES AND OTHER INVOLVED
PERSONS WERE HEADED TO THE OFFICE FOR STATEMENTS. I ADVISED DET. ROGERS
THAT I WOULD BE EN-ROUTE TO THE OFFICE SHORTLY-

AT 7:1.5AM I ARRIVED AT THE OFFICE. I WAS QUICKI,Y BRIEFED ABOUT THE
INCIDENT BY DET. ROGERS. DET. FIAVENS WAS CONDUCTING AN I}flTERVIEW AT THAT
TIME WITH K]MBERLY SATTERWHITE. OFFICERS MOONEY AND JOHNSON ARRIVED AND 1
SPOKE WITH OFFICER MOONEY IN MY OFFICE. MY INTERVIEW WITH OFF. MOONEY WAS
AUDIOTAPED. A WR]TTEN STATEMENT WAS COMPLETED BY OFF. MOONEY AS WELI,. THE
WRITTEN STATEMENT WAS TIANDED OVER TO DET. HAVENS. THE AIJDIO OF THE
STATEMENT WAS COPIED ONTO A CD AND IT WAS UPLOADED ]NTO TRANSCRIPT]ON. THE
AUDIO CD WAS PLACED INTO THE NOTEBOOK. THE FOLLOWTNG IS A BRIEF SUMMARY OF
MY INTERVIEW (SEE THE CD FOR EXACT WORDING AND DETAILS):

OFFICER MOONEY STATED TI{AT HE ARRIVED ON SCENE AFTER SHOTS WERE FTRED. HE
RAN UP TO THE FRONT OF THE HOUSE AND COULD SEE H6O]. PERFORMING CPR ON A
BLACK MALE SUBJECT. OFF. MOONEY COULD SEE BLOOD ON THE FRONT OF THE MALE'S
SHIRT. OFF. MOONEY ASKED WHERE THE GUN WAS AITD HE WAS TOLD IT WAS IN THE
BUSHES BY THE MALE SUBJECT'S FEET. HE WAS ADVISED NOT TO TOUCH IT. OFF.
MOONEY THEN WENT INSIDE TO CLEAR THE HOUSE WITH D6O3 AND A TRAVIS COUNTY
DEPUTY. THE DEPUTY HAD A LONG GUN ACROSS HIS CHEST.

THE HOUSE WAS CI,EARED AND OFF. MOONEY WENT OUTSIDE AND ASS]STED IN PUTTING
UP CRIME SCENE TAPE. HE STOOD ON THE PERIMETER OF THE SCENE AND NOTICED
THAT FAMILY MEMBERS ARRTVED RIGHT AFTER THE INCIDENT OCCURRED. OFF.
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ON 12 /28 T ALSO ]NTERVIEWED SGT. J. HELLMER. MY TNTERVIEW WITH SGT.
HELLMER WAS AUDIOTAPED. A WRITTEN STATEMENT WAS COMPLETED BY SGT. HEI,LMER
AS WELL. THE WRITTEN STATEMENT WAS TANDED OVER TO DET. HAVENS. THE AUDTO
OF THE STATEMENT WAS COPIED ONTO A CD AND IT WAS UPLOADED INTO
TRANSCRIPTION. THE AIIDIO CD WAS PLACED INTO THE NOTEBOOK. THE FOLLOWING
IS A BRIEF SUMMARY OF MY INTERVIEW (SEE THE CD FOR EXACT WORDTNG AND
nEmn Ti 

^ 
\

IJI! IfI-L !D I :

SGT. HELLMER RESPONDED TO THIS INCIDENT SINCE HE IS THE HENRY 6OOIS
SUPERVISOR AND HIS OFFICERS WERE DISPATCHED TO THIS CALL. HE HEARD OVER
THE RADIO THERE WAS A BARRICADED SUBJECT AND PUT HIMSELF ENROUTE. WHEN HE
ARRIVED ON SCENE HE SPOKE BRIEFLY WITH OFF. CARTER. OFF. CARTER STATED
THAT THE SUSPECT EXITED THE FROMT DOOR WTTH A HANDGUN. OFF. BERRY AND THE
TRAVIS COUNTY DEPUTY FIRED THEIR WEAPONS AT THE SUSPECT.

SGT. HELLMER STATED TTIAT HE THEN WALKED OVER TO THE SUSPECT. EMS AND AFD
WERE TREATING HIM, BUT HE WAS ADVISED THE SUSPECT TIAD BEEN PRONOUNCED DEAD.
SGT. HELLMER THEN ASKED EMS AND AFD TO STEP AWAY FROM THE CRIME SCENE.

SGT. HELLMER STATED THAT HE THEN BRIEFLY INTERVIEWED OFF. BERRY IN FRONT OF
HIS PATROL CAR. THE MVR WAS RUNNING. OFF. BERRY INFORMED HIM THAT HE FTRED
ONE SHOT. HE WAS NOT SURE ]F HE HIT THE SUSPECT OR NOT. HE STATED TIIAT HE
FIRED THE SHOTS FROM THE NEIGHBOR'S DRIVEWAY. HE WAS NEXT TO THE TRUCKS
THAT WERE IN THE DRIVEWAY.

SGT. HELLMER BEGAN TO LOOK FOR SHELL CASINGS IN THE NEIGHBOR'S DRIVEWAY.
AN EXPENDED SHOTGUN SHELL WAS FOUND ON THE HOOD OF THE GRAY TRUCK. CPL.
YATES POINTED OUT TO HIM THE LOCATED OF THE SUSPECT'S FANDGUN. SGT.
HELLMER OBSERVED THAT ]T WAS A SILVER SEMI-AUTOMAT]C. ]T WAS LYING IN A
BUSH BY THE FRONT PORCH. SGT. HELLMER ALSO OBSERVED A SMALL HOLE IN THE
CONCRETE OF THE HOUSE .JUST UNDERNEATH A BENCH THAT WAS ON THE FRO}fI PORCH.

SGT. HELLMER WENT OVER TO THE NEIGHBOR'S HOUSE TO LET THEM KNOW THAT THEIR
TRUCKS WERE A PART OF THE CRIME SCENE AND THEY WERE NOT TO BE MOVED. SGT.
HELLMER WAS THEN INSTRUCTED TO EXPAND THE CRIME SCENE.

SGT. HELLMER REMOVED OFF. BERRYIS, OFF. CARTER'S, AND HIS OWN I\fi/R TAPES.
HE TIANDED THE TAPES TO DET. VETRANO.

ON L2/28, AT APPROXIMATELY 11AM, I PAGED ]NTERNAL AFFAIRS SGT. MARIO
GUTIERREZ FOR SGT. SHIRLEY REGARDING GETTING A COPY OF OFF. CARTER'S I{VR
FOR CHIEF ACEVEDO.

RIGHT AFTER THIS PAGE, I PAGED CRISIS WORKER JACKIE GARRETT TO SPEAK WITH
HER CONCERN]NG COMMENTS MADE TO HE BY KIMBERLY SATTERWHITE. GARRETT
RETURNED MY CALL AND SHE WAS INTERVIEWED OVER THE PHONE. THTS PHONE CAI,L
WAS RECORDED. THE AUDIO WAS COPIED ONTO A CD AND UPLOADED INTO
TRANSCRTPTTON. THE AUDIO CD COPY WAS PLACED INTO THE NOTEBOOK. SGT.
SHIRLEY WAS UPDATED ON THE STATEMENTS MADE BY GARRETT. GARRETTIS
SUPPLEMENT IN THE VERSADEX SYSTEM WERE SENT TO SGT. SHIRLEY V]A E-MAIL.
DET. BENNINGFIELD WAS LATER BRIEFED ABOUT GARRETT'S STATEMENT. THE
FOLLOWING IS A BRIEF SUMMARY OF MY PHONE CALL WITH GARRETT (SEE THE CD FOR
EXACT WORDING AI{D DETAILS):

GARRETT STATED THAT SHE HEARD OVER THE RADIO THAT SHOTS WERE FIRED. SHE
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ON SCENE AND WENT TOWARDS A PATROL VEHICLE. THE DECEASED GIRLFRTEND WAS

SITT]NG IN THE BACK OF THE VEHICLE. GARRETT COULD SEE A SERGEANT TEI,LING
FAMILY MEMBERS THAT ROGER WAS NOW DECEASED. GARRETT WENT TO SPEAK WITH THE
GIRLFRIEND, KIMBERLY. KIMBERLY ASKED HER WHAT WAS GO]NG ON BECAUSE SHE
COULD SEE THAT THE FAMILY WAS VERY UPSET. SOME OF THE FAMILY MEMBERS HAD

BEGUN TO CRY AND FALL TO THE GROUND. KIMBERLY ASKED HER TF HE WAS OKAY OR

rF HE WAS DEAD. GARRETT INFORMED HER THAT HE DIED. KIMBERI,Y ASKED FOR HER

MOTHER AND SAID SHE WANTED TO HUG HER.

GARRETT ARRANGED FOR KIMBERLY TO HUG HER MOTHER. SHE MADE SURE THAT
KIMBERLY AND HER MOTHER DID NOT SPEAK DURING THIS TIME. THE OTHER FAMTLY
MEMBERS BEGAN WAI,KING TOWARDS THEM SO GARRETT ASKED KIMBERI,Y TO SIT BACK IN
THE VEHICLE.

GARRETT BEGAN TO SPEAK TO KIMBERLY. KIMBERLY TOLD HER THAT SHE TRIED TO
WARN HIS FAM]IJY ALL DAY. SHE SAID THAT SHE KEPT TRYING TO CALL HIS FAMIIJY
BECAUSE HE WAS ACTING CRAZY. SHE SAID THAT HE WAS OUT OF CONTROL. SHE
CALLED HTS BROTHER AND HE HUNG UP ON HER. SHE CALLED HIS MOTHER AND HIS
MOTHER TOLD HER TO DO WHAT SHE HAD TO DO. ]F SHE HAD TO CALL THE POLICE ON

HIM THAN THAT'S WHAT SHE NEEDED TO DO. KIMBERLY STATED THAT SHE CALI,ED
OTHER FAMILY MEMBERS AS WELL. KIMBERLY DTD NOT UNDERSTAND WHY THEY DIDNIT
COME OVER. SHE ENDED UP LEAVING THE HOUSE AT ONE PO]NT AND USING A PAY
PHONE SINCE HE TOOK HER CELL PHONE FROM HER. SHE CALLED HIS FAM]LY AGAIN
AND THEN SHE WENT BACK TO THE HOUSE. WHEN SHE WENT BACK INSIDE THERE WAS

AN ALTERCATION AND SHE WAS ASSAULTED BY HIM. GARRETT STATED THAT K]MBERLY
DfD NOT GIVE ANY DETAILS AS TO THE ASSAULT.

KIMBERLY TOLD HER TFTAT SHE THEN CALLED THE POLICE. HE KNEW THAT SHE HAD
CALLED THE POLICE. HE TOLD KIMBERLY THAT IF THE POLICE COME HE 15 NOT
GOING WITH THEM NO MATTER WHAT. THEY WOULD T{AVE TO SHOOT HIM. TF THEY
WANT TO TAKE HIM, THEY WOULD HAVE TO SHOOT H]M. GARRETT ASKED HER ]F HE
WAS DEPRESSED AT ALL AND KTMBERLY STATED THAT HE WAS DEPRESSED AND HE WAS

SUIC]DAL. K]MBERLY TOLD HER THAT THIS HAD BEEN GOING ON FOR THE PAST YEAR
OR SO DUE TO HIS LEGAL PROBLEMS. HlS LEGAL PROBLEMS WERE VERY HARD ON HIM
AND VERY DEPRESSING. HE'D TIAD A HARD TIME COPING WITH THEM.

KIMBERLY KEPT TELLING GARRETT THAT HE MUST OF LEFT A NOTE INSIDE. THERE
MUST HAVE BEEN SOME NOTE INSIDE SINCE HE CAME OUTSIDE WITH A WEAPON. THE
ONLY WEAPON K]MBERLY KNOWS OF INSIDE THE HOUSE WAS HER GUN, AND THE CI,IPS
ARE IN THE GARAGE BUR]ED SOMEWHERE.

KIMBERLY STATED THAT SHE KNOWS HIS FAMILY WILL BLAME HER SINCE THEY HAVE
HAD THEIR DIFFERENCES. THE FAMTLIES HAVE KNOWN EACH OTHER FOR YEARS.

ANOTHER CRISIS WORKER ARRIVED AND KIMBERLY WAS TRANSPORTED TO THE MAIN AT
FIRST, BUT SHE WAS REDIRECTED TO MOTOROLA.

GARRETT STATED THAT SHE HAD MINIMAL CONTACT WITH THE FAMILY MEMBERS. SHE
IIAD THEM STAY IN HER CAR STNCE ]T WAS WARM AND SHE TOOK THEM TO THE EXXON
STATION TO USE THE RESTROOM.

ON 12 /ZA T CONDUCTED AN INTERVIEW WITH WITNESS JENNIFER READ. READ LIVES
TWO HOUSES AWAY FROM THE WHERE THIS INCIDENT OCCURRED. MY INTERVIEW WITH
READ WAS VIDEOTAPED AND SEPARATEIY AUDIOTAPED. THE WRITTEN STATEMENT COULD
NOT BE COMPLETED IN THE INTERVIEW ROOM SO WE MOVED TO AN OFFICE WITH A
COMPUTER. READ'S WRITTEN STATEMENT WAS AUDIOTAPED. READ COMPLETED AND
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PLACED INTO THE NOTEBOOK. THE AUDIO WAS UPLOADED INTO '

WRITTEN STATEMENT WAS PI,ACED INTO THE NOTEBOOK AS WELL.
WAS BRIEFED ABOUT READ'S STATEMENT. THE FOLLOW]NG IS A
READ'S STATEMENT (SEE THE DVD OR AUDIO CD FOR EXACT WOR

READ STATED THAT SHE AND HER HUSBAND HAD JUST RETURNED
lQ 2:45AM FROM THEIR TRIP TO FLORIDA. THEY WERE UNLOAD
HER HUSBAND TOLD HER THAT A SHERIFF'S VEHTCLE HAD JUST
OF THEIR HOUSE AND HE COULD HEAR PEOPI,E TALKING. JENNI
COULD HEAR ONE MALE VOICE AND ONE FEMALE VOICE. SHE TH
AND SAT DOWN ON THE COUCH. AT ONE POINT SHE STOOD UP A
LIVING ROOM WINDOW. SHE COULD SEE A SHERIFF'S DEPUTY I
AND HIS PATROL VEHICLE. SHE BELIEVED HIS OVERHEAD LIGH
COULD HEAR A MALE VOICE AND A FEMALE VOICE, BUT SHE COU
FEMALE. THEIR VOICES WERE MUFFLED. AT AROUND 3AM JENN
COULD HEAR YELLING. JENNIFER STATED THAT THE YELLING W

SHE COULD HEAR ONE SAYING trSHOW ME YOUR [ANDS''. ANOTHE
SOMETHING LIKE ''WHERE DID HE GO?''. SHE COULD HEAR OTHE
BUT COULD NOT MAKE ]T OUT. SHE THEN HEARD TWO GUN SHOT
IT CAME FROM A SMALLER CAL]BER WEAPON AND THE OTHER WAS

THAT SOUNDED LIKE IT CAME FROM A SHOTGUN. JENNIFER AND
AWAY THEIR DOGS IN CRATES AND THEN THEY WENT UPSTAIRS.

.JENNIFER STATED THAT THEY LOOKED OUT THEIR UPSTA]RS WIN
TO HEAR WHAT WAS GOING ON. SHE COUI,D SEE AND AFRICAN-A
STANDING ON THE SIDEWALK. SHE COULD SEE THE SHERIFFIS
FOUR APD VEHICLES. SHE COULD SEE THE APD OFFICERS AS W

AN OFFICER ASKING SOMEONE TO USTART CRISIST. JENNIFER
COME OUT OF THE HOUSE CARRYING WHAT APPEARED TO BE A SH

BACK TO HIS CAR AND PUT THE SHOTGUN AWAY. MANY MORE PC

ARRIVE AND THE SCENE WAS BLOCKED OFF WITH CRIME SCENE T
HER HUSBAND WATCHED FROM THE W]NDOW FOR AWHILE. AN OFF
DOOR EVENTUALLY AND GOT THEIR NAMES.

ON 12/28 I PAGED PIO CPL. S. PERRY AT 1:40PM ABOUT OBTA
MEDIA STORIES RELATING TO THE SHOOTING.

I THEN SAT IN ON A BRTEFING BETWEEN APD SIU, MEMBERS OF

AND A MEMBER FROM THE TRAV]S COUNTY SHERIFF'S OFFICE.
REVIEWED. I WAS ASKED BY DET. BENNINGFIELD TO CONTACT ,l
TO SEE IF SHE WOULD COME TN FOR A WRITTEN STATEMENT. I
OBTAIN A COPY OF OFF. CARTERIS !iVR.

AFTER THE MEETING I CALLED .'ACKIE GARRETT REGARDTNG HEF
WRITTEN STATEMENT. AN APPOINTMENT WAS SCHEDULED FOR ]-2

] THEN CALLED MULI_MEDIA ABOUT THE Ivn/R VIDEOS AND HAVIN
FROM THEM. THIS WORK WAS ALREADY ONGOING AND IT WAS BI
KATHERINE MEADOR. SHE WAS CURRENTLY OFF FOR THE REST C

WOULD BE BACK IN THE MORNING. I SENT MEADOR AN E-MAIL
CELL WHEN SHE GETS IN. I EXPLAINED THAT I NEEDED CARTE
FROM HIS MVR TAPE AND THEN SEPARATED BY MICROPHONE. TT
THE CAR AND ONE ON OFF. CARTER. JACKIE GARRETT WAS BEI
WITH KIMBERLY SATTERWHITE ]N THE BACK OF OFF. GARRETTIS

PE AND AUDIOTAPE
PLACED INTO THE NOTEBOOK. THE AUDIO WAS UPLOADED INTO TRANSCRIPTION. THE
WRITTEN STATEMENT WAS PI,ACED INTO THE NOTEBOOK AS WELL. DET. BENNINGFIELD
WAS BRIEFED ABOUT READ'S STATEMENT. THE FOLLOW]NG IS A BRIEF SUMMARY OF

READ'S STATEMENT (SEE THE DVD OR AUDIO CD FOR EXACT WORDING AND DETAII,S):

READ STATED THAT SHE AND HER HUSBAND HAD JUST RETURNED HOME AROUND 2:3OAM
IQ 2:45AM FROM THEIR TRIP TO FI,ORIDA. THEY WERE UNI,OADING THEIR CAR WHEN

HER HUSBAND TOLD HER THAT A SHERIFF'S VEHTCLE HAD JUST PULLED UP IN FRONT

OF THEIR HOUSE AND HE COULD HEAR PEOPI,E TALKING. JENNIFER STATED THAT SHE

COULD HEAR ONE MALE VOICE AND ONE FEMALE VOICE. SHE THEN WENT BACK INSIDE
AND SAT DOWN ON THE COUCH. AT ONE POINT SHE STOOD UP AND LOOKED OUT HER

LIVING ROOM WINDOW. SHE COULD SEE A SHERIFF'S DEPUTY IN A BROWN UNIFORM
AND HIS PATROL VEHICLE. SHE BELIEVED HIS OVERHEAD LIGHTS WERE ON. SHE

COULD HEAR A MALE VOICE AND A FEMALE VOICE, BUT SHE COULD NOT SEE THE
FEMALE. THEIR VOICES WERE MUFFLED. AT AROUND 3AM JENNIFER STATED THAT SHE

COULD HEAR YELLING. JENNIFER STATED THAT THE YELLING WAS FROM MALE VOICES.
SHE COULD HEAR ONE SAYING trSHOW ME YOUR IANDS''. ANOTHER VOICE SATD
SOMETHING LIKE ''WHERE DID HE GO?''. SHE COULD HEAR OTHER YELLING AS WEIJL,

BUT COULD NOT MAKE IT OUT. SHE THEN HEARD TWO GUN SHOTS. ONE SOUNDED LIKE
IT CAME FROM A SMALLER CALIBER WEAPON AND THE OTHER WAS A LARGER "BOOMtr
THAT SOUNDED LIKE IT CAME FROM A SHOTGUN. JENNIFER AND HER HUSBAND PUT
AWAY THEIR DOGS IN CRATES AND THEN THEY WENT UPSTAIRS.

.JENNIFER STATED THAT THEY LOOKED OUT THEIR UPSTA]RS WINDOW AND OPENED IT UP

TO HEAR WHAT WAS GOING ON. SHE COUI,D SEE AND AFRICAN-AMERICAN WOMAN

STANDING ON THE SIDEWALK. SHE COULD SEE THE SHERIFF'S VEHICLE AND THREE TO

FOUR APD VEHICLES. SHE COULD SEE THE APD OFFICERS AS WEIJL. SHE COULD HEAR

AN OFFICER ASKING SOMEONE TO USTART CRISIST. JENNIFER OBSERVED THE DEPUTY
COME OUT OF THE HOUSE CARRYING WHAT APPEARED TO BE A SHOTGUN. HE WALKED
BACK TO HIS CAR AND PUT THE SHOTGUN AWAY. MANY MORE POI,ICE CARS STARTED TO

ARRIVE AND THE SCENE WAS BLOCKED OFF WITH CRIME SCENE TAPE. JENNIFER AND

HER HUSBAND WATCHED FROM THE W]NDOW FOR AWHILE. AN OFFICER CAME TO THEIR
DOOR EVENTUALLY AND GOT THEIR NAMES.

ON 12/28 I PAGED PIO CPL. S. PERRY AT 1:40PM ABOUT OBTAINING COPIES OF ALL
MEDIA STORIES RELATING TO THE SHOOTING.

I THEN SAT IN ON A BRTEFING BETWEEN APD SIU, MEMBERS OF THE TEXAS RANGERS,
AND A MEMBER FROM THE TRAV]S COUNTY SHERIFF'S OFFICE. TH]S INCIDENT WAS

REVIEWED. I WAS ASKED BY DET. BENN]NGF]ELD TO CONTACT .]ACKIE GARRETT AGAIN
TO SEE IF SHE WOULD COME TN FOR A WRITTEN STATEMENT. I WAS ALSO ASKED TO

OBTAIN A COPY OF OFF. CARTERIS !iVR.

AFTER THE MEETING I CALLED .'ACKIE GARRETT REGARDTNG HER COMTNG IN FOR A
WRITTEN STATEMENT. AN APPOINTMENT WAS SCHEDULED FOF. L2/29 AT NOON.

] THEN CALLED MULI_MEDIA ABOUT THE IvrVR VIDEOS AND HAVING THE AUDIO RIPPED
FROM THEM. THIS WORK WAS ALREADY ONGOING AND IT WAS BEING DONE BY
KATHERINE MEADOR. SHE WAS CURRENTLY OFF FOR THE REST OF THE DAY, BUT SHE
WOULD BE BACK IN THE MORNING. I SENT MEADOR AN E-MAIL TO CALI, ME ON MY

CELL WHEN SHE GETS IN. I EXPLAINED THAT I NEEDED CARTER'S AUDIO RIPPED
FROM HIS MVR TAPE AND THEN SEPARATED BY MICROPHONE. THERE TS ONE MIC IN
THE CAR AND ONE ON OFF. CARTER. JACKIE GARRETT WAS BEI,IEVED TO BE SPEAK]NG
WITH KIMBERLY SATTERWHITE ]N THE BACK OF OFF. GARRETT'S PATROI, CAR. THIS
AUDIO NEEDS TO BE ISOLATED AND REVIEWED DUE TO CRITICAL STATEMENTS MADE BY
SATTERWHITE.
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IN THE MORNING OF 1,2/29 I SPOKE WITH KATHERINE MEADOR. SHE WAS GOING TO
RETRIEVE OFF. CARTER'S VHS TAPE AND BEGIN WORK]NG ON MY REQUEST. SHE
STATED SHE WOULD CALL WHEN ]T WAS COMPLETED. WHILE WORKING ON THIS REQUEST
IT WAS D]SCOVERED THAT NEW VHS TAPES WERE PUT INTO VEHTCLES BY SGT. HET,LMER
SOON AFTER TH]S INCIDENT OCCURRED. OFF. CARTER'S TAPE WAS REMOVED EITHER
RIGHT BEFORE OR SOON AFTER CRIS]S WORKER ,JACKIE GARRETT ARRIVED ON SCENE.

THE NEW VHS TAPES OF OFFICERS CARTER AND BERRY WERE REQUESTED THROUGH THE
PCO AT THE EAST SUB. ONLY OFF. CARTER'S SECONDARY TAPE WAS ORIGINALLY
FOUND. FLEET AND PCO SUPERVISOR CARY RATCLIFF AUTHORIZED THE RELEASE OF
OFF. CARTER'S TAPE AFTER I SENT HER AN E-MA]L REQUEST. KATHERINE MEADOR
PICKED UP THTS TAPE ON MY BEHALF FOR MULTI-MEDIA PURPOSES.

ON A2/29 ] SPOKE WITH CPL. PERRY VlA E-MAIL ABOUT MY MEDIA REQUEST. CPL.
PERRY STATED TTIAT HE WAS OFF FOR THE REST OF WEEK, SO I CONTACTED PIO
OFFICER VENEZA AGUINAGA. SHE STATED THAT SHE WOULD MAKE A COPY OF AI.I,
MEDIA STORIES RELATED TO THIS EVENT AND WOULD CALL ME WHEN THE CD WAS
READY.

ON 1.2/20 I CONTACTED AFD BATTALION CHIEF BRIAN TANZOLA ABOUT ENG 35, AND
EMS CAPTAIN CHUCK MORRISON ABOUT MEDIC 15. THEY STATED THEY WILL GET IN
TOUCH WITH THEIR PERSONNEL AND HAVE THEM COME IN OR CONTACT ME. MEDIC
SHEDRICK CHEEKS IJATER CALLED, (2].0) 865-3337, AND HE STATED HE WAS OFF
UNTIL FRIDAY. HE SAID THAT HE WOULD CALL ON FRIDAY MORNING AFTER SPEAKING
TO HIS CHAIN OF COMMAND. CHEEKS WORKS OIIT OF THE RALPH ABLENADO STATION.
I WAS ADVISED BY CHIEF TANZOLA THAT AFD PERSONNEL WERE ON AGAIN ON
WEDNESDAY AT NOON. CHIEF TAIIZOLA STATED HE WILL CALI, THEIR STATION
TOMORROW. EMT VASQUEZ WAS WORKING MEDIC 15 WITH CHEEKS ON 12/28. THERE
rIAs BEEN NO CONTACT BY VASQUEZ YET.

oN L2/29 I TOOK A WRTTTEN STATEMENT FROM ,JACKIE GARRETT. THE STATEMENT
WAS PLACED INTO THE NOTEBOOK. THE WRITTEN STATEMENT

GARRETT STATED THAT SHE WAS WORK]NG AS CRISIS 93 THE NIGHT OF THTS
INC]DENT. SHE WAS D]SPATCHED TO THIS CALI, TO SPEAK WITH KIMBERI,Y
SATTERWHITE, THE GIRLFRIEND OF THE DECEASED. WHENS HE ARRIVED SHE COULD
SEE H69O TALKING TO FAMILY MEMBERS. HE INFORMED THEM THAT ROGER JAMES WAS
DECEASED AND THE FAMILY MEMBERS COI,LAPSED TO THE GROUND SCREAMING.

GARRETT THEN WENT OVER TO SPEAK WITH KIMBERLY SATTERWHITE. SHE WAS SITTING
IN THE BACK OF A PATROL CAR. KTMBERLY ASKED ABOUT ROGER WHEN GARRETT
WALKED UP TO HER. GARRETT THEN INFORMED HER THAT HE WAS DECEASED.
KIMBERLY BEGAN TO SCREAM AND THRASH AROUND IN THE VEHICLE. SHE ASKED IF
SHE COULD GIVE HER MOTHER A HUG AND THAT WAS ARRANGED.

GARRETT CALLED FOR ANOTHER CRISIS WORKER TO RESPOND TO THE SCENE TO GIVE
KIMBERLY A RIDE TO THE MAIN POLICE STATION. WHILE WAITING SHE CO}flTINUED TO
SPEAK TO KIMBERLY. THE FOI,LOWING IS A PORTION OF,]ACKIE GARRETT'S WRITTEN
STATEMENT:

''KIMBERLY BEGAN BY TELLING ME THAT SHE KNEW THIS WAS GOING TO HAPPEN. I
ASKED HER WTIAT SHE MEANT BY THAT AND SHE SAID, ITIIVE BEEN CALLING HIS
FAMILY MEMBERS ALL DAY TO COME AND GET HIM''. SHE STATED SHE CALLED HIS
BROTHER AND HE HUNG UP ON HER. SHE SATD TFTAT SHE CALLED ROGER'S MOTHER AND
TOLD HER THAT HE WAS ACTING CRAZY AND THAT SHE NEEDED OR SOMEONE NEEDED TO
COME GET HIM. ROGER'S MOTHER REPLIED TO HER, ''HONEY, IF YOU NEED TO CALL
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ROGER GOT HER CELL PHONE. SHE WENT TO A PAY PHONE TO CALL ANOTHER FAMILY
MEMBER TO BEG THEM TO COME GET HIM. SHE THEN SAID WHEN SHE RETURNED TO THE
HOUSE HE ASSAULTED HER. I DID NOT ASK HER ANY QUEST]ONS ABOUT THE ASSAULT.

SHE STATED THAT SHE THEN CALLED THE POLICE AND HID FROM HIM BECAUSE HE
KNEW THAT SHE CALLED THE POLICE. SHE EVEN TOLD HIM THAT SHE WAS GOTNG TO
CALL THE POL]CE. SHE THEN TOLD ME TI{AT SHE SNUCK OUT THE BACK DOOR AND
CAME TO WAIT FOR THE POLICE IN THE FRONT. SHE SAID HE TOLD HER, ''IIM NOT
GOING WITH THEM NO MATTER WHAT. ]F THEY TRY TO TAKE ME THEY ARE GOING TO
HAVE TO SHOOT ME''. AT THIS POINT ] TOLD HER SHE NEEDED TO TELL THE
INVESTIGATORS SHE ENDS UP SPEAKING TO ABOUT THIS COMMENT BECAUSE IT ]S VERY
IMPORTANT. I THEN SAID TO HER, ''WAS HE AFRAID TO GO TO JAIL?'' SHE THEN
SAID, "NO, HE HAS HAD A TON OF LEGAL PROBLEMS IN THE I,AST YEARtr, 'ITHIS
ARREST V{OULD BE A SLAP ON THE WRIST COMPARED TO WHAT HE HAS GOING ON. '' I
D]D NOT OUESTION HER ABOUT THIS COMMENT. KIMBERLY THEN SAID, ''THERE HAS TO
BE A NOTE INSIDE, THERE TIAS TO BE A NOTE INSIDE''. I THEN SAID, "WHY WOUI,D
THERE BE A NOTE?'" ''WAS HE DEPRESSED?'' SHE SAID, ''YES, HE HAS BEEN
DEPRESSED FOR OVER A YEAR BECAUSE OF HIS LEGAL PROBLEMSff. I ASKED HER,
'IHAD HE BEEN SUICIDAL?X AND SHE RESPONDED UYES". I ASKED HER, ''IS THJ\T WHY
YOU THINK THERE IS A NOTE INSIDE?II AND SHE SA]D IIYESII .II

* * * * * * * * * * * *END OF THIS PORTION OF GARRETT' S STATEMENT* * * * * * * * * * * * * * *

GARRETT KNEW TTIAT WHAT KfMBERLY HAD ,JUST TOI,D HER WAS IMPORTANT SO SHE WENT
AND FOUND CHTEF ACEVEDO AND RELAYED THIS INFORMATION TO HIM. CRISIS 11
SHOWED UP AND KTMBERLY WAS ULTIMATELY TRANSPORTED TO THE SIU OFFICES AT THE
MOTOROLA BUILDING.

ON 12129 DET. BENN]NGFTELD INFORMED ME THAT LT. YARBROUGH HAD .TUST ADVISED
HER TIIAT KIMBERLY SATTERWHITE WAS ACTUALLY IN THE BACK OF OFF. BERRY'S
PATROL CAR. OFF. BERRYTS ORIGTNAL VIDEO WAS TURNED OFF AT 4:01AM. SGT.
HELLMER REMOVED THTS VIDEO. I CALLED SGT. HELLMER TO ASK HTM ABOUT THIS.
HE STATED THAT HE TOLD A DAVID OFFICER, LATER FOUND OUT TO BE OFF. DEBES,
TO GET BERRY'S BLANK TAPE AND PUT IT IN BERRY'S IN-CAR RECORDER. BERRY'S
CAR WAS LATER DRIVEN TO THE EAST SUB BY OFF. C. RICHIE. OFF. RICHIE TURNED
IN THE TAPE AND BERRY'S RADAR GUN. I WAS ADV]SED THAT TAPE WAS ONLY MARKED

''DEBES''. THE LAST NAME DEBES IN OUTLOOK SHOWS HIM AS AN OFFICER WORKING
DAVID SECTOR. I THEN CALLED THE EAST SUB PCO BUT THERE WAS NO A}ilSWER. I
SPOKE WITH KATHERINE MEADOR AND SHE STATED SHE WOULD GO INQUIRE ABOTIT TAPE
SINCE SHE WORKS AT THE SUB AND NEEDS TO GET AUDIO OFF OF THAT TAPE. SHE
SATD SHE WOULD CALL ME BACK. TAPE #O8VTO29O9 W]TH THE NAME DEBES #5437 ON
IT WAS FOUND, AND A REQUEST WAS MADE TO CARY RATCL]FF BY DET. BENNTNGFIELD
TO HAVE KATHERTNE MEADOR PICK UP THIS VIDEO TAPE FROM PCO. THE VIDEO WAS
RETRIEVED BY MEADOR AND THE AUDIO WILL BE RIPPED FROM THE TAPE. THE TWO

SEPARATE MICROPHONES, THE ONE ]N THE CAR AND THE ONE ON THE OFFICER, WILL
TRY TO BE ISOLATED AS WELL.

ON 1,2/29 EMS CAPTAIN MORRISON CONTACTED ME REGARDING MEDICS CHEEKS AT{D
VASQUEZ. T WAS GIVEN VASQUEZ'S PHONE NUMBER, I CALLED
VASQUEZ AND LEFT HIM A MESSAGE W]TH MY NAME ANL THE PURPOSE OF MY CALL. I
INFORMED HTM THAT I WOULD NEED A WR]TTEN STATEMENT FROM HIM REGARD]NG THIS
JNCIDENT.

ON 12130 I PICKED UP A COPY OF OFFICER BERRY'S - PART I] VIDEO FROM THE
MULI-MEDIA LAB. THE PART II VIDEO IS THE COPY OF OFF. DEBES TAPE. THIS
COPY WAS HANDED OVER TO DET. BENNINGFIELD. THERE WERE ALSO COPIES MADE FOR
OPEN RECORDS REQUESTS OF OFFICERS BERRY AND CARTER'S IN-CAR VIDEOS. THESE
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MY RETURN TO THE OFFICE.

ON 12130 I SPOKE WITH EMS CAPTAIN MORRISON REGARDING CONTACT WITH VASQUEZ
AND CHEEKS. I ADVISED HIM MEDIC CHEEKS WOULD BE IN ON FRIDAY BUT THAT THERE
wAS STILL NO CONTACT FROM MEDIC VASoUEZ. HE ASKED ME TO CALL HrM rF
VASQUEZ DID NOT RETURN MY CALL. I THEN CALLED EMT VASQUEZ AGAIN ABOUT
STATEMENT AND LEFT HIM ANOTHER MESSAGE. I LATER SPOKE WITH VASQUEZ AND HE
STATED THAT HE WOULD BE COMING INTO WORK ON FRIDAY MORNING. HE WORKS WITH
EMT CHEEKS. ] ASKED TFIAT HE CALL ME THAT MORNING AFTER SPEAKTNG WITH HIS
SUPERVISOR.

ON ].2/30 AFD ENGINE 36 LT. MITCHEIJI, CALLED AND STATED THAT ALI, OF HIS GUYS
WERE COMING IN TODAY, INCLUDING HTMSELF. THEY WOULD BS HEADED TO MY OFFICE
AT AROUND 12:45PM.

AFD FIREF]GHTERS JAMES A. GOEBLER, LAWRENCE UI. HALLER, NATHAN C. MAULDIN
AND STEPHEN H. MITCHELL ARRTVED AROUND 1:3OPM. AUDIO AND WRITTEN
STATEMENTS WERE TAKEN FROM EACH FIRE FIGHTER. GOEBLER'S STATEMENT WAS
TAKEN BY DET. VETRANO. HALLER'S STATEMENT WAS TAKEN BY DET. FOX.
MITCHELL'S STATEMENT WAS TAKEN BY DET. ROGERS AND ] TOOK MAULDIN'S
STATEMENT. EACH WRITTEN STATEMENT WAS PLACED INTO THE NOTEBOOK. THE AUDIO
STATEMENTS WERE UPLOADED INTO TRANSCRIPTION. FF MAULDIN STATED THAT HE
RESPONDED TO THIS CALL AND IT CAME fN AS A PENETRATING TRAUMA. EMS ARRIVED
AT THE SAME TIME. MAULD]N STATED TTIAT TWO AUSTIN POLICE OFFICERS WERE
PERFORMTNG CPR ON THE SUBJECT. ONE OF THE MEDICS CHECKS THE SUB.JECT'S
PUPILS AND HE CHECKED HIS PULSE. THE MEDTC ''CALLED IT'' RIGHT AWAY. IT WAS
VERY APPARENT THERE WERE NO S]GNS OF LIFE. THEY GATHERED UP THEIR THINGS
AND LEFT THE SCENE SOON AFTER.

ON 12130 THE REQUESTED PIO CD'S WERE PICKED UP BY DET. ROGERS AT THE MAIN
POLICE STATION ON MY BETIALF.

ON 12l:O THE MEDIA COVERAGE CD WAS REVIEWED. THERE ARE 1-8 NEWS STORES
TOTAL FF(OM 1.2/28/09. THE STATIONS INCLI.IDE FOX 7, KEYE, KXAN, KVUE, NEWS 8,
AND WE ARE AUSTIN LTVE. .]EREMV READ WAS INTERV]EWED DURING ONE STORY AND
H]S STATEMENT WAS ALREADY TAKEN BY DET. VETRANO ON L2/29. A OLDER MALE
SUB,JECT NAMED DEAN MCINTIRE WAS INTERVIEWED AS WELL AND HE MADE THE
STATEMENT ilI HEARD A MUFFLED GUNSHOT''. CITY OF AUSTIN UTILITIE.C SHOWS
MCTNTTRE TO RESIDE AT 2604 MARCUS ABRAMS BLVD, PHONE NUMBER )

. THIS ]NFORMATION WAS G]VEN TO DET. VETRANO FOR FOLLOW UP
PURPOSES. A FEMALE NAMED CYNTHIA COPPINGER WAS ALSO INTERVIEWED.
COPPINGER IS ALREADY ON THE CONTACT LIST OF DET. VETRANO. COPPINGER WAS
ORTGINALLY CONTACTED BY AN OFFICER ON THE MORNING OF T2/28 AND HER
INFORMATION WAS HANDED OVER TO DET. VETRANO. THE LAST NEWS STORY SHOWED A
SILHOUETTE OF A FEMALE WHO RESPONDED TO THE REPORTER ABOUT THE SHOOTING.
THIS FEMALE WAS TOLD ABOUT THE SHOOTING BY THE REPORTER AND SHE THEN
STATED, UGOOD, THAT HOUSE TIAS BEEN BAD FOR A LONG T]ME. IT'S PROBABLY
DRUGS.'I THIS FEMALE DID NOT SAY ANYTHING ABOUT THE ACTUAL INCIDENT ITSELF,
AND SHE WAS PURPOSELY NOT TDENTIFJED OR SHOWN ON TV.

ON 1-2 /ZO T LOOKED UP THE AUSTIN AMER]CAN STATESMAN ARTICLES WRITTEN ABOUT
THIS INCIDENT. THESE ARTICLES WERE ALREADY PRINTED OUT AND PLACED INTO THE
NOTEBOOK BY DET. HERNANDEZ. THERE WERE NOT INTERVIEWS CONDUCTED THAT
INCLUDE ANY UNKNOWN PARTIES SURROUNDING THIS INCIDENT.

ON 12130 I WENT OVER TO THE EAST SUB TO PICK UP COPTES OF AL], REQUESTED MVR
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, INCLUDING COPIES OF OFF. DEBES MVR. TO

DET. BENNINGFIELD. THE COPIES REQUESTED OF OFF. CARTER AND
VIDEOS FOR OPEN RECORDS WERE HANDED TO DET. HERNANDEZ.

ON 12131- I UPLOADED AUDIO INTERVIEWS FOR DET. BENNINGFIELD
TRANSCRIPT]ON. THESE INTERVIEWS INCLUDE THE FOLLOWING:

* OFF. BERRY WHILE AT THE CRIME SCENE* W]TNESS CARMEN GOMEZ* WITNESS CYNDY WRIGHT* WITNESS ,JEREMY READ* KIMBERLY SATTERWH]TE WHTLE AT HER HOUSE, AND* OFF. RAMSEY WHILE AT CR]ME SCENE.

THE AUDIO FROM THESE INTERVIEWS WERE COPIED ONTO CD'S AND PLACED INTO THE
NOTEBOOK.

ON 12/ 31. I LOOKED FOR ANY NEWS STORIES TN THE AUSTIN CHRONICLE. THIS
NEWSPAPER COMES OUT ON FRIDAYS SO THE LAST ARTICLE WAS FROM 12125. I ALSO
LOOKED FOR ANY STORIES AT KLB.J 59O.COM. THERE WAS ONE ARTICLE THAT
CONTAINED LINKS TO A QUICK 590 NEWS STORY AND THE CH]EF'S PRESS CONFERENCE.
THIS ARTICLE WAS PRINTED OUT AND PUT INTO THE NOTEBOOK. THERE WERE NO
WITNESSES INTERVIEWED. I LATER CHECKED THE CHRONICLE ARTICLES FROM THEIR
OL/OL AND O]./08 ISSUES. I DID NOT FIND ANY STORIES IN THOSE ISSUES ABOUT
THIS INCIDENT.

ON O1-l01/201-O MEDICS CHEEKS AND VASQUEZ ARRIVED. I TOOK A WRITTEN
STATEMENT FROM EMT SHEDRICK CHEEKS. THIS STATEMENT WAS AUDIOTAPED. DET.
VETRANO TOOK THE WRITTEN STATEMENT OF TrM VASQUEZ. HE ALSO AUDIOTAPED THIS
STATEMENT. THE WRITTEN STATEMENTS WERE PUT TNTO THE NOTEBOOK. I UPLOADED
CHEEKS AUDIO INTO TRANSCRIPTION. THE AUDTO WAS COPIED ONTO CD AND PLACED
rNTO THE NOTEBOOK. EMT CHEEKS STATED TI{AT HE WAS DISPATCHED TO THIS CALL
WITH HIS PARTNER TIM VASQUEZ. UPON ARRIVAL CHEEKS OBSERVED AT I,EAST TWO
POLICE OFFICERS AROUND THE PATTENT. ONE OF THEM WAS PERFORMING CHEST
COMPRESSfONS. THE PATIENT FIAD A GUNSHOT WOUND TO HIS RIGHT UPPER CHEST
WITH BLOOD ON HIS SHIRT FROM THE WOUND. TIM VASQUEZ RELIEVES THE OFFICER
AND I CAN SEE THAT THE OFFICER'S LATEX GLOVES ARE BLOODY. VASQUEZ SAYS
THAT THE PATIENT IS NOT BREATHING AND HE HAS NO PULSE. THE PRONOUNCEMENT
OF DEATH IS THEN REQUESTED BY VASQUEZ THROUGH COMMUNICATTONS.

ON O1l01 I PICKED UP ANOTHER MEDIA CD FROM THE CONTROL BOOTH I,EFT FOR ME BY
PIO. THIS CD IS A COPY OF THE PRESS CONFERENCE ON ]-2130 OF JAMES' FAMILY
MEMBERS AS TO HIS STATE OF MIND.

ON O]-/04 I REVIEI{ED THE MEDIA CD FROM !2/30. THERE WERE THREE KVuE NEWS
STORIES WHICH WERE INITIATED BY THE FAMILY OF ROGER .JAMES. INTERVIEWS WERE
DONE WITH MARVIN ,JAMSS AND CATINA .fAMES-GARRETT, THE BROTHER AND SISTER OF
ROGER .JAMES. THERE WERE ALSO TWO REPEATED STORIES RUN ON NOTICIAS 52, A
SPANISH STAT]ON. THESE STORIES FOCUSED MAINLY ON DOMESTTC V]OLENCE. NO
ONE WAS INTERVIEWED TFIAT WAS A WITNESS TO THIS INCIDENT.

Document: SUPPLEIIENIS

BERRY'S fN-CAR

INTO
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AuLhor: AP3958 - ROBINSON, HEATHER
Related date/time: Feb-03-20L0 L247

ON 02/02/10 DET. BENNINGFIELD ASKED ME TO CALL TWO PHONE NUMBERS THAT WERE
F'oTI\In To EtE' oN THE CALL LOG OF KIMBERLY SATTERWHITE. THE FIRST NUMBER IS

OUT OF ATLANTA, GEORGIA. THERE WAS NO NAME ASSOCTATED WITH
THE NUMBER. l- RECORDED THIS PHONE CALL AND LATER ENTERED IT INTO
TRANSCR]PTION. THE PHONE WAS ANSWERED AND I STATED TTIAT T WAS A DETECTIVE
WITH THE AUSTIN POLICE DEPARTMENT TN TEXAS. T ASKED THE CALI,ER TF HE KNEW
A KIMBERLY SATTERWHITE OR KIMBERLY YORK. HE STATED THAT HE DID. I TOLD
HIM THE REASON THAT I WAS CALLING WAS BECAUSE HIS NUMBER SHOWED UP ON HER
CALL LOG. HE STATED THAT HE WAS A FRIEND OF HERS. HE KNOWS HER FROM OFF
THE INTERNET, ON MYSPACE. THEY HAVE KNOWN EACH OTHER FOR ABOUT A YEAR TO A
YEAR AND A }ALF. THEY TALK EVERY NOW AND THEN. THEY HAVE NEVER SEEN EACH
OTHER ]N PERSON. I ASKED HlM ]F HE TALKED TO KIMBERLY RECENTLY AND HE
STATED JUST A COUPLE DAYS AGO. T ASKED HIM TF HE WAS FAMIL]AR WITH AN
]NCIDENT THAT iAPPENED HERE IN AUSTIN INVOLVING KIMBERLY AND HE STATED HE
KNEW ABOUT 1T AFTER TT HAPPENED. HE STATED THAT HE FOUND OUT THE DAY
AFTER. I TOLD HTM THAT THE CALL SHOWED THAT HE TALKED TO HER THAT N]GHT OF
THE INCIDENT. THE CALIJER STATED THAT HE DID NOT REMEMBER TALKING WITH HER
BEFORE THE INC]DENT HAPPENED. HE DID SAY THAT HE TEXTED HER. HE ASKED HER
WHAT SHE WAS DOING. I ASKED THE CALLER ABOUT TALKING TO HER EARLIER,
BEFORE THE TEXTING, AND HE STATED THAT THEY .JUST HAD A REGULAR
CONVERSAT]ON. I ASKED HIM IF SHE RESPONDED TO HIS TEXT AND HE STATED TIIAT
SHE DID, ONCE. SHE ASKED HIM HOW HE WAS DOING.

THE CALLER STATED TFIAT HE RECEIVED A CALL AT ONE POTNT AND NO ONE WAS
SAYING ANYTHING. HE HUNG UP ON THEM. HE CALLED BACK, BUT HE GOT NO
ANSWER.

I ASKED THE CALLER FOR HIS NAME AND HE STATED GREG. ] ASKED HIM FOR HIS
LAST NAME AND HE SAID W}IAT SOUNDS LIKE THOMAS. HE GAVE THE LAST NAME TWICE
AND IT WAS UNCLEAR, SO I ASKED H]M TO SPEIJL HTS NAME FOR ME. HE THEN HUNG
UP THE PHONE.

T CALLED GREG BACK BUT THE CALL WENT
MESSAGE ASKING HIM TO RETURN MY CALL.
OF TROUBLE.

THE SECOND CALL WAS TO NUMBER

STRAIGHT TO VOICEMATL. I LEFT HIM A
I STATED THAT HE WAS NOT IN ANY KIND

OUT OF AUSTTN, TX. THIS
NUMBER WAS FOUND TO BELONG TO SI{AW KEV]N. I CALLED THE NUMBER TWICE AND
THERE WAS NO ANSWER. THE VOICEMAIL WAS A GENERIC RECORDING OF JUST THE
PHONE NUMBER. I LEFT A MESSAGE ASKING SHAW TO CALL ME REGARDTNG HIS NUMBER
BETNG FOUND ON KIMBERLY'S CALL LOG. I EXPLAINED THAT I JUST NEEDED TO
SPEAK WITH HIM BRIEFLY ABOUT THE CALL AND STATED THAT HE WAS NOT IN ANY
TROUBLE. I ASKED HIM TO RETURN MY CALL AND GAVE HIM MY OFFICE NUMBER.

AS OF 02/03 THERE HAVE BEEN NO RETURN PHONE CALLS FROM ETTHER NUMBER.

Follow Up # 5
Assignment Information

Assigned to AP3l08 - FOX, RENEE AVERY Rank: DETECTIVE
Org unit: SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Capacity : SUPPLEMENTAL
Assigned on Dec-30-2009 (Wed.) 1519 by AP3108 - FOX, RENEE AVERY
Report due on Jan-29-2010 (Fri.)
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Submission Information
Submitted on Feb-04-2010 (Thu.) 0913
Checked by : AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Approved on Feb-04-2010 (Thu.) by AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Follow Up completed : YES

Related text page(s)

Document: SUPPIEMENTS
Author: AP3108 - FOX, RENEE AVERY

Subject: Renee Fox Interviews
Related date/t.ime : Dec-30-2009

THIS CASE NUMBER 15 RELATED TO 09 -362AL61

L2.28.09

AT APPROXIMATELY 6:40AM I RECEIVED A CALL FROM DETECTIVE CLrFF ROGERS IN
REFERENCE TO AN OFFICER INVOLVED SHOOTING. ROGERS ASKED THAT I RESPOND TO
OUR OFFICE LOCATED AT 42OI ED BLUESTEIN TO ASSIS? WITH TAKING STATEMENTS.

I ARRIVED AT ABOUT 7:50AM AND SAW CPL. KEVIN YATES IN THE PARKING LOT.
YATES FOLLOWED ME UPSTAIRS AND T TOLD HIM THAT HE COULD WAIT IN THE
CONFERENCE ROOM. I MADE CONTACT WITH DETECTIVE IIAVENS WHO TOI,D ME THAT
THERE WAS AN OFFICER CAINE JOHNSON IN ]NTERVIEW ROOM 4 WHO NEEDED TO BE
INTERV]EWED.

I WENT AND MADE CONTACT WITH JOHNSON AND BROUGHT HIM TO MY OFF]CE. I DTD A
AUDIO/ WRITTEN STATEMENT INTERVIEW WITH .]OHNSON. SEE STATEMENT OR AUDIO
FOR EXACT WORDING.

AFTER FINISHING THE ]NTERVIEW WITH JOHNSON I MADE CONTACT WITH CPI,. KEVIN
YATES AND COMPLETED A AUDIO/ WRTTTEN STATEMENT WITH YATES. FOR EXACT
WORDTNG SEE STATEMENT.

9:5OAM

SPOKE WITH FIREARMS EXAMINER GREG KARIM AND HE SAID THAT HE WAS EN ROUTE TO
OUR OFFICE. WE TALKED ABOUT THE FACT THAT OFFTCER CARTER DID NOT FIRE HIS
WEAPON AND KARIM SAID THAT HE WOULD BE DOING AN ADMINISTRATIVE CHECK OF HIS
WEAPON BUT WOULD NOT BE SEIZING IT.

10:0OAM

SGT. MARIO GUTIERREZ GAVE ME A COPY OF A VHS TAPE FROM OFF]CER .JUSTIN
BERRY'S IN CAR VIDEO. I PROVIDED THAT COPY TO DETECTIVE DOUG FAVENS.

l-0 :35AM

I WAS PRESENT WHEN GREG KARIM PHOTOGRAPHED AND TOOK AN INVENTORY OF THE
AMMUNITION FROM THE FOLLOWING TWO WEAPONS:

OFFICER MIKE CARTER
P226 40 CALIBER
SERIAL NUMBER- TJV626493
GOLD DOT SPEAR AMMUN]TION
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THIS FIREARM WAS FULLY LOADED WITH ]-2 ROUNDS IN THE MAGAZINE AND 1 IN THE

CHAMBER. THERE WERE TWO ADDITIONAL MAGAZINES BOTH WITH ].2 ROUNDS WHICH IS
THE MAXIMUM CAPACITY FOR EACH.

PHOTOGRAPHS WERE TAKEN AND AT ABOUT 10:45AM OFFICER CARTER TOOK POSSESSION
OF HIS FIREARM.

10:5OAM

OFFTCER .fUSTlN BERRY
GLOCK 22 40 CALIBER
SERIAL NUMBER - LEU932
NIGHT S]GHTS
TLR-FLASHI,IGHT- STREAM LIGHT (OPERATIVE)

GOLD DOT SPEAR AMMUNITION

FIREARM- ]-3 IN MAGAZINE AND ]- TN THE CTAMBER- ].4 TOTAL ROUNDS
2ND MAGAZINE- ]-5 ROUNDS
3RD MAGAZTNE- ].5 ROUNDS

PHOTOGRAPHS WERE TAKEN AND THE F]REARM AND MAGAZINES WERE SEIZED BY KARIM.

0L. L2. t_0

I CALLED CATTNA .fAMES ) AGAIN AND LEFT A MESSAGE FOR HER TO CALL
ME.

0r_.1_3 . L0

HAD A MESSAGE FROM CATINA. I CALLED HER BACK AI{D WE SPOKE ABOUT GETTING
TOGETHER FOR AN INTERVIEW. CAT]NA SAID THAT fT WOULD BE EASIER IF WE CAME

TO THEIR RESTDENCE BECAUSE HER MOTHER, BRENDA, WAI,KS WITH A CAATE. WE

AGREED ON 4PM. CATINA PROVIDED HER MOTHER'S ADDRESS OF

810 E. SI,AUGHTER BUILDING 1-APT 106

DETECTIVE ANGEL HERNANDEZ AND I ARR]VED AT ABOUT 4PM AND INTRODUCED
OURSELVES TO BRENDA JAMES (MOTHER) , CATINA .TAMES AND TONYA .IAMES (SISTERS) .

WE STARTED THE AUDIO RECORDER AT ABOUT 4:]-OPM AND THE INTERV]EW I,ASTED
ABOUT 48 MINUTES. THE .TAMES FAMILY WAS VERY COOPERATIVE Al{D HAVE A LOT OF

UNANSWERED QUESTIONS. WE EXPLAINED TO THEM THAT IT 1S AN ON GOING
INVESTIGATION AND WE COULD NOT TALK ABOUT THE DETAILS OF THE CASE AI{D THEY
UNDERSTOOD TTIAT. FOR EXACT WORDING OF THE INTERVIEW LTSTEN TO THE AUDIO
RECORDING.

THEY PROVTDED THE FOLLOWING PHONE NUMBERS FOR THEIR CELL PHONES

BRENDA JAMES- CELL-
HOME-

TONYA ,JAMES-
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01_.1_4.10

ON THIS DATE I DOWNLOADED THE AUDIO FILE FROM THIS INTERVIEW AND SENT IT IN
TO NETSCRIPTS FOR TRANSCRIPTTON. I ALSO BURNED A CD OF THE INTERVIEW AND

PROVIDED IT TO DETECTIVE BENNINGFIELD.

02.02.2010

RECEIVED A PHONE CALL MESSAGE FROM CATINA JAMES GARRETT INQU]R]NG ABOUT THE
STATUS OF THE CASE.

1 CALLED HER BACK AND LEFT A MESSAGE

02.04.1_0

8:45AM CALLED AND SPOKE WITH GARRETT AND EXPLA]NED TO HER THAT MOST OF THE
INVESTIGATION IS COMPLETE. I TOLD HER THAT ADA CLAIRE DAWSON BROWN HAD
SHOULDER SIIRGERY BUT DET. BENN]NGFTELD WAS IN CONTACT WITH HER ABOUT THE
CASE. I EXPLA]NED THAT DET BENNINGFTELD WOULD BE STAFFTNG EVERYTHING WITH
THE ADA TO DETERMINE TF ANYTH]NG ELSE 15 NEEDED. GARRETT SA]D TFIAT SHE HAS
BEEN IN CONTACT WITH DAWSON-BROWN. I TOLD HER IF SHE NEEDED ANYTHING ELSE
TO .JUST CALL.

Follow Up # 6
Assignment Information

Assigned to AP3648 - ROGERS, CLIFFORD Rank: DETECTM
org unit: SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Capacity : SUPPLEMENTAL
Assigned on Jan-06-2010 (Wed.) 0809 by AP3648 - ROGERS' CLIFFORD
Report due on Mar-07-2010 (Sun.)

Submission Information
Submitted on Mar-05-2010 (Fri.)
Checked by : AP1378 - SHIRLEY' RICHARD ALLAN
Approved on Mar-08-2010 (Mon.) by AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Follow Up completed: YES
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Related text page(s)

Document: SUPPLEMENTS
AuLhor: AP3648 - ROGERS, CI.IFFORD

Related date/time . Jan-27 -2010
oN t-2/28/2009 AT APPROXTMATELY 3:33AM r RECETVED A PAGE FROM SGT SHIRLEY
ADVISING ME OF AN OFFICER INVOIJVED SHOOTING. THE PAGE ADVISED DETECTIVE
TAVENS AND I TO RESPOND TO THE SIU OFFICE.

UPON ARRIVAL TO THE SIU OFFICE 1 MADE CONTACT W]TH DETECTIVE HAVENS. HE

ADVISED ME TFIAT PATROL OFFICERS RESPONDED TO A FAMILY DISTURBAI{CE WHERE ONE

OF THE PERSONS INVOLVED BARRICADED HIMSELF IN THE RES]DENCE, AND THEN CAME

OUT OF THE HOUSE WITH A GUN. HE ADVISED THAT THE OTHER PERSON INVOI,VED IN
THE DISTURBANCE (K]MBERLY SATTERWHITE) WAS COMING TO THE OFFICE TO BE

]NTERVIEWED.

WHEN KIMBERLY SATTERWHITE ARRIVED SHE REQUESTED TO CONSULT W]TH HER FATHER

AND MINTSTER PRIOR TO BEING INTERVTEWED AND PROVIDING A STATEMENT.

AFTER CONSUI,TING KIMBERLY STATED SHE THAT AS A CONDITION OF BEING
INTERVIEWED HER FATHER RUBEN SATTERWHITE WOULD HAVE TO BE PRESENT. KIMBERLY
WAS ALLOWED TO I{AVE RUBEN PRESENT DUR]NG THE INTERVIEW. I ASSISTED DET
HAVENS WTTH THE INTERVIEW. SEE HER STATEMENT AND THE VIDEO RECORDING FOR

DETAILS.

AT SOME POINT DURING THE INTERVIEW 1 WAS ADVISED TO ATTEND THE AUTOPSY OF

ROGER ,JAMES.

THE AUTOPSY BEGAN AT APPROXIMATELY 9:34AM. THE FOLLOWING ATTENDED THE
AUSTOPSY

MEDICAL EXAMINER- --DR DOLINAK
PATHOLOGY ASSISTANT- - - - -DANNY MECHAM
CRIME SCENE SPECIALIST--BIXLER #23]-7
TX RANGER -----SGT M. LINDEMANN
APD DETECTIVE- -----CLIFF ROGERS #3648

AS DR DOLINAK CONDUCTED THE AUTOPSY I COMPLETED THE AUSTIN POL]CE
DEPARTMENT AUTOPSY DIAGRAM REPORT. (GIVEN TO DET BENNINGFIELD)

DR DOLINAK STATED THAT THE CAUSE OF DEATH WAS A SINGLE GUN SHOT WOUND.

SEE THE AUTOPSY REPORT FOR FURTHER FINDINGS.

oN L2/29/09 DETECTTVE VETRANO AND T CONDUCTED A CANVAS OF THE NEIGHBORHOOD
FOR I^IITNESSES. SEVERAL CITIZENS ADVISED TI{AT THEY HEARD WHAT SOUNDED Lf KE

SHOTS. NO EYE WITNESSES WERE LOCATED. SEE DETECTIVE VETRANO'S SUPPLEMENT
FOR FURTHER DEATILS. ON OUR WAY TO THE NIEGHBOROOD WE STOPPED OFF AT THE

ExxoN TIGER MART LoCATED AT MANCHACA/SLAUGHTER. I REQUESTED THE VIDEO
FOOTAGE FOR THE TIME FRAME THAT KIMBERLY CAME INTO THE STORE TO USE THE
PHONE. WHILE CONDUCT]NG THE CANVAS THE STORE MANAGER CALLED ME AND ADVISED
THAT THE RECORDINGS WERE READY. I OBTAfNED THE DVDS FROM HIM AND C'AVE THEM

TO DETECTTVE BENNINGFIELD.

ON 12 /29/09 ] WAS TASKED WITH CONDUCTTNG A TRACE ON THE GUN .]A}IES TIAD.
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VE HERNANDEZ ASS]STED ME ]N SENDING THE TO ATF.

IS IDENT]FIED AS;

LARCIN MODEL-L380 CALIBER-380 SERIAL NUMBER-020763

ON !2/30/ 09 AT APPROXIMATELY 1-:25 PM I WAS REQUESTED TO INTERVIEW AND
OBTAIN A SWORN STATEMENT FROM AUSTIN FIRE FIGHTER STEPHEN MITCHEI,L. SEE HIS
STATEMENT FOR DETAILS.

ON 01106/2010 ] RECEIVED THE RETURN ON THE LARCEN. THE RETURN ADVISED THAT
THE oRTGTNAT. DT]p.'r{AqITR oF THE GUN IS ]IDENTIFIED AS DARRYI, K ,JoNEs B/M

WITH THE ADDRESS ].348 E 1-54TH ST. OLATHE KS
66062.

] REQUESTED ADM]N ASSISTANT DON MARTIN TO CONDUCT A ACCURTNT ON .]ONES AND
OBTAINED A CONTACT PHONE NUMBER. I CALLED AND TALKED TO DARRYI. JONES. HE
ADVISED THAT HE VAGUELY REMEMBERS THE GUN. HE STATED THAT HE TRADED TO AN
UNIDENTIFIED PERSON FOR AUTO REPA]RS ON HIS CAR. HE ADVISED THAT HE DID NOT
HAVE THE GUN VERY LONG.

I WAS ADVTSED THAT KIMBERI,Y'S EX-HUSBAND WAS WESLEY YORK. I WAS ADVISED
THAT WESLEY YORKS' FATHER LESLIE YORK WORKED IN THE IA DIVISION OF THE
AUSTIN POLICE DEPARTMENT. ] CALLED LESLIE AND HE AGREED TO CONTACT WESI.EY
AND HAVE WESLEY CALL ME.

WESLEY YORK RETURNED MY CALL. HE ADVISED THAT HE PURCHASED THE LARSEN AT A
PAWN SHOP NEAR MANCHACA AND BEN WHITE IN THE MID 9OS. HE STATED TTIAT WHEN
KIMBERLY AND HE SEPERATED APPROXIMATELY 5 YEARS AGO SHE KEPT THE GUN. HE
ADVTSED HE NO LONGER HAS THE PAPER WORK. HE ADVISED HE WOULD BE WILLING TO
PROVTDE A SWORN STATEMENT. ] AGREED TO CALL HIM THE FOLLOW]NG WEEK TO SET
UP AN APPOINTMENT. I CALLED WESLEY SEVERAL TIMES. BUT HE TIAS NOT RETURNED
MY CALLS.

AN OI/07/20].0 I MET WITH EXXON EMPLOYEE GEORGE HERRERA. HERRERA WAS THE ON
DUTY CLERK WHEN KIMBERLY CAME INTO THE STORE TO USE THE PHONE. HERRERA
STATED THAT HE DOES NOT REMEMBER THE EXACT TIME, BUT REMEMBERED KIMBERLY
COMING INTO THE STORE AND ASKING TO USE THE PHONE. HE STATED THAT SHE
ASKED, SHE STATED T}IAT SHE NEEDED TO USE THE PHONE FOR AN EMERGENCY.
HERRERA DID NOT LTSTEN TO KIMBERLYIS CONVERSATION. HE ADVISED SHE USED THE
PHONE FOR APPROXIMATELY 10 M]NUTES AND THEN I,EFT.
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Follow Up#1
Assignment Information

Assigned to AP4885 - VETRANO, CHRISTOPHER
Org unit : SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Capacity : SUPPLEMENTAL
Assigned on Jan-06-2010 (Wed.) 0851 by AP4885 - VETRANO, CHRISTOPHER
Report due on Jan-06-2010 (Wed.)

Submission Information
Submitted on Jan-06-2010 (Wed.) 0851
Checkedby: AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Approved on Feb-01-2010 (Mon.) by AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Follow Up completed: YES

Related text page(s)

Document: SUPPLEIfENTS
Author: AP4885 - VETRANO, CHRISTOPHER

Related date/time :,Jan-05-2010
1_2 -28 - A9

ON MONDAY, T2-28-09, WHILE ON-CALL FOR THE SPECIAL ]NVESTIGATIONS I]NIT, I
RECEIVED A PAGE FROM SGT. SHIRLEY AT APPROXIMATELY 0333 HOURS REGARDTNG AN
OFFICER INVOLVED SHOOTING AT 1-1815 JOHNNY WEISMULLER. I ARRIVED ONSCENE
AND CONTACTED THS OFFTCER MAINTAINING THE CRIME SCENE LOG. ] ENTERED THE
CR]ME SCENE AT APPROXIMATELY 0426 HOURS. I CONTACTED SGT. SHIRLEY WHO
PROVIDED ME WITH A BRIEF SYNOPSIS OF THE INCIDENT. I THEN ASSISTED DET.
BENNINGFIELD WITH THE CRIME SCENE. I DREW A ROUGH SKETCH OF THE BUTI,DINGS
AIVD VEH]CLES WITH]N THE CR]ME SCENE ON MY NOTEPAD. THIS SKETCH WAS NOT TO
SCALE.

I CONTACTED AUSTIN POLICE DEPARTMENT OFFICER JUSTIN BERRY AND TRAVTS
COUNTY SHERIFF'S OFFICER THEODORE RAMSEY TO ASCERTATN THE I,OCATIONS OF THE
WEAPONS INVOLVED IN THE INCIDENT. OFFICER JUSTIN BERRY ADVISED THAT HlS
SIDE ARM WAS CURRENTLY HOLSTERED ON HIS DUTY BELT AND OFFICER RAMSEY
ADVISED HE TIAD RETURNED HIS SHOTGUN TO THE RACK TNSIDE HlS PATROL VEH]CLE.
BOTH WEAPONS WERE SECURED. NE]THER WEAPON WAS SEIZED AT THIS T]ME.

AUSTTN POLICE DEPARTMENT OFFICER MICHAEL CARTER WAS ONSCENE WITH OFFICER
BERRY AND OFFICER RAMSEY BUT ADV]SED HE D]D NOT FIRE HIS WEAPON. OFFICER
CARTER ALSO ADVISED THAT HE WAS POSITIONED BEHIND THE RIGHT REAR OF THE
MAROON TRUCK AND DID NOT SEE THE SUSPECT EXIT THE RESTDENCE OR THE WEAPON.
OFFICER CARTER ALSO DfD NOT SEE THE SUSPECT BEING ENGAGED BY OFFICER'S
RAMSEY AND OFFICER BERRY. OFFICER CARTER DID ADVISED THOUGHT HE REMEMBERED
OFFTCER BERRY POSITIONED BESIDE HIM AT THE FRONT OF TRUCK.

CPL. KEVIN YATES WAS THE FIRST SUPERVISOR ONSCENE AFTER THE INCIDENT.
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REY HEL

I ASSTSTED INTERNAL AFFA]RS SERGEANT MARIO GUT]ERREZ WITH COI,LECTING
IN-CAR VIDEO TAPES FROM THE APD VEHICLES. SERGEANT MARIO GUTIERREZ V{AS
RESPONSIBLE FOR THE COLLECTION OF THE VIDEOS FOR CTAIN OF CUSTODY PURPOSES.

TCSO INTERNAL AFFAIRS ADVISED THEY WOULD OBTAIN THE MEMORY CARD FROM
oFFICER RAMSEY'S rN-CAR VIDEO SYSTEM, DOWNLOAD rT, AND PROVIDE A COPY TO
OUR DEPARTMENT.

CPL. YATES WAS DRIVING UNIT 8595 AND THE VEHICLE REMAINED IN THE ORIGINAL
POSITION FROM WHEN CPL. YATES ARRIVED ONSCENE. OFFICER CAINE .fOHNSON
#6461,, WHO ARRIVED ONSCENE SHORTLY AFTER THE INITIAL INCIDENT, MAINTAINED
HIS VEHICLE, UNIT 7856, TN THE SAME POS]TION ALSO. OFFICER RAMSEY'S TCSO
UNIT ALSO REMAINED IN ITS ORIGINAL POSITION UPON ARRIVING ONSCENE. OFFICER
BERRY'S UNTT 7941 AND OFF]CER MICHAEL CARTER'S UNIT 9462 WERE MOVED FROM
THERE ORIGINAL POSITIONS PRIOR TO MY ARRIVAL ONSCENE.

AUSTIN POLICE DEPARTMENT BALLISTIC ANALYST GREG KAR]M ARRIVED ONSCENE. 1
WAS PRESENT DURING THE INSPECTION OF THE WEAPONS INVOLVED. T ESCORTED
OFFICER RAMSEY TO HIS PATROL VEHICLE TO SECURE HIS WEAPON AND PRESENT IT TO
KAR]M FOR INSPECTION. CRIME SCENE OBTAINED PHOTOGRAPHS OF THE WEAPON
INSIDE THE PATROL VEHICLE PRIOR TO ITS REMOVAL. THE INSPECTTON BEGAN AT
APPROXIMATELY 0713 HOURS ]NSIDE THE COMMAND POST VEHICLE. THE FOT,LOWING
WEAPONS WERE INSPECTED:

MOSBERG PUMP ACTION SHOTGUN

CONTAINING FEDERAL PREMIUM OO
PREMIUM SLUG, FEDERAL PREMIUM
MAGAZINE.

SERIAL# PO8373O

BUCK IN THE CHAMBER FOLLOWED BY A FEDERAI,
OO BUCK, AND FEDERAL PREMIUM SI,UG TN THE

RUGER P94DC 9MM STAINLESS (DUTY WEAPON) SERTAL# 308-51284

CONTAINING ONE GOLD DOT SPEER 9MM ROUND IN THE CHAMBER AND FIFTEEN ROUNDS
IN THE MAGAZINE. THERE WERE ALSO TWO EXTRA 10 ROUND MAGAZINES CONTA]NING
]-O ROUNDS OF GOLD DOT SPEER 9MM EACH.

SMITH & WESSON MODEL 36 38 SPECIAL PLUS P SERIAL# J684867

THIS IS OFFTCER RAMSEY'S BACK-UP WEAPON WHICH ]S CARRTED IN A HOLSTER ON
THE RIGHT SIDE OF HIS BALLISTIC VEST. THE WEAPON CONTAINED SPEER GOLD DOT
.38 CALIBER ROUNDS.

DURING THE INSPECTION, I WAS BRIEFLY PULLED AWAY TO INTERVIEW A POTENTIAL
W]TNESS. l CONTACTED THE SUB.JECT ALONG WITH SGT. KEITH WAI,KER OUTSIDE THE
CRIME SCENE. THE TNTERVfEW WAS RECORDED ON A DTGITAL AUDIO RECORDER. THE
SUB,JECT WAS TDENTIFIED AS:

CYNDY RILEY WRIGHT B/F
5606 CORDELL, AUSTTNT Tx
HM CELL
TXDL:

7 8723

WRIGHT ADVISED SHE WAS THE CURRENT GIRLFRIEND OF THE DECEDENT, ROGER
.JAMES, STNCE MARCH 2AO9. SHE ADVISED SHE PICKED.fAMES UP ON SUNDAY,
12-27 -09 AT APPROXIMATELY 21OO HOURS FROM HIS MOM'S HOUSE, IDENTIFIED ONLY
AS IIBRENDA JAMES,'' LOCATED SOMEWHERE NEAR THE OTHER ENTRANCE TO THE
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UBDIVISION. WILL]

WATCH THE GAME, WRIGHT ALSO ADVISED THAT THEY EACH HAD ONE DR]NK AT
CHEDDARS AND TI{AT JAMES DRANK A BUD LIGHT BEER. THEY STAYED AT CHEDDARS
FOR APPROXIMATELY ONE HOUR. WRIGHT STATED THAT THEY DROVE AROUND AUSTIN
FOR A WH]LE AND SHE DROPPED HIM OFF AT THE ENTRANCE TO THE SUBDIVISION AT
AROUND OO3O HOURS ON 12-28-09. WRIGHT ADVISED THAT.]AMES WAS TN A GOOD
MOOD, KISSED HER GOODNIGHT, AND TOLD HER HE LOVED HER BEFORE SHE LEFT.
WRIGHT ADVISED SHE WAS UNAWARE TFIAT HE EVER VISITED 1].8]-5 .JOHNNY
WEISMULLER. WRIGHT KNEW HIS ''EX-GfRLFRIEND'' BY THE NAME OF IIKfMil ONLY BUT
HAD NOT MET HER AND DID NOT KNOW WHERE SHE LIVED. WR]GHT ALSO STATED THAT
.fAMES NEVER CARRIED A WEAPON WHEN HE WAS WITH HER.

AFTER THE INTERVIEW, 1 RETURNED TO THE COMMAND POST VEHICLE. KARIM WAS
INSPECTING THE WEAPON LOCATED AT THE SCENE TFIAT THE SUPECT WAS ALLEGEDLY
WIELDING. THE FOLLOWING WEAPON WAS INSPECTED:

LORCTN L38O SERIAL# 020'763

THE WEAPON DID NOT TIAVE A MAGAZINE, A ROUND WAS NOT CHAMBERED, AND THE
WEAPON WAS NOT COCKED.

AT APPROXIMATELY O93O HOURS, I ENTERED THE RESIDENCE AT 1181.5 JOHNNY
WEISMULLER WITH DET. BENNINGFIELD. WRITTEN CONSENT WAS OBTAINED FROM THE
CURRENT RESIDENT, KIMBERLY SATTERWHITE YORK, BY DET. DOUG HAVENS AT OUR
OFFICES LOCATED AT 4201- ED BLUESTEIN. 1 ASSISTED BY DRAWING A ROUGH SKETCH
OF THE INSIDE LAYOUT OF THE RES]DENCE BOTH UPSTA]RS AND DOWNSTAIRS. THE
DRAWINGS WERE NOT TO SCALE.

I CONTACTED TWO WITNESSES TO THE INCIDENT WHO RESIDE AT 11819 JOHNNY
WEISMULLER. THE RESIDENTS WERE IDENTIFIED AS:

J-EM{fE'trR ANN READ W/F
CELL
TXDL

JEREMY ALAN READ W/M
TXDL

JEREMY READ ADVISED HE AND HIS W]FE, JENNIFER READ, HAD RETURNED HOME
FROM A TRIP SHORTLY BEFORE THE INCIDENT AND .]EREMY READ WAS OUTSIDE WHEN
THE TNCIDENT OCCURRED. I ASKED BOTH SUB.IECTS rF THEY WOULD BE WILIJING TO
PROVIDE STATEMENTS REGARDING THE TNC]DENT AT OUR OFF]CES LOCATED AT 4201 ED
BLUESTEIN. BOTH SUB.fECTS COMPLIED AND FOLLOWED ME TO OUR OFF]CES IN THEIR
PERSONAL VEHICLE.

UPON ARRIVAL AT OUR OFFICES, DET. ROBINSON INTERVIEWED AND OBTAINED A
WRTTTEN STATEMENT FROM JENNIFER READ. I INTERVIEWED AND OBTAINED A WRITTEN
STATEMENT FROM JEREMY READ. BOTH INTERVIEWS WERE RECORDED ON DVD. THE
FOLLOWTNG IS A SYNOPSIS OF .JEREMY READ'S ]NTERVIEW.

.'EREMY READ ADVISED THEY TIAD JUST RETURNED HOME FROM A TRIP AT
APPROXIMATELY 023O HOURS ON ].2 -28-09. WHILE STANDING OUTSIDE AFTER
UNLOADING THE VEHICLE, HE OBSERVED THE TCSO OFFICER PULL UP AND PARK IN
FRONT OF THE]R RESIDENCE. A WOMAN THEN WALKED UP TO THE OFFICER AND THEY
BEGAN TALKING TO EACH OTHER. JEREMY READ ADVISED THAT HE D]D HEAR THE
WOMAN STATE, ''HE DOES HAVE A GUN. '' ,JEREMY READ THEN WENT INSIDE HlS
RESIDENCE AND PROCEEDED TO LOOK OUT HIS FRONT WINDOW. HE OBSERVED AI{
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AUSTIN FOI] READ THEN CRACKED H]S DO

SEE IF HE COULD HEAR WHAT WAS FAPPENING. AFTER A FEW MINUTES, BOTH
OFFICERS WALKED TOWARD A NEIGHBORING WH]LE THE WOMAN REMAINED AT THE PATROI,
VEHICLES. READ STATED HE DID NOT HEAR ANYTHING FOR A FEW MINUTES AND THEN
HEARD SOMEONE YELLING, ''GET DOWN! GET DOWN!'' TN A COMMANDING VOICE. READ
THEN HEARD TWO DISTINCT SOUNDS THAT APPEARED TO BE GUNSHOTS AND OBSERVED A
REFLECTION IN THE PARKED VEH]CLES THAT LOOKED LIKE A MVZZLE FLASH. READ
HEARD FOOTSTEPS AND SOMEONE IN AN EXCTTED VOICE ASKING, ''WHERE ]S HE?
WHERE IS HE?N THE FEMALE SHRIEKED WHEN SHE HEARD THE SHOTS. FOR MORE

INFORMATION, SEE RECORDED INTERVIEW AND WRTTTEN STATEMENT.

t2-29-09

I COMPILED A LIST OF WITNESSES THAT WERE CONTACTED BY PATROL OFFICERS
DURING A CURSORY CANVAS AT THE SCENE. MYSELF AND DET. ROGERS THEN
CONDUCTED A CANVAS OF THE NEIGHBORHOOD FOR W]TNESSES. A I,IST OF RESIDENCES
THAT WERE CONTACTED WAS PLACED ON A SPREAD SHEET NOTATING IF A FLYER WAS
LEFT OR ]F A PERSONAL CONTACT WAS MADE WITH A RESIDENT AND THE NAME OF THE
RESIDENT CONTACTED, CONTACT NUMBER, AND IF A STATEMENT WOUI,D BE REQUIRED.
FOR MORE INFORMATION, SEE CANVAS SPREADSHEET.

THE FOLLOWING IS A LIST OF INDIVIDUALS THAT REQUIRE FURTHER CONTACT:

KIMBERLY CLANTON 2507 JESSE OWENS
TORY GOMEZ 2508 JESSE OWENS
.JAMISON RAMIREZ 2BO]- MARCUS ABRAMS
EDWARD CORTEZ 2811 MARCUS ABRAMS
TRACY HOWERTON 1.I72L .JOHNNY WEISMULLER
ESTER MART]NEZ ]-1BOO JOHNNY WEISMULLER
BARBARA DUHON ]-1801 .JOHNNY WETSMUI,LER
BRIAN H]LL 11803 \TOHNNY WEISMUI,LER
ALICE ASHBY ]-1-804 JOHNNY WE]SMULLER
ROSS ASHBY 11804 .]OHNNY WEISMULLER
CARLOS GARZA LL8I2 JOHNNY WEISMULLER
CHR]STOPHER CIBULKA 1-1813 JOHNNY WEISMULLER
PATRICK DUTY ]-1817 JOHNNY WEISMULLER
DONALD SMOLIK 1.1-81.7 JOHNNY WEISMULLER
NICHOLAS SMOL]K ]-]-8]-7 ,JOHNNY WEISMULLER
CYNTHIA COPPINGER ]-1818 JOHNNY WEISMULLER
AMANDA OAKS 11915 JOHNNY WEISMULLER

I ATTEMPTED TO CONTACT CYNDY WRIGHT VIA TELEPHONE BUT WAS UNSUCCESSFUL.
A MESSAGE WAS LEFT.

l_2-30-09

I CONTACTED KIMBERLY CLANTON V]A TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT WAS RECORDED ON A DIGITAL AUDIO RECORDER. f ALSO COMPLETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A LATER TIME.

I CONTACTED TORY GOMEZ VlA TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT WAS RECORDED ON A DIG]TAL AUDIO RECORDER. I ALSO COMPLETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE S]GNED AT A LATER T]ME.

I CONTACTED JAMISON RAMIREZ V]A TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
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WAS RECORDED ON A DIGTTAL AUD]O RECORDER.

WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A I,ATER TIME.

I ATTEMPTED TO CONTACT EDWARD CORTEZ VlA TELEPHONE BUT WAS UNSUCCESSFUL.
THE NUMBER I HAD OBTAINED THROUGH THE IN]TIAL CANVAS DID NOT WORK. I

LOCATED AN ALTERNATE NUMBER THROUGH A UTILITY CHECK BUT THE
PHONE NUMBER JUST KEPT RING]NG.

01-01--t_0

ANOTHER WITNESES WAS IDENTIFIED BY DET. ROBINSON THROUGH REV]EW OF LOCAL
NEWS STORIES AS:

DEAN MCINTIRE 2604 MARCUS ABRAMS

I ATTEMPTED TO LOCATE A VALID PHONE NUMBER FOR MCINTIRE BUT WAS
UNSUCCESSFUL. H]S ADDRESS WAS IDENTIFIED THROUGH UTILITY RECORDS.

f ATTEMPTED TO CONTACT TRACY HOWERTON BUT WAS UNSUCCESSFUL. A MESSAGE
WAS LEFT.

I CONTACTED ESTER MARTINEZ VIA TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT WAS RECORDED ON A DIGITAL AUDIO RECORDER. I AI,SO COMPLETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A TATER TTME-

I ATTEMPTED TO CONTACT BARBARA DUHON VIA TELEPHONE BUT WAS UNSUCCESSFUL.
A MESSAGE WAS LEFT.

I ATTEMPTED TO CONTACT BRIAN HILL VIA TELEPHONE BUT WAS UNSUCCESSFUL. A
MESSAGE WAS LEFT.

I ATTEMPTED TO CONTACT ALICE ASHBY AND ROSS ASHBY VIA TELEPHONE BUT WAS
UNSUCCESSFUL. A MESSAGE WAS LEFT.

I CONTACTED CARLOS GARZA VIA TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT WAS RECORDED ON A DIGITAL AIIDIO RECORDER. I ALSO COMPLETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A LATER TIME.

I CONTACTED CHRISTOPHER CIBULKA VIA TELEPHONE AND OBTATNED A STATEMENT.
THE STATEMENT WAS RECORDED ON A DIGITAL AUDIO RECORDER. I AI,SO COMPLETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A LATER T]ME.

I ATTEMPTED TO CONTACT PATR]CK DUTY, DONALD SMOLIK, AND NICHOLAS SMOLIK
VIA TELEPHONItr RTIT WAS UNSUCCESSFUL. I LOCATED A NUMBER FOR PATRTCK DIITY

{ROUGH UT]LITIES AND LEFT A MESSAGE. A MESSAGE WAS LEFT ON
UONALD SMOL]K'S PHONE NUMBER OF THE NUMBER PROVIDED FOR
NICHOLAS SMOLIK WAS NOT A WORKTNG NUMBER.

I CONTACTED AMANDA OAKS VIA TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT WAS RECORDED ON A DIGITAL AUDIO RECORDER. I ALSO COMPI,ETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A I,ATER TIME.

r CONTACTED KIMBERLY CLANTON, TORY GOMEZ, ,JAMISON RAMIREZ, ESTER
MARTINEZ, CARLOS GARZA, CHRTSTOPHER CTBULKA, AND AI\4J\NDA OAKS AT THEIR PLACE
OF RESIDENCY WHERE THEY READ AND SIGNED THEIR STATEMENTS. I ATTEMPTED TO
CONTACT CYNTHIA COPPINGER AT HER RESIDENCE BUT WAS UNSUCCESSFUL. I
CONTACTED HER VIA TELEPHONE AND ADVTSED TTIAT ] WOULD ATTEMPT TO CONTACT HER
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AGAIN AT A LATER DATE.

T ATTEMPTED TO CONTACT EDWARD CORTEZ AT HlS RESIDENCE. OLGA CORTEZ
ANSWERED THE DOOR ADVISED EDWARD WAS NOT AVAILABLE AT THIS T]ME AND
CONFIRMED HER PHONE NUMBER. I ADVISED THAT I WOULD ATTEMPT TO CONTACT HlM
ON TUESDAY, 01-05-09 TO OBTAIN A STATEMENT.

I CONTACTED DEAN MC]NTIRE AT HIS RESIDENCE AND OBTAINED CONTACT
INFORMATION. I ADVISED MCINTIRE THAT I WOULD CONTACT HIM ON TUESDAY,
01-05-09 TO OBTAIN A STATEMENT.

01-05-09

I RECEIVED A MESSAGE FROM PATRICK DUTY. I ATTEMPTED TO CONTACT DUTY V]A
TELEPHONE BUT WAS UNSUCCESSFUL. A MESSAGE WAS I,EFT.

I RECEIVED A MESSAGE FROM TRACY HOWERTON. I CONTACTED HOWERTON VIA
TELEPHONE AND OBTA]NED A STATEMENT. THE STATEMENT WAS RECORDED ON A
DIGITAL AUDIO RECORDER. I ALSO COMPLETED A WRITTEN STATEMENT TO BE SIGNED
AT A LATER TIME.

I CONTACTED DEAN MCINTIRE VIA TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT WAS RECORDED ON A DIGITAL AUDIO RECORDER. I ALSO COMPLETED A
WR]TTEN STATEMENT TO BE SIGNED AT A LATER TIME.

I ATTEMPTED TO CONTACT EDWARD CORTEZ VIA TELEPHONE BUT WAS UNSUCCESSFUL.
OLGA CORTEZ ADVISED THAT EDWARD CORTEZ IS CURRENTLY TAK]NG MEDICATION AIilD
IS USUALLY UNAVAILABLE UNTIL AFTERNOON. I ADVISED THAT I WOULD ATTEMPT TO
CALL BACK ON A LATER DATE.

0L-07-r_0

I ViAS CONTACTED BY DUHON VIA TELEPHONE AND OBTAINED A STATEMENT. THE
STATEMENT V'IAS RECORDED ON A DTGITAL AUDIO RECORDER. T ALSO COMPLETED A
WRITTEN STATEMENT TO BE S]GNED AT A LATER T]ME.

0r--08-09

I ATTEMPTED TO CONTACT CORTEZ VIA TELEPHONE IN THE AFTERNOON LIKE
REQUESTED BUT WAS I]NSUCCESSFUL. THE PHONE JUST RANG.

01-11_-09

I CONTACTED TRACY HOWERTON AND DEAN MCINTIRE AT THEIR RESIDENCES WHERE
THEY REVIEWED AND SIGNED THEIR STATEMENTS. I ATTEMPTED TO COMTACT CYNTHIA
COPPINGER AND BARBARA DUHON BUT WERE I]NSUCCESSFUL. I CONTACTED DUHON VfA
TEI,EPHONE WHO ADVISED SHE WAS CURRENTLY AT THE HOSPITAL AND DID NOT KNOW IF
SHE WOULD BE BACK BY TOMORROW. DUHON ADVISED SHE WOULD CONTACT ME AS SOON
AD D.HTE (JITJ.5 J(ELEASED SO THAT I MAY COME BY AND TIAVE HER SIGN HER STATEMENT.

CONTACT LETTERS WERE LEFT AT EDWARD CORTEZ'S, ALICE AND ROSS ASHBY'S,
BRIAN HILL'S, PATRICK DUTY'S, DONALD AND NICHOLAS SMOLIK'S RESIDENCES.

I ATTEMPTED TO CONTACT CYNDY WRIGHT AT HER RESIDENCE BUT WAS
UNSUCCESSFUL. A CONTACT LETTER WAS LEFT.

0L-1_2-10
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I RECEIVED A MESSAGE FROM CYNTHIA COPPINGER WHO ADVISED I COULD BRING HER
STATEMENT BY HER WORK LOCATED AT 5OO MAIRO ST. TODAY FOR HER TO SIGN.

r CONTACTED COPPINGER AT HER PLACE OF WORK WHERE SHE REVIEWED AND SIGNED
HER STATEMENT,

0t_-t_3-10

r REVIEWED TRANSCRIPTS AND UPLOADED THE AUDIO OF MY INTERVIEWS WITH
GOEBLER AND VASQUEZ TO NET TRANSCRIPTS FOR TRANSCRIPT]ON.

I RECEIVED A RETURN CALL FROM CYNDY WRIGHT AND SCHEDULED AN APPOINTMENT
FOR HER TO COME IN AND PROVIDE A STATEMENT ON FRIDAY, 01-15-]-0.

01-Ls-10

I INTERVIEWED CYNDY WRTGHT. THE INTERVIEW WAS RECORDED ON AN
AUDTO/DIGITAL RECORDER. CYNDY WRIGHT PROV]DED A VOLUNTARY SIGNED
STATEMENT. WRIGHT CORROBORATED THE INFORMATION PROV]DED IN MY ORIGINAL
INTERVIEW.

01-r_9-1,0

I CONTACTED DUHON VIA TELEPHONE AND SCHEDULED AN APPOINTMENT TO HAVE HER
SIGN HER STATEMENT TODAY.
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Clearance Information

General Information
Agency : AUSTIN POLICE DEPARTMENT (AP)
Cleared status : NOT APPLICABLE
Cleared onMar-22-2010 (Mon.) by AP1378 - SHIRLEY, RICHARD ALLAN
Org unit OICU - SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
Complainant/Victim notified : NO

Related Property Report

Report Information
Report Number : 1693727
Property case status : SEIZED (EVIDENCE)
Submitted on Jan-20-2010 (Wed.) by BENNINGFIELD' SANDRA
Offense : GO 2009-5072203
Related items : 2

Article - Evidence
Status: SEIZED Tas #: 1693727-l
Article: RVTAPE - DISC. VIDEO
Make:
Model #: # of Pieces:

Ser. #l: 09VT08732 OAN:
Ser. #2:
Value: Color:
Description: CARTER 2 VIDEO TAPE
Recovered Date: Recovered Value:
Recovered Location:
Flags: *e

Article - Evidence
Status: SEIZED Tas.#: 1693727-2
Article: RVTAPE - DISC, VIDEO
Make:
Model #: # of Pieces:

Ser. #1: 08VT09029 OAN:
Ser. #2:
Value: Color:
Description: OFC DEBES VHS TAPE (BERRY 2)
Recovered Date: Recovered Value:
Recovered Location:
Flags: *e
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AUSTIN POLICE DtrPARTMENT
GENERAT OFFENSA HARDCOPY . '. .

GO 2009-5072203 (NOT APPROVED) 0900 - I ASSAULT WINJURY-FAM/DATE VIOL

Report Number : 1688004
Property case status : SEIZED (EVIDENCE)
Submitted on Dec-30-2009 (Wed.) by HAVENS, DOUGLAS A
Offense : GO 2009-5072203
Related items : I

Article - Evidence
Status: SEIZED Tas #: f688004-l
Article: YSWAB - SWAB, RAPE, FIRST AID. ETC.
Make:
Model #: # of Pieces:

Ser. #l: UNKNOWN OAN:
Ser. #2:
Value: Color:
Description: BUCCALSWABS/KIMBERLYYORK
Recovered Date: Recovered Value:
Recovered Location:
Flags: *e

** END OF HARDCOPY **
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